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Kutno�|�Sąd�rejonowy�rozpoczął�proces

Wiceburmistrz Żychlina 
na ławie oskarżonych
Wczoraj w Sądzie Rejonowym w Kutnie 
rozpoczął się proces przeciwko wiceburmistrzowi 
Żychlina Zbigniewowi G., któremu prokuratura 
postawiła w akcie oskarżenia zarzut 
niedopełnienia obowiązków.

Zdaniem prokuratury Zbigniew 
G. nie dopełnił obowiązku zbada-
nia, w jaki sposób faktycznie prze-
biegała droga gminna w ul. Po-
morskiej, w części należącej do 
Pawła i Marzeny Lewandowskich. 
Poprzez wydanie oświadczenia, 
iż dane zawarte na mapie z 9 paź-
dziernika 2009 roku odpowiadają 
danym na dzień 31.12.1998 r., miał 
poświadczyć nieprawdę co do tej 
okoliczności mającej znaczenie 
prawne przy wydawaniu decy-
zji wywłaszczających pod ulicę 
Pomorską – a w ten sposób miał 
działać na szkodę małżeństwa Le-
wandowskich.

Sprawę rozpatruje sędzia Do-
minik Barański. Wiceburmi-
strza broni radca prawny Walde-
mar Kardasz (m.in. radca Urzędu 
Gminy Żychlin). Marzena i Paweł 
Lewandowscy wraz ze swoim ad-
wokatem są oskarżycielami posił-
kowymi w sprawie.

Na początku rozprawy sąd nie 
uwzględnił wniosków obrońcy 
wiceburmistrza o umorzenie spra-
wy, odrzucił też wniosek o zwrot 
sprawy do postępowania przygo-
towawczego uznając, że nowe do-
wody w sprawie będą rozpatrywa-
ne w trakcie przewodu sądowego. 
Postanowienie sądu w tych spra-
wach jest niezaskarżalne. 

Wczorajsza rozprawa trwała 
trzy godziny. Sąd przesłuchał za-
równo oskarżonego Zbigniewa 
G. jak i państwa Lewandowskich. 
Podczas procesu sądowego oka-
zało się, że w trakcie postępowa-
nia przygotowawczego, wicebur-
mistrz Zbigniew G. przyznał się 
do winy, natomiast podczas wczo-
rajszej rozprawy oświadczył, że 
się nie przyznaje. Dlatego sędzia 
Dominik Barański pytał dlaczego 

oskarżony zmienił zdanie i teraz 
nie przyznaje się do zarzucanego 
czynu?

– Cała sytuacja mnie zaskoczy-
ła – wyjaśniał przed sądem wi-
ceburmistrz. – Otrzymałem pi-
smo do prokuratury, że mam się 
stawić. Nie wiedziałem, w jakiej 
sprawie. Nie sądziłem, że będę 
oskarżony o stanowisko gminy, 
jako niedopełnienie obowiązku. 
Uznałem, że to błahostka, a teraz 
okazuje się, że sprawa urosła do 
sprawy tak ważnej.

Akt oskarżenia 
po interwencjach
Przypomnijmy, że doniesie-

nie do prokuratury o możliwości 
popełnienia przestępstwa przez 
urzędników przez niedopełnie-
nie obowiązków, państwo Lewan-
dowscy złożyli 20 stycznia 2017 
roku.  str. 2
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Żychlin�|�Wielka�Orkiestra�Świątecznej�Pomocy

Zebrano 19.621 zł
Podczas tegorocznej, 
27. edycji fi nału 
Wielkiej Orkiestry 
Świątecznej Pomocy, 
podczas kwesty 
ulicznej i licznych 
licytacji zebrano kwotę 
19.621 zł. To jest 
o prawie 3 tys. zł mniej 
niż rok temu, 
gdy były dwa sztaby.

Gwiazda wieczoru zespół „Od-
dział Zamknięty” nie porwał ży-
chlińskich mieszkańców, za to 
bardzo ładny był pokaz fajerwer-
ków oraz dwa torty z czerwonymi 
sercami, które ufundował Urząd 
Gminy w Żychlinie i którymi czę-
stowano wszystkich mieszkań-
ców. Tortu było tak dużo, że nie 
wszystko zostało zjedzone.

Pogoda podczas tegorocznej 
akcji nie była najlepsza, po połu-
dniu wręcz fatalna. Obfi cie pa-

dający deszcz, chwilami zamie-
niający się w śnieg z deszczem, 
sprawił, że część osób nie przyszła 
na imprezę w domu kultury, a po-
częstunek tortem przeniesiono po 
pokazie fajerwerków do domu kul-
tury. Tort WOŚP kroili: burmistrz 
Grzegorz Ambroziak i przewod-
nicząca rady Elżbieta Sikora. 

W tym roku w Żychlinie był 
tylko jeden sztab, zarejestrowa-
ny przez Annę Mikołajczyk, na-
uczycielkę z Zespołu Szkół nr 1 
im. Adama Mickiewicza. Było też 
60 wolontariuszy, którzy kwesto-
wali w Żychlinie, Śleszynie, Be-
dlnie i Oporowie. Po raz pierwszy 
wśród wolontariuszy była grupa 4 
uczniów z SP w Grabowie z kla-

sy VIII: Katarzyna Krygier, Niko-
la Pawlata, Martyna Orzechowska 
i Kinga Ślepecka wraz z opieku-
nem Małgorzatą Kołodziejczak. 
Kwestowała też Julia Trusińska 
z Pniewa, która z puszką WOŚP 
była pod kościołem w Bedlnie.

Ponieważ niedziela 13 stycznia 
nie była niedzielą handlową, wo-
lontariuszom zostały kościoły, do 
których przychodzili mieszkań-
cy. Byli też tacy darczyńcy, któ-
rzy sami szukali wolontariuszy, by 
wesprzeć akcję Jurka Owsiaka.

– Często bywam w szpitalu 
i nie raz widziałam sprzęt z czer-
wonym serduszkiem, który służył 
ratowaniu ludzi – mówi pani Ma-
ria z Żychlina.  str. 3

Po południu w Żychlińskim Domu Kultury kwestowały wolontariuszki z LO im. A. Mickiewicza. 
Od�lewej�stoją:�Paulina�Wypych,�Patrycja�Wypych�(kwestują�po�raz�szósty)�oraz�Natalia�Jagoda�
(kwestuje�po�raz�V)�i�Lidia�Ambroziak�(kwestuje�po�raz�IV).
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Wolontariusze kwestowali najczęściej w pobliżu kościołów,�
bowiem�w�niedzielę�13�stycznia�sklepy�były�zamknięte.
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Pacyna�|�Problem�z�kołem�łowieckim

Wójt interweniuje 
w instytucjach

Podczas połączonych komisji 
Rady Gminy Pacyna, która od-
była się 27 grudnia, wójt Krzysz-
tof Woźniak poinformował, że są 
problemy z warszawskim kołem 
łowieckim działającym na tere-
nie Luszyna i okolic: Podczachy 
i Osmolin, które nie wypła-

ca szkód rolnikom. – Koło ło-
wieckie, które funkcjonowało do 
końca 2017 roku, nie wypłacało 
rolnikom odszkodowania spowo-
dowanego przez dziką zwierzynę 
– mówił wójt Krzysztof Woźniak. 
– Koło, aby uniknąć odszkodowa-
nia, rozwiązało się.  str. 5

Czego od rządu
domagają się
protestujący rolnicy. str. 15

Żychlin�|�Ulica�M.�konopnickiej

Kebab w budynku po księgarni
Od kilku tygodni koło 
budynku przy ulicy
Marii Konopnickiej, 
obok Biedronki, jest wykop. 
Sądziliśmy, że to ciepłownicy 
mają drobną awarię...

Okazuje się jednak, że to efekt 
rozpoczęcia prac związanych 
z podłączeniem kanalizacji ście-
kowej do budynku po dawnej 
księgarni. Nowym właścicielem 
nieruchomości jest Radosław Ję-
drzejczyk, były już dyrektor GOK 
w Bedlnie.

Pan Radosław ma już w Żychli-
nie dwa punkty gastronomiczne 
z kebabem przy ul. Narutowicza 
i Łąkowej.

– W budynku po dawnej księ-
garni chcę otworzyć punkt gastro-
nomiczny, ale muszą być spełnio-
ne wymogi Sanepidu. Musi być 
bieżąca woda i kanalizacja ście-
kowa – mówi nam pan Radosław. 
– Wykonawca zaczął wykonywać 
przyłącze kanalizacyjne, ale aura 
spowolniła prace. Mam nadzieję, 
że wkrótce prace zostaną zakoń-
czone.  dag

Budynek po dawnej księgarni przy�ul.�M.�konopnickiej�kupił�radosław�
Jędrzejczyk.�trwa�przyłączanie�budynku�do�kanalizacji�ściekowej.
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Łowicz |�Wielki�pożar:�spłonął�magazyn�przy�Parkowej

Milion złotych strat, ale życia uratowane
Pracowali całe życie – a w jeden wieczór 
większość poszła na marne. Co zrobić? 
Taki los – mówią właściciele budynku 
produkcyjno-magazynowego przy ulicy Parkowej, 
w którym 13 stycznia wieczorem wybuchł pożar.

Był bardzo niebezpieczny, bo 
w bliskiej odległości znajdu-
ją się stacja benzynowa i domy. 
Na szczęście nie było ofi ar w lu-
dziach, bardzo duże są natomiast 
straty materialne właścicieli, star-
szego już małżeństwa mieszkają-
cego tuż obok.

Pożar wybuchł na skutek zwar-
cia instalacji elektrycznej, jak 
stwierdzili strażacy nazajutrz, 
choć nie ma do końca pewności 
czy było to zwarcie przewodów, 
czy któregoś z urządzeń. Dowo-
dzący akcją komendant PSP st. 
kpt. Arkadiusz Makowski podkre-
śla, że strażacy zawsze określają 
jedynie prawdopodobną przyczy-
nę pożaru.

W każdym razie palił się bu-
dynek, w którym składowany był 
różnego rodzaju sprzęt (zgrze-
warki, wytłaczarki, silos do gra-
nulatu) i materiały związane 
z działalnością produkcyjną, 
głównie kartony. Stał tam też do-
stawczy Mercedes z 2002 roku. 
W przeszłości mieścił się w tym 
pomieszczeniu zakład produku-
jący maszyny do przerobu folii. 
Od 2016 roku działalność była 
zawieszona, bo właściciel prze-
szedł na emeryturę. 

Źródło pożaru było umiejsco-
wione na poddaszu. Obiekt, któ-
ry uległ pożarowi, ma około 300 
m2 powierzchni i jest połączony 
przez część warsztatowo-maga-
zynową (która ocalała) z domem, 
w którym mieszkało małżeństwo 
właścicieli. 

Przyjemna niedziela 
zmieniła się w koszmar
Właścicielom wydawało się 

już, że to będzie zwykły, przy-
jemny weekend, z wcześniejszą 
wizytą znajomych, mszą świętą 
i popołudniową przejażdżką, ja-

kie często odbywali, bo ich sa-
mochód wymagał od czasu do 
czasu rozruszania. Wrócili – jeśli 
dobrze pamiętają – około 17.00. 
Nie spodziewali się, że w ciągu 
godziny spadnie na nich prawdzi-
wa katastrofa.

– Żona powiedziała, że chyba 
przypalają się kurczaki, które po 
powrocie wrzuciła do piekarni-
ka, bo czuć spaleniznę – relacjo-
nuje nam właściciel (oboje prosi-
li nas o nieużywanie nazwiska). 
– Chwilę później usłyszeliśmy 
huk, prawdopodobnie wybuchła 
opona w samochodzie. Wyjrza-
łem za okno i zamarłem, bo zo-
baczyłem skaczące po poddaszu 
płomienie i gęsty dym. Zadzwoni-
liśmy na straż. Okazało się, że ktoś 
już to zgłosił chwilę wcześniej.

– Jak wybiegaliśmy z domu to 
nie wiedziałam, czy jeszcze do 
niego wrócimy – opowiada jego 
żona.  

Całe szczęście oboje ocaleli, 
ale jeszcze dużo czasu minie, za-
nim dojdą do siebie. Straty mate-
rialne są wstępnie szacowane na 
około milion złotych, a co najgor-
sze, ubezpieczenie skończyło się 
zaledwie trzy miesiące wcześniej. 

– Nieubezpieczony był budynek, 
maszyny, samochód – mówi wła-
ściciel. – Powiem szczerze, że 
przy mojej emeryturze zwyczaj-
nie nie było mnie stać na płace-
nie tych wszystkich ubezpieczeń. 
Wcześniej tak, płaciliśmy przez 
całe życie, bardzo duże ubezpie-
czenia, ale wystarczyły trzy mie-
siące i wszystko to poszło na mar-
ne. Co zrobić? Taki los.

Oboje, nie kryjąc emocji, mó-
wią, że pracowali na to wszyst-
ko ciężką i uczciwą pracą. – Bez 
żadnego urlopu, bez wytchnienia, 
praktycznie nawet nie było czasu, 
żeby iść na spacer wiosną – mó-
wią. – Może trzeba było więcej 
korzystać z życia, kiedy był na to 
czas...

O krok od stacji 
benzynowej
Na stacji benzynowej dowie-

dzieliśmy się, że jako pierwszy 
pożar zauważył pracownik, któ-
ry usłyszał głośny huk. Mieszka-
niec ulicy Parkowej powiedział 
nam z kolei, że znana jest mu wer-
sja o tym, że ogień mogło zauwa-
żyć dziecko sąsiadów, które akurat 
wyglądało przez okno, a w następ-
stwie powiadomiono straż. Roz-
bieżność tych wersji może wyni-
kać z faktu, iż kilka osób w tym 
samym czasie zorientowało się, że 
wybuchł pożar. 

– Akurat oglądałem skoki 
w telewizji, jak wyjrzałem, to 
tu już wszystko się paliło, nie-
długo potem przyjechały straże 
– relacjonuje sąsiad. Przyznał, że 
szczęśliwie wiatr wiał w kierunku 
przeciwnym do jego posesji i po-
bliskiej stacji benzynowej.

Przeszło 100 strażaków 
na miejscu
Natychmiast po zgłoszeniu 

przyjechały zastępy PSP oraz tych 
OSP, które mogły dotrzeć naj-
szybciej – z Łowicza, Pilaszkowa, 
Ostrowa i Bochenia. To jednak 
nie wystarczyło, stopniowo wy-
syłane były kolejne jednostki OSP 
z Jamna, Rogóźna, Bednar, Nie-
borowa, Złakowa Kościelnego, 
Zdun i Dzierzgowa. W szczyto-
wym momencie w działaniach 
brało udział blisko 100 strażaków. 

Konieczne było wsparcie 
z Komendy Miejskiej w Łodzi, 
w postaci kontenera ODO, który 
umożliwiał ładowanie na miejscu 

aparatów ochrony dróg oddecho-
wych. Oprócz jednostek zaanga-
żowanych w akcję, zaalarmowane 
były też kolejne jednostki z Bed-
nar i Boczek Chełmońskich, któ-
re przyjechały na Seminaryjną, by 
w razie wpłynięcia innych zgło-
szeń (których ostatecznie nie było) 
zastąpić JRG. 

Akcją dowodził komendant 
PSP w Łowiczu st. kpt. Arka-
diusz Makowski. Jak mówi – 
największą trudnością było sil-
ne zadymienie oraz fakt, że akcja 
prowadzona była w strefi e dość 
gęstej zabudowy. Pożar gaszo-
ny był z obu stron – od Parkowej 
i od Napoleońskiej – wodą i pia-
ną gaśniczą. Strażacy, z wykorzy-
staniem podnośnika, musieli też 
wyciąć i zdjąć część blaszane-
go pokrycia dachu, aby stworzyć 
lepszy dostęp do źródła pożaru.

Utrudnieniem mogła być też 
ciasna, zwarta zabudowa i pląta-
nina wąskich ulic dojazdowych. 
Sam wjazd w ulicę Parkową od 
strony Klickiego jest na tyle wą-
ski, że z trudem mieści się w nią 
samochód osobowy. Sąsiad opo-
wiada nam, że jeden z wozów 
strażackich chciał wjechać do nie-
go na podwórko, jednak wycofał 
się z obawy o to, że może ugrząść 
w wodzie, która ściekała z gaszo-
nego budynku. 

– Tylko tu u nas, na stacji, sta-
ło kilkanaście wozów strażackich 
– relacjonuje nam pracownik.

Strach i niepewność 
dookoła
Nie było zarządzonej ewakuacji 

mieszkańców pobliskich domów, 
ale większość z nich i tak szybko 
wyszła na zewnątrz, zobaczyć co 
się dzieje. Niektórzy mówili, że 
słychać było huk. Patrzyli na to – 
co zrozumiałe – z przejęciem. – 
Żeby tylko ugasili, zanim się roz-
przestrzeni – słyszeliśmy. 

Komendant Makowski uspo-
kaja, że w tej sytuacji, mimo wia-
tru w kierunku stacji benzynowej, 
nie było zagrożenia rozprzestrze-
nienia się pożaru dalej, był to po-
żar wewnątrz obiektu, nie wydo-
stający się, zresztą został dobrze 
zabezpieczony. Zapewnia, że 
nic nie groziło stacji benzynowej 
(a tym samym wszystkiemu do-
okoła).

– Wyszedłem akurat do klien-
ta, który podjechał na stację, zo-
baczyłem ogień i buchający dym 
– mówi pan Tomasz, pracownik 
tej stacji, który zauważył pożar 
o godzinie 18.04. – Wiatr wiał 
akurat w tym kierunku, że dym 
szedł na dystrybutory. Dobrze, że 
dość wysoki jest mur oddzielający 
stację od tego magazynu.

Pan Tomasz przyznaje, że 
strach był duży, ale, co najważniej-
sze, nie odebrał mu przytomności 
umysłu. Natychmiast po zawiado-
mieniu służb pracownik odłączył 
wszystkie urządzenia na stacji 
benzynowej i opuścił ją. Nie był 
jedynym, który zgłaszał pożar, bo 
mniej więcej w tym samym cza-
sie dzwonili również na straż za-
niepokojeni sąsiedzi.

Strażacki wysiłek
– Podziwiam tych ludzi, często 

bardzo młodych, którzy czy to w 
ramach swojej pracy, czy nawet 
służąc jako ochotnicy, musieli tam 
być w tym dymie, w tym ogniu – 
mówiła nam współwłaścicielka 
obiektu. – Dopiero jak się to zo-
baczy z bliska, można mieć pełne 
wyobrażenie. 

Padający podczas akcji deszcz, 
momentami intensywny, raczej 
nie miał większego wpływu na 
przebieg akcji, jedynie taki, że po-
wodował dyskomfort strażaków. 
– To pożar wewnątrz budynku, 
deszcz jest raczej marnym sprzy-
mierzeńcem – mówił nam jeden 
z nich. 

Akcja zakończyła się o godzi-
nie 2.55, po 9 godzinach. n

NASi DZieNNiKARZe DO WASZeJ DySPOZycJi 
OD 8.30 DO 15.30
telefon�redakcyjny 796 455 333
e-mail:�zychlin@lowiczanin.info
DOrOTA GrĄBCZeWSKA

Kutno�|�Sąd�rejonowy�rozpoczął�proces

Wiceburmistrz Żychlina 
na ławie oskarżonych

dokończenie ze str. 1

We wrześniu 2017 roku proku-
ratura odmówiła wszczęcia po-
stępowania. Lewandowscy zło-
żyli zażalenie od tej decyzji do 
Sądu Rejonowego w Kutnie, któ-
ry uznał racje skarżących i nakazał 
prokuraturze wszcząć śledztwo 
i wskazał jakie czynności należy 
wykonać. 29 września 2017 roku 
prokuratura umorzyła śledztwo 

i od tej decyzji Lewandowscy 
znów odwołali się do Sądu Rejo-
nowego w Kutnie. 

Podczas rozprawy 19 lutego ad-
wokat ich reprezentujący złożył 
do akt sądowych pierwotne mapy 
odzwierciedlające przebieg ulicy 
Pomorskiej na dzień 31 grudnia 
1998 roku. 

Podczas kolejnej rozprawy, 27 
marca, sędzia Jarosław Bartczak 
nakazał Prokuraturze Rejonowej 

w Kutnie, by wyjaśniła dlaczego 
są różnice w mapach i kto zmia-
ny naniósł.

Efetem tego postepowania był 
akt oskarżenia skierowany prze-
ciwko wiceburmistrzowi Zbignie-
wowi G., który teraz rozpatruje 
Sąd Rejonowy w Kutnie.

Relacja z sądowej rozprawy 
w następnym numerze Nowego 
Łowiczanina.  

Dorota GrąbczewskaWiceburmistrz Żychlina Zbigniew G.�składa�zeznania�przed�sądem�w�kutnie.
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Gmina Oporów 
Śmierć 
w Dobrzewach

Prokuratura Rejonowa w Kut-
nie wszczęła śledztwo w sprawie 
50-letniej kobiety, która 8 stycznia 
niespodziewanie zmarła na terenie 
jednej z posesji w Dobrzewach, 
gmina Oporów. Jak się nieofi -
cjalnie dowiedzieliśmy kobieta 
pracowała w kurniku. W sobotę 
12 stycznia mieszkanka Jurkowa 
Pierwszego została pochowana. 
 dag

PGe ZADBAŁO O BeZPIeCZeŃSTWO 
AKCJI GAŚNICZeJ 

z�powodu�pożaru�
i�wielogodzinnej�akcji�
gaśniczej,�kilkuset�odbiorców�
pozbawionych�było�energii�
elektrycznej�przez�niespełna�
1�godzinę,�a�kilkudziesięciu�
–�prawie�6�godzin.�
PGE�Dystrybucja�Oddział�
łódź�poinformowała�nas,�
że�na�skutek�pożaru�nie�
poniosła�żadnych�strat�
materialnych.�Energetycy�
uczestniczyli�pośrednio�
w�przebiegu�działań�gaśniczych.�
Po�otrzymaniu�informacji�
o�pożarze,�o�godz.�18.24�
wyłączono�linię�średniego�
napięcia,�15�kV,�zasilającą�

w�rejonie�pożaru�około�500�
odbiorców.�Po�przyjeździe�
pogotowia�energetycznego�na�
miejsce�zdarzenia�wyłączono�
jeszcze�2�obwody�linii�niskiego�
napięcia�przebiegające�
w�pobliżu�miejsca�pożaru�
(było�to�około�40�odbiorców).�
Linię�15�kV�załączono�
ponownie�o�godz.�19.15.�Dwa�
obwody�linii�niskiego�napięcia�
–�dopiero�o�godz.�1.12.�
–�Wyłączenia�podyktowane�
były�bezpieczeństwem�
prowadzenia�akcji�gaśniczej�
–�poinformowała�nas�bożena�
Matuszczak-królak,�rzecznik�
PGE�łódź�teren.�mwk

Gaszenie pożaru�od�strony�ul.�Napoleońskiej.�
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TOMASZ
MATUSIAK

tomasz.matusiak@lowiczanin.info
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Żychlin�|�Wielka�Orkiestra�Świątecznej�Pomocy

Zebrano 19.621 zł
dokończenie ze str. 1
– To szczytny cel i dlatego ja 

też dołożyłam swoje pieniądze, 
by następni pacjenci mieli zapew-
niony najlepszy i najskuteczniej-
szy sprzęt niezbędny do ratowania 
ludzkiego życia. Tę wartość doce-
nia się dopiero wówczas, gdy czło-
wiek sam doświadczy potrzeby 
wysokospecjalistycznego sprzętu.

Lidia Ambroziak z kl. III LO 
kwestuje po raz czwarty. – W tym 
roku ludzie byli hojni. Ponieważ 
aura nie sprzyjała, wielu nas woła-
ło z bloku. Pani do puszki wrzuci-
ła nawet 100 zł, były nominały po 
50 zł. Mam to szczęście, że ludzie 
obdarowują mnie czekoladą za 
wolontariacką pracę. 

Uczennice III klasy LO im.  
A. Mickiewicza: Paulina Wypych, 
Patrycja Wypych były wolonta-
riuszkami po raz VI, Natalia Ja-
goda po raz V. Wszystkie wolon-
tariuszki przyznają, że wprawdzie 
wkrótce pójdą na studia w różnych 
miastach, ale chcą nadal pracować 
jako wolontariuszki WOŚP, nieza-
leżnie czy będzie to Żychlin czy 
inne miasto.

Sztab w ZS nr 1  
im. A. Mickiewicza
Przez cały czas trwania zbiórki, 

od godz. 8.00 do 15.00, w ZS nr 
1 działał sztab WOŚP, w którym 
wolontariusze mogli napić się cie-
płej herbaty lub kawy, zjeść ciasto 
czy kanapki. 

Jan Lipski przyniósł ciastecz-
ka WOŚP. Z kolei uczniowie LO  
w domu upiekli „ciasteczka Ada-
ma Mickiewicza” zapakowane  
w celofan z kokardką. Tradycyj-
nie sernik przyniosła Dorota Ma-
zurek. W sztabie też trwało licze-
nie pieniędzy z puszek. Pieniądze  
o różnych nominałach rozdzie-
lano. Liczono je zarówno trady-
cyjnie, jak i za pomocą maszyny  
do liczenia pieniędzy. 

Jest zadowolona ze zbiórki. Re-
kordzistki w puszkach przyniosły 
nawet po 500 zł – mówi Anna Mi-
kołajczyk, szefowa żychlińskiego 
sztabu WOŚP. – Licytacje na Fa-
cebooku poszły bardzo dobrze. 
Obydwie kolacje z burmistrzem 
oraz kolacja w Różanej Rezyden-

cji zostały wylicytowane za 350 zł 
każda.

Gwiazda  
– „Oddział Zamknięty”
Rockowy zespół z głośną mu-

zyką zamkniętą w czterech ścia-
nach nie przyciągnął tłumów jak 
to było w latach poprzednich, 

zwłaszcza gdy na scenie prezen-
towały się zespoły muzyki disco 
polo. Gdyby taki zespół zagrał na 
scenie w plenerze, to i efekt był-
by lepszy, nie byłoby straszliwe-
go pogłosu. Wokalista ładnie śpie-
wał, ale był skutecznie zagłuszany 
przez muzykę swoich kolegów in-
strumentalistów. W efekcie trud-

no było zrozumieć poszczególne 
słowa. 

W trakcie koncertu licytowano 
koszulki „Oddziału Zamknięte-
go” oraz gadżety zespołu. Koszul-
ki wylicytowano za kwoty 150 zł, 
100 zł i 220 zł. Zlicytowano też 
kilka kartek zespołu, na których 
miały być podpisy wykonawców, 

po 10, 20, 30 a nawet 40 zł każda. 
Porządku na koncercie pilnowa-
li strażacy z OSP Emit oraz OSP 
Żychlin. Na szczęście w Żychlinie 
żadnych burd ani tragicznych zda-
rzeń nie było. Impreza zakończyła 
się spokojnie.

Pomimo intensywnie padają-
cego deszczu na pokaz sztucz-
nych ogni przyszło jeszcze więcej 
mieszkańców Żychlina. Ze wzglę-
du na deszcz poczęstunek trady-
cyjnym tortem WOŚP był nie na 
zewnątrz, a w sali widowiskowej 
Żychlińskiego Domu Kultury. Tort 
kroił burmistrz Grzegorz Ambro-
ziak i przewodnicząca rady Elż-

bieta Sikora. Tortu było tak dużo, 
że obdzielono wszystkich, były 
dokładki i tortu jeszcze zostało.

Żychlinianie  
„dostaną” disco polo
Magdalena Rzeźnicka, dyrek-

tor Żychlińskiego Domu Kultury, 
uchyliła nam rąbka tajemnicy, że 
skoro mieszkańcy Żychlina tak lu-
bią muzykę disco polo i świetnie 
przy niej się bawią, taką muzykę 
dostaną na święto Żychlina, choć, 
jak mówi dyrektor, gwiazdy disco 
polo żądają za występ honorarium 
wysokości 30-50 tys. zł. 

Dorota Grąbczewska

Fotoreportaż

Torty kroili i częstowali mieszkańców: burmistrz�Grzegorz�Ambroziak�i�przewodnicząca�rady�Elżbieta�Sikora.
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Gwiazdą WOŚP w Żychlinie był „Oddział Zamknięty”,�który�jednak�nie�porwał�mieszkańców�Żychlina.
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Po raz pierwszy w WOŚP zagrali uczniowie z SP w Grabowie.�Od�lewej:�opiekunka�młodzieży�Małgorzata�
kołodziejczak,�katarzyna�krygier,�Nikola�Pawlata,�Martyna�Orzechowska�i�kinga�Ślepecka.
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W sztabie żychlińskiego WOŚP�w�zespole�Szkół�nr�1�wolontariusze�mogli�się�posilić�i�liczyli�pieniądze.
Mieszkańcy Żychlina chętnie dawali pieniądze na WOŚP. Na�zdjęciu�
wolontariusze:�kacper�Walczak�i�Filip�Walczak�z�LO�im.�A.�Mickiewicza.
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Wśród żychlińskich wolontariuszy była Julia Trusińska z Pniewa. 
Ona�kwestowała�przed�kościołem�w�bedlnie.�Mieszkańcy�byli�hojni,��
do�puszek�wrzucali�nawet�po�50�zł.
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Aktualności
Po zmianie wójta
pierwsza OSP z gminy Bedlno
ma szansę być wśród najlepszych. str. 7

rEkLAMA

rEkLAMA

Bedlno�|�Gminny�Ośrodek�kultury

Kultura
bez dyrektora
Z końcem grudnia 2018 roku  
pracę w Gminnym 
Ośrodku Kultury w Bedlnie  
zakończył dotychczasowy  
dyrektor placówki  
Radosław Jędrzejczyk.

Odejście zaskoczyło wielu, tym 
bardziej, że jeszcze w październi-
ku poprzedni wójt Krzysztof Ko-
łach przyznał dyrektorowi pod-
wyżkę w wysokości 347 złotych.

– Stosunek pracy rozwiąza-
liśmy za porozumieniem stron  
– mówi Radosław Jędrzejczyk. 
– Z decyzją nosiłem się od ja-
kiegoś czasu. Przyśpieszyła ją 
rodzinna sytuacja. W święta tata 
złamał biodro i wymaga teraz 
więcej opieki. Poza tym wraz 
z żoną prowadzę lokale gastrono-
miczne, gram w zespole na wie-
lu weekendowych imprezach, co 
sprawia, że przy pracy w GOK 
niewiele zostaje mi czasu na ży-
cie rodzinne.

Przypomnijmy, że były już dy-
rektor GOK w Bedlnie, Rado-
sław Jędrzejczyk z Żychlina, objął 
funkcję we wrześniu 2017 roku, 
po tym jak dotychczasowa dyrek-
tor, Jolanta Rosół, wygrała kon-
kurs na dyrektora Szkoły Podsta-
wowej w Szewcach Nadolnych.

Po zmianie sekretarza gminy 
i skarbnika, to kolejna zmiana ka-
drowa w gminie. – Do czasu roz-
pisania konkursu na stanowisko 
dyrektora i jego wyłonienie, funk-
cję dyrektora GOK powierzyłem 
Katarzynie Krzewickiej, bibliote-
karce współpracującej z kolejnymi 
dyrektorami domu kultury – po-
wiedział nam wczoraj Józef Igna-
czewski, wójt gminy Bedlno.

Wójt Józef Ignaczewski w kam-
panii zapowiadał, że chciałby, aby 
ośrodek kultury funkcjonował 
jeszcze sprawniej, by tętnił ży-
ciem. Potencjalni kandydaci będą 
musieli przedstawić ciekawą wi-
zję rozwoju i funkcjonowania kul-
tury w Bedlnie.  dag

Dobrzelin�|�Droga�powiatowa�ul.�Jabłonkowa

Podmyty chodnik prowizorycznie zabezpieczony
W minionym tygodniu  
na miejscu potężnej 
wyrwy i zapadliska 
fragmentu chodnika w ulicy 
Jabłonkowej w Dobrzelinie 
położono betonową płytę, 
która ma zabezpieczać 
chodnik do czasu jej naprawy.

Przypomnijmy, że zapadlisko 
w chodniku na głębokość ok. 
metra, powstało przed świętami. 
Ktoś z okolicznych mieszkańców 
zabezpieczył prowizorycznie za-
padlisko wbijając drewniane pa-
liki z biało-czerwoną taśmą. Pod 
koniec minionego roku, 28 grud-
nia, o dziurze w chodniku infor-
mowaliśmy zarówno wicesta-
rostę kutnowskiego, jak i Urząd 
Gminy w Żychlinie, które o nie-
bezpiecznym miejscu nic wcze-
śniej nie wiedziały.

– Niebezpieczne miejsce zo-
stało zabezpieczone do czasu po-
prawy aury (w domyśle może-
my uznać, że czekamy do wiosny  
– przyp. red.), by możliwe były 

prace murarskie, jakie trzeba 
wykonać naprawiając wyrwę – 
mówił nam 11 stycznia Marek 
Jędrzejczak, wicestarosta kut-
nowski. – Widać, że w zapadli-
sku przebiegają murowane ka-
nały. Kanalizacja deszczowa jest 

zadaniem gminy. Dobrze by było, 
aby urząd wykorzystał awarię i za 
pomocą kamer zdiagnozował stan 
starej kanalizacji. Trzeba wreszcie 
uporządkować stan prawny istnie-
jących kanalizacji deszczowych  
i ściekowych w Dobrzelinie.

Dziś nikt nie wie jaki jest stan 
prawny wodno-kanalizacyjny  
w ulicy Jabłonkowej. Dawno temu 
należała ona do cukrowni Dobrze-
lin. Później przeszła na stan gmi-
ny, ale formalnego przejęcia nigdy 
nie było. Wiadomo, że istnieją-
ce kanalizacje są bardzo stare, na 
fragmentach pozałamywane i wy-
magają wymiany. Gmina nie spie-
szy się z przejęciem nieruchomo-
ści, bowiem po przejęciu to ona by 
odpowiadała za stan kanalizacji 
deszczowej i ściekowej. A to ozna-
czałoby kosztowną inwestycję.

Wiadomo, że w przypadku 
awarii Urząd Gminy w Żychlinie 
wysyła swoje służby, by awarię 
usunięto – dodaje starosta. – Naj-
wyższa pora, aby uporządkować 
wreszcie stan prawny w tej ulicy.

Trzeba mieć nadzieję, że do 
czasu naprawy zapadlisko się nie 
powiększy. Wybetonowaną rurą 
wciąż płynie woda. Przy inten-
sywnych opadach deszczu i śnie-
gu napływ wody może być więk-
szy, a wypłukiwanie gruntu wciąż 
będzie następować.  dag

Pacyna�|�Dobiega�końca�kadencja

Będą wybory sołeckie
Podczas sesji Rady Gminy Pa-

cyna, która odbyła się 28 grudnia, 
radni podjęli uchwałę o przepro-
wadzeniu nowych wyborów na 
sołtysów i do rad sołeckich, bo-
wiem dotychczasowa kadencja 

2015-2019 wygasa. Wybory mu-
szą być przeprowadzone do końca 
lutego 2019 roku. Kalendarz wy-
borów w 18 sołectwach gminy Pa-
cyna ogłosi wójt Krzysztof Woź-
niak.  dag

Żychlin�|�Parafia

Wizyty duszpasterskie
Kontynuowane są wizyty 
duszpasterskie, podczas 
których księża odwiedzają 
mieszkania parafian. Wspólna 
modlitwa i poświęcenie 
domu, by domownikom 
darzyło się przez cały rok.

W czwartek 17 stycznia od 
godz. 9.00 do wiernych wyruszy 
2 księży. Odwiedzą mieszkań-

ców ul. Ściegiennego i Placu Jana 
Pawła II. Od godz. 15.30 kolędo-
wać będzie trzech księży. Odwie-
dzą parafian mieszkających przy 
ul. Mickiewicza, Słowackiego, 
Waryńskiego 1 i Waryńskiego 2.

W piątek 18 stycznia od godz. 
9.00 dwaj księża zapukają do 
mieszkań przy ul. Łukasińskiego. 
Po południu 18 stycznia 2 księży 
będzie odwiedzać mieszkańców 
ulicy Sienkiewicza.

W sobotę 19 stycznia od rana, 
od godz. 9.00, do wiernych wy-
ruszy trzech księży. Jeden będzie 
odwiedzać mieszkania w blo-
ku przy ul. Konopnickiej 5A, zaś 
dwóch odwiedzi mieszkańców 
Placu Wolności.

Na początku tygodnia księża 
zapukali do mieszkańców ul. Na-
rutowicza (parzyste numery do 
rzeki), odwiedzili parafian z ul. 
Żeromskiego i Żeromskiego 15b. 
Odwiedzili wiernych mieszkają-
cych przy ul. Polowej, ul. Wspól-
nej, 3 Maja, Prusa, Wiejskiej 
Waryńskiego 3 oraz domki jed-

norodzinne przy ul. Waryńskiego 
i Dąbrowskiego.

Wczoraj, w środę, 16 stycznia, 
zapukali do mieszkańców bloku 
przy ulicy M. Konopnickiej nr 1, 
ul. Blizińskiego oraz odwiedzi-
li mieszkańców domków jedno-
rodzinnych i bloki w Dobrzelinie 
przy ulicach Jabłonkowej i Dział-
kowej.

Odwiedzając wiernych księża 
mają najlepszą wiedzę jak żyje się 
mieszkańcom Żychlina i okolic, 
czy w domach jest bieda, czy sto-
pa życiowa się podniosła, czy pa-
rafianie pracują.  dag

Kutno |�Uchwały�rady�powiatu

Bieżące i zimowe utrzymanie 
dróg skierowane do gmin

Tradycyjnie zarówno bieżą-
cym, jak i zimowym utrzymaniem 
części dróg powiatowych przebie-
gających przez gminy, będą zaj-
mować się w tym roku gminne 
samorządy. Podczas sesji budże-
towej Rady Powiatu Kutnowskie-
go, która odbyła się 27 grudnia 
2018 r., zapisano konkretne kwo-
ty na bieżące utrzymanie. Podjęto 
też uchwałę dotyczącą przekaza-
nia gminom zimowego utrzyma-
nia, choć wysokość środków na 
to zadanie miała być określona w 
indywidualnych porozumieniach  
z gminami.

Za bieżące utrzymanie dróg, 
m.in. wykaszanie traw wzdłuż 
dróg powiatowych, gmina Bedlno 
otrzyma 5.512 zł, gmina Oporów 
3.810 zł, a gmina Żychlin 3.952 zł. 

Taka współpraca pomiędzy sa-
morządami ma zapewnić szybsze 
odśnieżanie dróg powiatowych 
znajdujących się w bardziej odle-
głych rejonach powiatu. Poza tym, 
wielokrotnie się zdarza, że dro-
gi gminne mogą być odśnieżone 
dopiero po odśnieżeniu dróg po-
wiatowych. Zatem pługi i tak mu-
siałyby przejechać po drogach po-
wiatowych.  dag

Dyrektor Radosław Jędrzejczyk�zakończył�pracę�po�16�miesiącach.
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Na razie dziura w chodniku została przykryta płytą betonową,  
do�czasu�poprawy�aury.�Wtedy�awaria�zostanie�usunięta.�Pozostaje�
pytanie�czy�do�tego�czasu�osuwisko�się�nie�powiększy?�
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Na kompleksową modernizację drogi przez Drzewoszki zlecono�już�opracowanie�dokumentacji�technicznej.

Kutno�|�Droga�powiatowa�Oporów�–�Drzewoszki

Petycja mieszkańców  
i decyzja zarządu powiatu
Coraz bardziej realna 
jest szansa, że droga 
powiatowa Oporów  
– Dobrzelin, prowadząca 
do Cukrowni Dobrzelin, 
zostanie kompleksowo 
zmodernizowana  
w 2020 roku.

Po raz kolejny okoliczni sołty-
si, burmistrz Żychlina i dyrektor 
cukrowni podpisali się pod pety-
cją skierowaną do Zarządu Powia-
tu Kutnowskiego, w której proszą  
o modernizację drogi. Podczas po-
siedzenia zarządu, 8 stycznia 2019 
r., podjęto decyzję, by w 2019 roku 
opracować dokumentacje tech-
niczną.

O kompleksowy remont dro-
gi powiatowej mieszkańcy kilku 
sołectw zabiegają od lat. Jesie-
nią 2014 roku zablokowali dro-
gę, domagając się chociażby jej 
remontu, gdyż dziur było tak 
dużo, że przejazd był niemożliwy.  
W październiku 2017 roku 11 soł-
tysów oraz samorządowcy zło-
żyli na ręce ówczesnego staro-
sty Krzysztofa Debicha petycję 
mieszkańców z prośbą o podję-
cie działań modernizacyjnych. 
Pismo o wsparcie finansowe  
na modernizację drogi złożono też 
na ręce ówczesnego posła Grze-
gorza Schreibera, podsekretarza 
stanu w Kancelarii Prezesa Rady 
Ministrów, obecnie marszałka Wo-
jewództwa Łódzkiego. By jednak 
mówić o rządowym wsparciu in-
westycji, powiatowi samorządow-
cy powinni opracować dokumen-
tację techniczną na remont drogi.

Wprawdzie były zapewnienia 
ówczesnego wicestarosty kutnow-
skiego Zdzisława Trawczyńskie-
go z PSL, że w 2018 roku zosta-

nie opracowana dokumentacja 
techniczna, ale na obietnicach się 
skończyło. 

Zniecierpliwieni mieszkańcy 
napisali do nowego Zarządu Po-
wiatu Kutnowskiego kolejną pe-
tycję z prośbą o kompleksowy 
remont drogi Oporów – Drze-
woszki. – Tym razem pod na-
szą petycją podpisało się jeszcze 
więcej osób, aż 24 sołtysów, bur-
mistrz Żychlina Grzegorz Ambro-
ziak i dyrektor cukrowni Marek 
Giżyński – mówi Sławomir Ba-
gnowski z Drzewoszek, mąż pani 
sołtys, który od kilku lat organi-
zuje lokalną społeczność, by waż-
na komunikacyjnie droga zosta-
ła kompleksowo wyremontowana  
i przystosowana do transportu bu-
raków. – 18 grudnia 2018 r. na ręce 
starosty Daniela Kowalika złożyli-
śmy naszą petycję. 

Działania zainicjowane  
przez Sławomira Bagnowskiego 
poparła także radna powiatowa 
z Żychlina Magdalena Kru- 
pińska-Kotulska (PiS). 

– Oprócz tego, że podpisałam 
się pod pismem zbiorczym razem 
z sołtysami, to 7 stycznia na ręce 
starosty złożyłam indywidualne 
pismo w tej sprawie – mówi.

Przypomnijmy, że chodzi  
o modernizację aż 5 km drogi po-
wiatowej, po której jeżdżą cięż-
kie samochody z burakiem do 
Cukrowni Dobrzelin. Po każdej 
kampanii cukrowniczej droga 
jest niszczona przez ciężki sprzęt, 
a mieszkańcy przez wiele następ-
nych miesięcy muszą omijać głę-
bokie dziury.

– Na posiedzeniu zarządu  
8 stycznia zdecydowaliśmy, aby 
opracować dokumentację tech-

niczną na kompleksowy remont 
drogi – mówi wicestarosta Marek 
Jędrzejczak. – W budżecie mamy 
pieniądze na opracowanie doku-
mentacji. Teraz Wydział Drogo-
wnictwa będzie opracowywać 
specyfikację, w której określimy 
zakres modernizacji. Po wyko-
naniu dokumentacji będziemy 
znać wartość zadania i aplikować 
o środki unijne. Realizację inwe-
stycji wprowadzimy do budżetu 
na 2020 rok.

Jak się nieoficjalnie dowie-
dzieliśmy, rozważana jest grun-
towna modernizacja drogi,  
z nową podbudową na ciężki 
transport, przepustami i jej po-
szerzeniem. Ze wstępnych sza-
cunków wynika, że modernizacja 
będzie kosztować kilka milionów 
złotych.

Dorota Grąbczewska

Żychlin�|�Urząd�Gminy�Żychlin

Wyższe opłaty  
za wieczyste  
użytkowanie
Z końcem grudnia  
do Spółdzielni 
Mieszkaniowej w Żychlinie 
dotarła informacja  
z Urzędu Gminy 
o wyższych stawkach 
za użytkowanie wieczyste 
gruntów znajdujących się 
pod budynkami.

Jak informuje prezes Piotr Ja-
rosz, wzrost jest o ok. 80%. Te-
raz spółdzielnia przelicza wzrost 
opłaty na poszczególne lokale.

Podczas sesji Rady Miejskiej 
13 grudnia radni podjęli uchwałę 
o dołożeniu 20.000 zł do przepro-
wadzenia nowej wyceny gruntów 
należących do samorządu i Skar-
bu Państwa. Ostatnia była wiele 
lat temu i uległa dezaktualizacji. 
Ponowna wycena gruntów skut-
kuje znaczącymi podwyżkami dla 
wszystkich mieszkańców gminy 
Żychlin, którzy płacili wieczyste 
użytkowanie.

– Zgodnie z nowymi przepi-
sami dzierżawa wieczysta zmie-
niła się we własność, ale przez 
20 lat mieszkańcy muszą za nią 

płacić co miesiąc, mogą też za-
płacić opłatę jednorazowo za 20 
lat – wyjaśnia prezes spółdzielni.  
– Póki co, gmina nie ma żadnego 
systemu bonifikat. Wysokość no-
wej opłaty do gminy za wieczy-
ste użytkowanie, wzrosła o ok. 80 
proc., co oznacza, że mieszkańcy 
też zapłacą więcej. Gmina pod-
niosła wieczyste użytkowanie tyl-
ko za grunty zajęte pod blokami, 
opłata za grunty pod chodnikami 
i terenami zielonymi nie zmieni-
ła się.

Jak mówi prezes, teraz pra-
cownicy spółdzielni przelicza-
ją wysokość nowych stawek za 
wieczyste użytkowanie, w prze-
liczeniu na metr kwadratowy 
powierzchni mieszkania. Wła-
ściciele odrębnej własności do 
lokalu płacili wieczyste użytko-
wanie w części bezpośrednio do 
gminy i już dostali lub wkrótce 
dostaną decyzje z Urzędu Gmi-
ny Żychlin oraz w części do spół-
dzielni mieszkaniowych. Z kolei 
posiadacze lokatorskiego prawa 
do własności całą opłatę wno-
sili do spółdzielni, a ta część na-
leżnych środków przekazywała  
do gminy.  dag

Bedlno�|�Urząd�Gminy

Jaka pensja skarbnika 
i sekretarza?
Konsekwencją zmiany  
wójta w gminie Bedlno  
są też zmiany kadrowe  
na stanowiskach sekretarza 
gminy i skarbnika gminy. 
Obie panie zaczęły 
pracować od 2 stycznia 2019 
roku. Zapytaliśmy jakie 
wynagrodzenie otrzymały.

Sekretarzem gminy Bedlno zo-
stała Mirosława Gal-Grabowska, 
była starościna powiatu kutnow-
skiego. Jak informuje wójt, wyna-
grodzenie pani sekretarz to: 3.500 
zł pensja zasadnicza, 800 zł doda-
tek funkcyjny i 20 proc. dodatku 
stażowego od wynagrodzenia za-
sadniczego. Jak policzyliśmy, ra-
zem wynagrodzenie wynosi 5.000 
zł brutto miesięcznie. 

Skarbnikiem gminy została 
Elżbieta Czajka. Otrzymała 4.000 
zł wynagrodzenia zasadnicze-
go, 1.500 zł dodatku funkcyjnego 
oraz 20 proc. dodatku stażowego 
od wynagrodzenia zasadnicze-
go. Razem wynagrodzenie wy-
nosi 6.300 zł brutto. To oznacza, 
że roczne wynagrodzenie sekreta-
rza wraz z trzynastą pensją będzie 
wynosić 65.000 zł, zaś skarbnika 
81.900 zł.

Z oświadczeń majątkowych do-
tychczasowej sekretarz wynikało, 
że za pracę w 2017 roku otrzyma-
ła 67.099 zł, a w 2016 r. – 70.075 
zł. Skarbnik za 2017 rok odebrała 
101.272 zł, a w 2016 r. – 101.450 
zł. To oznacza, że wynagrodze-
nie obu nowych pracownic urzę-
du będzie rocznie o ok. 25.000 zł 
niższe. W ciągu 5 lat kadencji to 
oszczędność ok. 100.000 zł.  dag
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Pacyna |�Problem�z�kołem�łowieckim�w�Luszynie

Wójt interweniuje w instytucjach
dokończenie ze str. 1

Okoliczni mieszkańcy chcieli 
założyć własne koło, ale na jego 
miejsce powstało inne warszaw-
skie koło, które otrzymało sto-
sowną zgodę starosty, choć ja tę 

decyzję opiniowałem negatyw-
nie.

Jak dopowiadał przewodniczą-
cy rady Stanisław Kołodziejczak, 
mieszkaniec Luszyna, w nowym 
warszawskim kole pojawili się ci 
sami myśliwi, którzy byli w po-

przednim kole. Luszyński obwód 
zawsze były bogaty w zwierzy-
nę. Od lat odbywały się tutaj na-
wet eksportowe polowania myśli-
wych z wielu krajów Europy. 

– Wciąż do urzędu wpływa-
ją skargi od rolników, że koło nie 

wypłaca rolnikom odszkodowań 
za wyrządzane szkody w upra-
wach. Dlatego o powstałej sytu-
acji 27 grudnia 2018 roku poin-
formowaliśmy Polski Związek 
Łowiecki, Ministra Rolnictwa, 
Ministra Ochrony Środowiska  
i Starostwo Powiatowe w Gosty-
ninie. 

Poczekamy i zobaczymy jaka 
będzie reakcja.  dag
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Żychlin |�Ochotnicza�Straż�Pożarna

Remont strażnicy  
na jubileusz
Od kilku tygodni trwa 
remont wnętrza strażnicy 
i garażu OSP w Żychlinie. 
Wkrótce prace mają być 
zakończone, bowiem  
2 marca strażacy  
i społeczność Żychlina 
będą świętować jubileusz 
150. urodzin inżyniera 
Karola Fabiana, założyciela 
żychlińskiej straży.

W garażu OSP wymieniono 
instalację elektryczną, zdemonto-
wano stare kaloryfery typu fawier,  
a założono nowe, bardziej ekono-
miczne. Ściany na wysokości ok. 
160 cm wyłożono podłużnymi 
płytkami w kolorze szarości. Są 
nie tylko estetyczne, ale też łatwe 
w utrzymaniu w czystości. Pozo-
stałe ściany wymalowano na bia-
ło.

– Z Komendy Głównej Pań-
stwowej Straży Pożarnej dosta-
liśmy 21.000 zł za to, że nasza 
jednostka należy do Krajowego 
Systemu Ratowniczo-Gaśnicze-
go – mówi Krzysztof Jakubowski, 
prezes OSP Żychlin. – Remont ca-
łego garażu to koszt ok. 26.000 zł. 
Resztę środków dołożyliśmy wła-
snych.

Jednocześnie trwa też remont 
wnętrza świetlicy na piętrze bu-
dynku, w której znajduje się Izba 
Pamięci OSP Żychlin. W sali 
również wymieniono instala-
cję elektryczną, wymieniono in-
stalację centralnego ogrzewania, 
zamontowano nowoczesne ka-
loryfery. Obniżony jest też sufit, 
by łatwiej było ogrzać pomiesz-
czenie. Zamontowano nowocze-
sne, energooszczędne oświetle-
nie sali. Na ścianach układana jest 
gładź. Zamurowano niepotrzeb-

ne i niewykorzystywane drzwi 
do następnego pomieszczenia. 
Po zakończeniu prac drewniana 
podłoga zostanie wycyklinowana  
i polakierowana. W planach jest 
zakup nowych mebli, gdyż do-
tychczasowe miały już kilkadzie-
siąt lat.

– Całkowity koszt tych prac to 
ok. 25.000 zł – dodaje prezes OSP 
Żychlin. – Mamy 15.000 zł wła-
snych środków. Szukamy spon-
sorów na brakującą kwotę. Mam 
deklarację burmistrza, że otrzy-

mamy jakąś pomoc finansową  
z gminy. Remont przeprowadzają 
pracownicy firmy Raf-Det z Ży-
chlina, której szefem jest nasz stra-
żak. Dlatego prace wykonuje po 
minimalnych kosztach, z odłożo-
nym terminem płatności. Na ju-
bileusz chcemy też pomalować 
całą klatkę schodową prowadzącą  
do świetlicy.

W planach jest też wymia-
na drzwi garażowych, które te-
raz są tradycyjne, a będą uchyl-
ne do góry. Jak mówi prezes, ma 
nadzieję, że będzie to możliwe  
z kolejnej dotacji z KSRG w 2019 
roku. 

Na jubileusz 150. urodzin Ka-
rola Fabiana (1869-1945), który 
zaplanowano na 2 marca, wszyst-
ko ma być gotowe. Tego dnia  
na zewnątrz strażnicy ma być od-
słonięta okolicznościowa tabli-
ca poświęcona założycielowi ży-
chlińskiej straży pożarnej.  dag

Bedlno�|�Gminna�biblioteka�Publiczna

Zapisy na kurs komputerowy
Gminna Biblioteka Publiczna 
w Bedlnie ogłosiła nabór  
na kurs komputerowy 
dla seniorów. Trwają zapisy. 
Kurs ma ruszyć w lutym.

– W bibliotece mamy 2 kom-
putery i laptopa, ale są osoby, 
które mają własne laptopy i też 
mogą przychodzić na zajęcia  
z własnym sprzętem – mówi Ka-
tarzyna Krzewicka, bibliotekarz  
z Bedlna. – Świat idzie z postę-
pem, a obsługa komputera jest 

wręcz niezbędna. Wiele starszych 
osób, które w szkole nie miało in-
formatyki, musi uzupełnić swo-
ją wiedzę, a dzieci czy wnukowie 
często są zapracowani i nie mają 
czasu, by uczyć seniorów.

Kursy komputerowe w Żychli-
nie organizowane są od wielu lat 
w żychlińskiej bibliotece, są też 
zajęcia komputerowe na Uniwer-
sytecie Trzeciego Wieku w Ży-
chlinie.

– By nie zostać w tyle, trze-
ba się uczyć – mówi słuchacz 
UTW w Żychlinie. – Umiejęt-

ność obsługi komputera otwie-
ra nowe możliwości, to okno na 
świat. Można znaleźć wszystkie 
potrzebne informacje z różnych 
dziedzin życia, można nauczyć 
się wysyłania informacji mailo-
wych. To pozwala na utrzymanie 
kontaktu z dziećmi i wnukami, 
które często są poza granicami 
kraju. Nie ma się czego wstydzić, 
że czegoś się nie wie. Człowiek 
całe życie musi się uczyć. Za kil-
ka lat każdy, kto nie potrafi ob-
sługiwać komputera, zostanie ze-
pchnięty na boczny tor.  dag

RZuT OKieM�|�zAbAWA�NA�SANkAch

Wystarczyło trochę śniegu, a dzieci z Żychlina już wyciągnęły sanki 
i zjeżdżały z małych górek. z�zazdrością�patrzą�na�duże�zaspy�na�
południu�kraju.�U�nas�śnieg�raz�jest,�za�chwilę�znika.�Od�końca�stycznia�
do�10�lutego�ferie�zimowe�mają�dzieci�z�Pacyny�w�woj.�mazowieckim,��
zaś�dzieci�z�gmin�Żychlin,�bedlno,�Oporów�będą�wypoczywać�od�11��
do�24�lutego.�Wszyscy�mają�nadzieję,�że�w�tym�roku�ferie�będą�śnieżne��
i�będzie�można�wreszcie�ulepić�bałwana�i�pobawić�się�w�śnieżki.�dag
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W świetlicy OSP Żychlin�układana�jest�gładź�gipsowa�na�ścianach��
oraz�podwieszany�sufit.
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Gmina Bedlno |�OSP�Wola�kałkowa

Czy jednostka wejdzie do KSRG?
Zmiana wójta w gminie Bedlno sprawiła, że nowy włodarz 
gminy widzi potrzebę, by na terenie gminy funkcjonowała 
chociaż jedna jednostka Ochotniczej Straży Pożarnej 
w Krajowym Systemie Ratowniczo-Gaśniczym.
A to oznacza, że byłaby bardziej mobilna i jako pierwsza 
niosłaby pomoc mieszkańcom gminy Bedlno.

Teraz taką pomoc mieszkań-
com gminy Bedlno wielokrotnie 
niosą strażacy OSP Żychlin i OSP 
Śleszyn, które są w KSRG. Jed-
nostki JRG Kutno zwykle przy-
jeżdżają później, gdyż do poko-
nania mają ok. 30 km, a w chwili 
zagrożenia każda minuta jest bar-
dzo cenna.

Podczas rocznej odprawy 
w PSP Kutno, w styczniu 2018 
roku, komendant powiatowy Ma-
rek Myszkowski podkreślał, że dla 
poprawy bezpieczeństwa miesz-
kańców gminy Bedlno koniecz-
ne jest włączenie jednej, a nawet 
dwóch jednostek OSP do Krajo-
wego Systemu Ratowniczo-Ga-
śniczego. Takie aspiracje od kil-
ku lat mają strażacy ochotnicy 
z Woli Kałkowej. Niestety, do-
tychczasowy wójt Krzysztof Ko-
łach kategorycznie był przeciwny 
takiej decyzji twierdząc, że byłoby 
to zbyt duże obciążenie fi nansowe 
dla gminy.

Pierwsze robocze spotkanie 
w tej sprawie z komendantem po-
wiatowym Markiem Myszkow-
skim, Cezarym Jarosem prezesem 
OSP Wola Kałkowa i naczelni-
kiem Grzegorzem Kucharskim 
oraz nowym wójtem Józefem 
Ignaczewskim odbyło się pod ko-
niec 2018 roku.

– Cieszę się, że jest wola po-
rozumienia – podkreśla Marek 
Myszkowski, komendant powia-
towy PSP w Kutnie. – Jednostka 
OSP Wola Kałkowa jest już nie-
mal gotowa, aby włączyć ją do 
KSRG, co pozwoli skrócić czas 
dojazdu jednostki do miejsca za-
grożenia. Jednostka ma system se-
lektywnego powiadamiania alar-
mowego, ma średni samochód 
gaśniczy, choć w przyszłości nale-
żałoby pomyśleć o nowocześniej-
szym sprzęcie, ma ogrzewany 
garaż i sprzęt ratownictwa tech-
nicznego. Brakuje jej tylko hy-
draulicznych rozpieraczy, ale ten 
sprzęt może uzupełnić. Co naj-
ważniejsze, OSP Wola Kałkowa 
ma przeszkolonych odpowiednio 
strażaków i aparaty tlenowe do 
prowadzenia akcji.

W październiku jednostka 
wzbogaciła się o sprzęt ratownic-
twa technicznego: nożyce hydrau-
liczne i pompę hydrauliczną oraz 
przewody zasilające, o łącznej 
wartości 31,5 tys. złotych. Pienią-
dze na zakup sprzętu pozyskano 
z tzw. fundusz składowego ubez-
pieczenia społecznego rolników 
w KRUS oraz bezpośrednio z Mi-
nisterstwa Spraw Wewnętrznych 
za pośrednictwem PSP. Od 2010 
roku łączna wartość wyposaże-
nia pozyskanego przez strażaków 
z Woli Kałkowej z różnego rodza-
ju instytucji wspierających straże 
pożarne, to bez mała 100.000 zł.

W ciągu tych ośmiu lat OSP 
Wola Kałkowa zdobyła samo-

chód dowódczo–operacyjny VW 
T4 z radiostacją. Strażacy sami 
wyremontowali, z przeznacze-
niem na garaż, starą stuletnią 
strażnicę (wymienili dach, okna 
i drzwi, wylali nowe posadzki). 
Kupili 12 kompletów umundu-
rowania bojowego Monex z heł-
mami rękawicami ochronnymi 
i niepalnymi kominiarkami, agre-
gat prądotwórczy 2,2kVA, pom-
pę pływającą Niagara, spalinowa 
przecinarkę kontową PARTNER 
φ 300 mm. 

Mają na wyposażeniu cztery 
aparaty oddechowe, urządzenie 
tzw. Selektywny System Powiada-
miania Alarmowego, trzy radiote-
lefony, radiostację do samochodu 
ratowniczo-gaśniczego GBA, dra-
binę B10, torbę ratownictwa przed 
medycznego PSP R1 oraz wiele 
drobniejszych urządzeń jak latar-
ki, czujniki bezruchu itp.

Aspiracje strażaków z Woli 
Kałkowej popiera wójt Józef Igna-
czewski. – Widzę potrzebę, by na 
terenie gminy Bedlno była jed-
nostka w KSRG – potwierdza. 
– Na początek wprowadźmy do 
KSRG jedną jednostkę. Zobaczy-
my jak wszystko będzie funkcjo-
nować. W przyszłości możemy 
ewentualnie pomyśleć o drugiej 
jednostce w KSRG.

Jak mówi nam komendant po-
wiatowy, teraz jest przygotowywa-
ne porozumienie, które w styczniu 
powinno być podpisane przez trzy 
strony: PSP, wójta gminy Bedlno 
i zarząd OSP Wola Kałkowa. Po 
podpisaniu PSP wystosuje wnio-
sek do komendanta wojewódzkie-
go, a ta przekaże go do Komendy 
Głównej PSP. Ostateczna decyzja 
dotycząca włączenia OSP Wola 
Kałkowa do KSRG powinna za-
paść na przełomie maja i czerwca.

Jednostki włączone do KSRG 
otrzymują dodatkowe pieniądze 
z budżetu państwa na realizację 
wielu inwestycji, w tym na za-
kup sprzętu. Istnieje też możli-
wość dużego dofi nansowania do 
zakupu nowego wozu gaśniczego 
– podkreśla komendant powiato-
wy. – Oczywiście, gmina ponosi 
większe koszty, związane z więk-
szą ilością wyjazdów. Dotyczą 
one wypłaty ekwiwalentu straża-
kom oraz zakup paliwa – ale za 
to mieszkańcy mogą czuć się bez-
pieczniej.

Jak podkreśla komendant po-
wiatowy, niemal w każdej gminie 
powiatu kutnowskiego, jest jedna 
jednostka w KSRG. Nie ma jej 
w gminie Oporów, gdyż tam 
żadna z jednostek nie jest odpo-
wiednio wyposażona, nie ma też 
wystarczająco przeszkolonych 
strażaków. n

rEkLAMA

Żychlin�
Aż 190 osób
wyrusza na narty

Po raz 9. Stowarzyszenie na 
Rzecz Rozwoju Gminy Żychlin 
organizuje w pierwszym tygo-
dniu ferii zimowych rodzinny wy-
jazd na narty do Białego Dunajca. 
W tym roku pojedzie aż 190 osób, 
w tym 60% to dzieci. Pojadą trze-
ma autokarami, część osób wła-
snymi samochodami. Na stokach 
będą szusować od 10 do 15 lutego.

– Rodzinne wyjazdy narciar-
skie wszystkim przypadły do gu-
stu. Z każdym rokiem jedzie nas 
coraz więcej – mówi Matylda Ja-
kubowska-Czaja, prezes stowarzy-
szenia. – Zajmujemy niemal cały 
hotel Borowy Dwór w Szafl arach. 
Jedziemy tam po raz kolejny, bo-
wiem kuchnia jest świetna, warun-
ki doskonałe. Rezerwację robiłam 
już we wrześniu. Zaczynaliśmy 
od ok. 45 osób. Wtedy jechał je-
den autokar. Chętnych przybywa-
ło. Kto pojechał raz, chciał jechać 
po raz kolejny.

Koszt wyjazdu to 750 zł od 
osoby dorosłej i 650 zł od dziec-
ka. Dzieci do lat 3 jadą za darmo, 
a takie też jadą. W bezpośrednim 
sąsiedztwie hotelu jest kompleks 
basenów termalnych, w których 
można się zregenerować po sza-
leństwie na stokach. Ponieważ na 
miejscu są cały czas autobusy, po 
śniadaniu uczestnicy białego sza-
leństwa są dowożeni na stoki nar-
ciarskie o różnej skali trudności. 
Na miejscu wypożyczają narty 
i sprzęt narciarski.

– Po tylu wyjazdach większość 
z nas już potrafi  jeździć na nar-
tach. Ludzi przyciąga nie tylko 
atrakcyjna cena za pobyt, ale też 
rodzinna atmosfera – dodaje pre-
zes. – Lubimy ze sobą przebywać. 
Dzieci też mają okazję pobyć ze 
sobą. W hotelu są różne atrakcje 
jak cymbergaje, bilardy i sale re-
kreacyjne, gdzie mogą się spoty-
kać i razem bawić.  dag

Pacyna�|�Peugeot�dla�Urzędu�Gminy

Nowy samochód za prawie 100.000 zł
Urząd Gminy w Pacynie 
rozstrzygnął konkurs 
na dostawę samochodu 
osobowego na potrzeby 
urzędu gminy.

We wtorek 15 stycznia rozstrzy-
gnięto przetarg. Spośród trzech 
ofert wybrano ofertę Bud Mat 
Auto, przedstawicielu Peugeota, 

z Płocka za kwotę 99.753 zł. 
Nowe auto najprawdopodobniej 
przyjedzie do urzędu pod koniec 
stycznia lub na początku lutego.

Podczas sesji 28 grudnia przy-
jęto budżet gminy na 2019 roku, 
a już 4 stycznia ogłoszono prze-
targ na zakup nowego auta oso-
bowego na potrzeby urzędu. 
W specyfi kacji zapisano, że sa-
mochód nie może być starszy niż 

2018 rok, 4-cylindrowy o pojem-
ności 1,4-1,6 l, o mocy 110-130 
kW, na olej napędowy. Skrzynia 
biegów ma być 6 biegowa, typu 
kombi lub van. Auto ma posiadać 
9 miejsc siedzących, drzwi otwie-
rane z boku. Wyposażone w czuj-
niki ciśnienia w oponach, ABS, 
ESP, tempomat. Kolor samocho-
du ma być ciemny metalik – kolor 
do uzgodnienia.

W poniedziałek 14 stycznia 
otwarto trzy oferty. Autoryzowa-
ny przedstawiciel Citroena, Sygu-
ła z Łodzi oferował auto za kwotę 
111.800 zł. Firma Nordyński Sp. 
J. Autoryzowany – też przedsta-
wiciel Peugeota, tylko że z Łodzi, 
oferował auto za 109.800 zł.

W budżecie gminy Pacyna na 
zakup auta zabezpieczono kwo-
tę 110.000 zł. Po wyborze fi rmy 
z Płocka w budżecie gminy pozo-
stanie ok. 10.000 zł, które można 
przeznaczyć na inne zadania in-
westycyjne.  dag

Żychlin�|�Parafi�alna�pielgrzymka

Autokarem do Rzymu
i nie tylko

Parafi a pw. Św. Apostołów Pio-
tra i Pawła organizuje 9-dniową 
pielgrzymkę autokarową do Rzy-
mu. Termin pielgrzymki zaplano-
wano od 29 kwietnia do 6 maja. 

Cena 2.340 zł od osoby nie 
obejmuje kosztu biletów wstępu 
do zwiedzanych obiektów i prze-
wodników, opłaty klimatycznej 

i taryfy tour guide. Te koszty to 
ok. 90 Euro. Zapisy w kancelarii 
parafi i.

Cena obejmuje transport kom-
fortowym autobusem, 8 noclegów 
w pokojach 2 i 3-osobowych z ła-
zienkami, 8 śniadań i 8 obiadoko-
lacji oraz ubezpieczenie. Szczegó-
łowe informacje w parafi i.  dag

Strażacy z OSP Wola Kałkowa od kilku lat zabiegają, by�ich�jednostka�została�włączona�do�krSG.�
Na�zdjęciu�z�fi�gurą�św.�Floriana�prezes�cezary�Jaros,�trzeci�od�lewej�Andrzej�Górczyński�–�wiceprezes,�
wicemarszałek�woj.�łódzkiego,�drugi�od�lewej�Grzegorz�kucharski�-�naczelnik�straży�i�radny�gminy�bedlno.

DOrOTA
GrĄBCZeWSKA

zychlin@lowiczanin.info
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Bednary�|�radny�zgłasza,�gmina�śle�pisma

Potrzebny większy parking
– Pod dworcem PKP  
w Bednarach codziennie 
stoi około 50 samochodów. 
Obecny parking jest zbyt 
mały. Trzeba go powiększyć 
– uważa radny z Bednar 
Tomasz Baczyński.

W 2010 roku, po pismach Sto-
warzyszenia Odnowy Bednar  
i Okolic, PKP zagospodarowało 
na parking ponad 600 m² w są-
siedztwie dworca, układając na 
podbudowie ażurowe płyty beto-
nowe. Parking szybko jednak stał 
się zbyt mały. Obecnie samocho-
dy stoją na rondzie przed dwor-
cem i przy drodze dojazdowej, 
zajmując miejsce na chodniku. 

Radny Baczyński na grudnio-
wej sesji Rady Gminy Nieborów 
zwrócił się o podjęcie przez gmi-

nę działań w celu powiększenia  
o sąsiadujący teren, który obecnie 
jest zarośnięty krzakami. Wniosek 
radnego to właściwie powrót do 
tematu, bo gmina w okresie wa-
kacyjnym w 2018 roku wystąpiła 
już do PKP z pytaniem o możli-
wość dzierżawy zakrzaczonego 
terenu o powierzchni przekracza-
jącej 900 m², z perspektywą za-
inwestowania własnych pieniędzy  
w jego zagospodarowanie. PKP 
Oddział Gospodarowania Nie-
ruchomościami w Warszawie, 
adresat pisma, przychylił się do 
tej prośby, ale w odpowiedzi nie 
określił warunków dzierżawy.

Po grudniowej sesji Urząd 
Gminy wysłał do PKP kolejne pi-
smo, w którym zaproponował nie-
odpłatną dzierżawę terenu. 

– Wysłaliśmy pismo i czeka-
my na odpowiedź – powiedział 

nam wójt gminy Jarosław Papuga, 
dodając, że gminę interesuje bez-
płatna dzierżawa terenu, skoro ma 
zainwestować w jego zagospoda-
rowanie. Właściwie parkingiem 
powinna zająć się PKP, bo to jej 
klienci parkują samochody, dużą 
ich część stanowią jednak miesz-
kańcy gminy, dlatego czujemy 
się w obowiązku zająć tą sprawą 
– powiedział dalej wójt w rozmo-
wie z NŁ. 

Gmina liczy, że PKP postąpi 
podobnie jak w przypadku np. Ło-
wicza, gdzie zgodziło się na dłu-
goletnią, darmową dzierżawę tere-
nu przy Dworcu Łowicz Główny, 
gdzie wybudowano parking dla 
ok. 80 samochodów. Radny Ba-
czyński uważa, że gmina powin-
na powiększyć parking jak naj-
niższym kosztem. Po wycięciu 
krzewów, korytowaniu, można na-
wieźć tam tłucznia, a w później-
szym okresie położyć betonową 
kostkę, czy też płyty yomb, tak jak 
w 2010 roku zrobiła to PKP.  tb

Samochody parkujące przy dworcu w Bednarach�nie�mieszczą�się�na�parkingu,�kierowcy�zostawiają�je�na�
zieleńcu�przed�budynkiem.

Sanniki�|�Gmina�poszuka�zainteresowanych�firm�

Czy będzie zbiórka folii po truskawkach?
Zorganizowaniem zbiórki folii 

po truskawkach oraz innych folii 
rolniczych (po sianokiszonkach, 
kiszonkach itp.) zamierza zająć 
się Urząd Miasta i Gminy w San-
nikach. – W ubiegłym roku fir-
my zainteresowane zbiorem folii 
same się do nas zgłaszały, bo moż-
na było na foliach nieźle zarobić. 
W tym roku jeszcze nikt zbiórek 
folii nam nie zaproponował – po-
wiedział nam Artur Maślankie-
wicz z urzędu w Sannikach. 

Temat odbywających się na te-
renie gminy Sanniki dwa razy  
w roku zbiórek folii po truskaw-
kach został poruszony podczas 
ostatniej sesji Rady Miasta i Gmi-
ny Sanniki przez radnego Romana 
Grochowskiego. – Żeby nie skoń-
czyło się to tak, że jak nie zostaną 
zebrane na czas, to ludzie będą póź-
niej palić te folie na polach – mó-
wił. Samorząd zamierza wystąpić  
z zapytaniem do kilku różnych 
firm zajmujących się recyklin-

giem tego rodzaju tworzyw.  
– Współpracowaliśmy kiedyś  
z firmą z okolic Gąbina, ale ta za-
wiesiła działalność – powiedział 
nam Maślankiewicz. Urząd chce 
znaleźć firmę jak najszybciej, 
żeby pierwsza ze zbiórek odbyła 
się wczesną wiosną. 

To nie są odpady 
domowe 
Dlaczego rolnicy nie mogą 

wystawić zużytych folii rolni-

czych po prostu razem z inny-
mi „plastikami”, skoro uiszczają 
opłatę śmieciową? Otóż opłata ta 
dotyczy wyłącznie odpadów ko-
munalnych – powstałych w go-
spodarstwach domowych. Zużyte 
folie po truskawkach i inne wy-
korzystywane w produkcji rol-
nej traktowane są natomiast jako 
odpady przemysłowe – związa-
ne z działalnością zarobkową. 

Podobnie jest np. ze zużytymi 
oponami: te od samochodów oso-
bowych traktowane są jako odpad 
komunalny, a od sprzętu rolnicze-
go –już jako odpad przemysłowy. 
 mak 

Gmina Zduny |�taryfy�za�wodę�i�ścieki

Wody Polskie podniosły 
cenę za ścieki o 100%

Pod koniec grudnia w gmi-
nie Zduny zaczęły obowiązywać 
nowe stawki za pobór wody oraz 
odprowadzania ścieków, ustalone 
przez Państwowe Gospodarstwo 
Wodne Wody Polskie. Mieszkań-
cy dotkliwie odczują dwukrot-
ny wzrost ceny za odprowadza-
nie ścieków. Na sesji 28 grudnia 
sprawę przybliżała sekretarz Ma-
ria Kubica.

Wyjaśniła ona, że zanim po-
wstały Wody Polskie, ustalenie 
stawek za wodę i ścieki było wy-
łączną kompetencją rady gminy. 
Wiosną 2018 roku gmina rozpo-
częła procedurę określenia taryf, 
przekazując do Wód Polskich po-
trzebne do tego dane. Na odpo-
wiedź tej instytucji czekała długo. 
Przyszła ona na przełomie listopa-
da i grudnia. Nowe stawki, okre-
ślone przez Wody Polskie, weszły 
w życie 26 grudnia 2018 roku.  
W przeciwieństwie od tych, ja-
kie wcześniej ustalała rada gminy,  
a które mogły obowiązywać przez 
rok, nowe określone są na 3 lata  
– ale w różnej wysokości. 

Samorząd może jednak w każ-
dej chwili ponownie zwrócić się 
do Wód Polskich o zmianę stawek 
i przejść całą procedurę od nowa. 
Jeśli jednak koszty i wpływy będą 
się bilansowały – takiej potrzeby 
nie będzie, ponieważ Wody Pol-
skie naliczą je w takiej samej wy-

sokości. O ile w cenie wody, któ-
ra dotychczas wynosiła na terenie 
gminy Zduny 1,60 zł netto za 1 
m3 (plus 8% VAT oraz 1 zł opła-
ty abonamentowej), zmiany na ten 
rok nie ma, o tyle już w drugim 
roku zaplanowano cenę 1,66 zł, 
w trzecim 1,70 zł. Mimo wszyst-
ko nie jest to znaczna podwyżka.

W przypadku ścieków pod-
wyżka będzie jednak znacznie 
wyższa. Zamiast dotychczasowej 
stawki 2,40 zł lub 2,60 zł za 1 m3 
– uzależnionej od tego, czy dany 
mieszkaniec korzysta z przyłą-
cza grawitacyjnego czy z lokalną 
przepompownią (zasilana przez 
prąd, za który sam płaci) miesz-
kańcy płacić będą w tym roku 
4,98 zł za 1 m3, w kolejnych latach 
(2020 i 2021) – po 4,59 zł. 

Maria Kubica znaczną różni-
cę w wysokości stawki wyjaśnia-
ła tym, że gmina chcąc zachęcić 
mieszkańców do korzystania z ka-
nalizacji nie uwzględniała wszyst-
kich kosztów, jakie ponosi. Wody 
Polskie wzięły je pod uwagę. 

Obecni na sesji radni i sołty-
si do tematu się nie odnosili, tym 
bardziej, że przewodniczący Rady 
Gminy Wiesław Dałek poinfor-
mował, że sprawa będzie oma-
wiana na sesji w styczniu – na tej 
samej, na której będzie przyjmo-
wany budżet gminy na 2019 rok. 
 mwk

Bolimów |�Gmina�stara�się�o�budowę�sieci

Pierwsze kroki w stronę gazu
– Zainteresowanie mieszkańców podłączeniem posesji  
do sieci gazu ziemnego jest duże, zrobiliśmy pierwszy krok  
i jesteśmy gotowi na współpracę z Polską Spółką 
Gazownictwa – powiedział nam wójt gminy Stanisław Linart.

Wójt rozpoczął rozmowy  
z oddziałem PSG w Łodzi o moż-
liwej gazyfikacji Bolimowa już  
w ub. roku. Jak mówi, druga stro-
na wykazała zainteresowanie te-
matem, dlatego przygotowano 
podstawowe dane dotyczące miej-
scowości, aby spółka mogła doko-
nać oceny możliwości i opłacalno-
ści przeprowadzenia inwestycji.

Inspektor w Referacie Gospo-
darczym Urzędu Gminy Bolimów 

Kamil Michalczyk powiedział 
nam, że wskazano w nim m.in. 
potencjalnych dużych odbiorców 
gazu. Po stronie gminy byłby to 
na pewno urząd gminy, GOK,  
a szkoła po stronie prywatnej za-
kłady Fruktodor i firma Energo-
budowa. Na razie gmina nie orga-
nizowała spotkań z mieszkańcami 
w celu zbierania deklaracji o przy-
łączeniu się do sieci, te odbędą się 
w późniejszym terminie. Gmi-

na czeka na odpowiedź oddziału 
spółki w Łodzi na przesłane ma-
teriały.

Wstępne ustalenia mówią, że 
gaz ziemny nie byłby doprowa-
dzony do Bolimowa siecią ze 
Skierniewic. To daleko, przeszło 
12 km, a pod drodze nie ma żad-
nego odbiorcy. Spółka jest skłon-
na w pierwszym okresie funkcjo-
nowania sieci dostarczać gaz do 
odbiorców ze stacji, na której usta-
wiono by zbiorniki, do których 
gaz dowożony byłby samochoda-
mi, w cysternach, w postaci skro-
plonej. Gmina zaproponowała 
spółce wstępną lokalizację stacji, 

na gruntach w sąsiedztwie wia-
duktu autostradowego nad drogą 
wojewódzką nr 705 (ul. Skiernie-
wicka). W przyszłości byłoby to 
dobre miejsce dla stacji redukcyj-
nej gazu, który płynąłby siecią ze 
Skierniewic.

Wójt pytany przez NŁ, czy te-
ren byłby udostępniony nieodpłat-
nie, odpowiedział, że gmina jest 
otwarta na wszelkie rozwiązania, 
aby spełnić oczekiwania miesz-
kańców. Bolimów jest na terenie 
gminy jedyną miejscowością, któ-
ra ma zwartą i skoncentrowaną za-
budowę, stąd budowa sieci na jego 
terenie ma sens.  tb
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Żychlin�|�kościół�pw.�Św.�Apostołów�Piotra�i�Pawła

Koncert laureatów konkursu
kolęd i pastorałek
W niedzielę 13 stycznia o godz. 16.30 w kościele 
parafialnym w Żychlinie rozstrzygnięto konkurs 
na kolędę i pastorałkę. Najlepsi w siedmiu 
kategoriach otrzymali statuetki „Złote Nutki” 
oraz nagrody rzeczowe ufundowane przez Urząd 
Gminy Żychlin oraz zaśpiewali swoją kolędę.

– Cieszy, że z roku na rok w na-
szym konkursie kolęd i pastorałek 
bierze udział coraz więcej dzie-
ci i młodzieży – mówiła Edyta 
Ledzion, kierownik ds. promocji  
w Urzędzie Gminy Żychlin.  
– W tym roku jury wysłuchało 60 
wykonawców: solistów i zespo-

łów. Pracowało w składzie: Adam 
Staszewski z UG Żychlin, Michał 
Janocha i Dominik Domińczak.

Nagrody i statuetki wręcza-
li burmistrz Grzegorz Ambroziak  
i przewodnicząca rady Elżbie-
ta Sikora. Rodzice najmłodszych 
wykonawców zaskoczyli, bowiem 

wiele występujących dzieci, lau-
reatów konkursu, było ubranych  
w ludowe stroje, co tylko popra-
wiało i podkreślało wyraz arty-
styczny. Część starszych wyko-
nawców też starała się wystąpić  
w uroczystych strojach, bez kurtek. 

W najmłodszej kategorii, 
przedszkola – soliści, wyróżnie-
nie otrzymała Blanka Stępniak. 
III miejsce wyśpiewała Kalina 
Pawlik, II miejsce Michalina Śmi-
gielska, I miejsce Lena Szewczyk, 
która publicznie wystąpiła pierw-

szy raz i od razu konkurs wygrała, 
śpiewając „Pastuszek bosy”. I to ta 
kolęda była najczęściej wybierana 
przez uczestników konkursu.

W kategorii klas I-III – soliści 
wyróżnienie jury przyznało Ga-
brielowi Kraśkiewiczowi. III miej-
sce wyśpiewał Kacper Kuciapski, 
II miejsce zajęła Oliwia Kukuła,  
I miejsca jury nie przyznało.

W kategorii klasy I-III – zespo-
ły wyróżnienia nie było. III miej-
sce wyśpiewał zespół w składzie: 
Nikola Jeziorska, Zofia Smoliń-

ska, Maria Szczepaniak, Maria 
Olejniczak, Filip Zieliński i Jan 
Zieliński. II miejsce zajął duet 
Nadia Pawelec i Maja Banachow-
ska. I miejsce „Pastorałką od ser-
ca do ucha” wyśpiewał zespół  
w składzie: Dominika Iwaniak, 
Marcel Kamiński, Wojciech Ko-
łach, Julia Kubaczyk, Natalia Ku-
baczyk, Jan Wawrzyńczak i Maria 
Woźniak. Wszyscy ubrani na lu-
dowo, każdy z jakimś instrumen-
tem: dzwonkami, tamburynem, 
fletem, grzechotkami.

W kategorii IV-VI – soliści wy-
różnienie otrzymali: Marcelina 
Tomaszewska, Antoni Bandurek  
i Julia Kruszyniak.

III miejsce jury przyznało 
Mai Król za utwór „Mario, czy 
Ty wiesz”, II miejsce wyśpiewa-

ła Sylwia Kaczmarek za utwór 
„Przekażcie sobie znak pokoju”. 
Jury przyznało też dwa I miej-
sca. Wyśpiewały je Gabriela Zwe-
igert utworem „Sianko na stół” 
oraz Antonina Zielińska za kolędę 
„Mizerna cicha”, do której rów-
nież przygrywała na skrzypcach.

W kategorii klas IV-VI – zespo-
ły było tylko wyróżnienie dla du-
etu: Amelii Białeckiej i Kacpra 
Falkowskiego.

W kategorii klas VII-VIII  
i Gimnazjum wyróżnienie otrzy-
mała Oliwia Wasińska. I i III miej-
sca jury nie przyznało. Za to II 
miejsce zajęła Zuzanna Węgrzy-
nowska, która zaśpiewał „Noel”.  
W kat. szkół ponadgimnazjal-
nych przyznano tylko wyróżnie-
nie – Marzenie Witkowskiej. dag

Żychlin�|�Dom�kultury

Występy sekcji ŻDK i przedszkolaków z „Jedynki”
Zanim na scenie ŻDK,  
w ramach Wielkiej 
Orkiestry Świątecznej 
Pomocy, o której piszemy 
więcej na str. 1 i 3, pojawił 
się „Oddział Zamknięty”, 
swoje umiejętności 
zaprezentowali najmłodsi 
mieszkańcy miasta  
i seniorzy.

Na scenie wystąpiły dzieci  
z Przedszkola Samorządowego  
nr 1 w Żychlinie, które zaprezen-
towały się w uroczym układzie ta-
necznym. Na scenie po raz pierw-
szy przed publicznością wystąpiły 
cheerleaderki z pomponami oraz 
grupa sekcji tańca hip-hop. Obie 
grupy prowadzi w ŻDK Joanna 
Gąsiorowska. 

W ramach bloku rodzinnego 
na scenie ŻDK zaprezentowały 

się też zespół „Melodia” z Klu-
bu Seniora „Radość” oraz chór  
Uniwersytetu Trzeciego Wieku 
„Złoty Akord”, które zaśpiewa-

ły kilka kolęd. Zespołom przy-
grywali Witold Figurski i Ro-
man Baranowski na akordeonie. 
Na scenie ŻDK zaśpiewała także 

Zosia Cieniewska z grupy wokal-
nej „Rozśpiewani” z ŻDK, którą 
przygotowała Renata Miziołek. 
 dag

Grupa hip-hop�w�swoim�układzie�tanecznym.

ŻD
k

Żychlin�|�ŻDk�proponuje

Zapisy na ferie zimowe
Od 15 stycznia w sekretaria-

cie Żychlińskiego Domu Kultury 
lub pod numerem 24-351-20-57 
można zapisać dziecko na ferie zi-
mowe, które odbędą się w dniach  
od 11 lutego do 22 lutego. Zajęcia 
będą od poniedziałku do piątku  
w godz. 9.00-13.00. W planie jest 
też płatna wycieczka do Wrocła-
wia. Ilość miejsc ograniczona.

W ramach zajęć będą spotka-
nia ze strażakami z OSP Żychlin 
i funkcjonariuszami policji, któ-
rzy będą opowiadać jak bez-
piecznie zachować się na drodze 
i jak udzielać pierwszej pomo-
cy przedmedycznej. Tradycyjnie 

będą zajęcia rekreacyjno-rucho-
we, zajęcia plastyczne, tanecz-
ne, teatralne i muzyczne – w za-
leżności od zainteresowań dzieci. 
Zaplanowano też warsztaty ro-
bienia biżuterii, będą tradycyjne 
turnieje warcabowe i wiele in-
nych atrakcji.

Dzieci mają ze sobą przynosić 
kanapki i napoje. 

– Na pewno nie będzie nudy 
– zapewnia Magdalena Rzeźnic-
ka, dyrektor Żychlińskiego Domu 
Kultury. – Planujemy wycieczkę 
do Wrocławia, ale szczegóły usta-
limy z rodzicami w czasie trwania 
ferii.  dag

Żychlin�|�zS�przy�ul.�Narutowicza

Strzelanie o puchar burmistrza
Z okazji 156. rocznicy Powsta-

nia Styczniowego po raz VIII  
w Zespole Szkół przy ulicy Na-
rutowicza 20 stycznia odbędą się 
zawody strzeleckie o puchar bur-
mistrza gminy Żychlin. Początek 
zawodów o godz. 10.30. Zapisy 
są przyjmowane do 19 stycznia 
na e-mail: cezary.kwiatkowski@
vp.pl. Karabinki pneumatyczne 
zapewnia organizator.

Rywalizacja będzie się odby-
wać w dwóch kategoriach: mło-
dzież szkolna (SP kl. IV-VIII, 
gimnazja i ponadgimnazjalne) 
oraz OPEN. Drużyny 3-osobowe 
oraz indywidualnie.

Współorganizatorem zawo-
dów strzeleckich jest Zarząd Po-
wiatowy Ligi Obrony Kraju oraz 
Polski Klub Kawaleryjski.

Strzelanie będzie do tarczy 
ustawionej w odległości 10 m. 
Każdy zawodnik będzie mieć 
trzy próbne strzały i 10 ocenia-
nych.

Dla najlepszych trzech zawod-
ników w każdej kategorii będą 
medale i dyplomy. Dla najlep-
szego strzelca w każdej kategorii  
zostanie przyznany puchar bur-
mistrza gminy Żychlin oraz na-
groda rzeczowa.  

dag

W kategorii przedszkolaków 
i miejsce�wyśpiewała�Lena�
Szewczyk.

Drugie miejsce w kategorii 
przedszkolaki�wyśpiewała�
Michalina�Śmigielska.�

Duet Nadia Pawelec i Maja Banachowska za kolędę „Graj Dudka 
graj”�zajęły�II�miejsce.

i miejsce „Pastorałką od serca do ucha” wyśpiewał zespół  
w składzie:�Dominika�Iwaniak,�Marcel�kamiński,�Wojciech�kołach,��
Julia�kubaczyk,�Natalia�kubaczyk,�Jan�Wawrzyńczak�i�Maria�Woźniak.

Laureaci konkursu kolęd i pastorałek po raz pierwszy otrzymywali 
statuetki „Złote Nutki”. Na�zdjęciu�Sylwia�kaczmarek�i�zuzanna�
Węgrzynowska.
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Punkt zapalny

rEkLAMA

Łowicz |�Jeśli�będą�jakiekolwiek�zmiany�–�to�trzeba�będzie�na�nie�poczekać

Koalicja jest, spisanej 
umowy koalicyjnej nie ma
Pytanie o to jak zawiązana po pierwszej turze wyborów koalicja wpłynie  
na politykę władz samorządowych, wydaje się dzisiaj nie mieć jednoznacznej 
odpowiedzi. Umowa koalicyjna niby jest, ale formalnie jej nie ma.  
Nic bowiem nie zostało spisane na papierze, nikt nie składał podpisów  
pod ową umową. Nie ukrywa tego burmistrz, nie ukrywają też koalicjanci. 
Czy najbardziej zauważalną zmianą będzie zatrudnienie w ratuszu drugiego 
wiceburmistrza, który szedł do wyborów z hasłem „prawdziwej zmiany”?

Burmistrz Krzysztof Kaliń-
ski w rozmowie z nami potwier-
dził nasze wcześniejsze informa-
cje, że umowa koalicyjna nie była 
spisywana. – Wszystko ustalali-
śmy ustnie. Przecież ja nie kłamię 
– powiedział. Nikt nie zamierza 
kwestionować prawdomówności 
burmistrza, ale czy takie powinny 
być standardy lokalnej polityki? 
Czy bez spisanej umowy koali-
cyjnej będzie możliwe rozlicze-
nie będących w koalicji radnych, 
burmistrza i wiceburmistrzów  
z tego co zrobili lub czego nie 
zrobili? 

Według burmistrza Kalińskie-
go nie było potrzeby, by spisywać 
ustalenia, do jakich doszło pod-
czas rozmów pomiędzy obecnymi 
koalicjantami. Efekt tego jest taki, 
że po ustaleniach pomiędzy koali-
cjantami nie pozostał na papierze 
żaden ślad. 

Dla koalicjantów wydaje się 
być to wygodne. – Koalicja za-
wsze jest pozytywna dla miasta, 
dla mieszkańców, dla pracy urzę-
du i dla burmistrza też jest dobra 
– przekonuje burmistrz Kaliński. 

Dopiero będą ustalać 
Jak zatem koalicjanci zamie-

rzają dotrzymywać nie spisanej, 
wyłącznie ustnej, umowy koali-
cyjnej? Według burmistrza jest to 
pole dla bieżących inicjatyw ze 
strony koalicjantów. – Będziemy 
rozmawiać, dyskutować i dopiero 
potem ustalać priorytety i kierunki 
działań – mówi. 

Według niego koalicjanci zga-
dzają się w kwestii trwających 
inwestycji oraz inwestycji dodat-
kowych, które dopiero mają być 
uwzględniane w budżecie. Mó-
wiąc o tym ma na myśli planowa-
ną w porozumieniu z PKP budo-
wę tunelu pod torowiskiem na ul. 
Armii Krajowej. 

Przede wszystkim jednak we-
dług burmistrza Kalińskiego duży 
wpływ na działania koalicjantów 
oraz na to, co będzie działo się 
przez najbliższe trzy lata w mie-

ście będą miały dwie duże inwe-
stycje: modernizacja oczyszczalni 
ścieków i budowa wiaduktu kole-
jowego oraz dróg dojazdowych do 
niego. – O tym też wie i wicebur-
mistrz Mariusz Siewiera – mówi 
Kaliński. – Nawet jeśli miał jakieś 
pomysły na to, co trzeba zrobić, to 
trzeba będzie je odsunąć w czasie 
– twierdzi. 

Uważa, że w ciągu najbliższych 
lat miasto musi zrezygnować  
z wielu mniejszych inwestycji. 
Tłumaczy, że to dlatego, że ze-
szły się w czasie dwie aż tak 
duże inwestycje: wspomniana 
modernizacja oczyszczalni oraz 
budowa wiaduktu. – Wierzę, że 
mieszkańcy również to zrozu-
mieją – mówi. 

Zgoda co do pomiarów 
powietrza 
Efektem rozmów koalicyjnych 

– według Kalińskiego – ma też 
być m.in. sprawa pomiarów jako-
ści powietrza zgłoszona przez rad-
nego Lecha Aniszewskiego. Rad-
ny zaproponował zamontowanie  
5 czujników mierzących zawar-
tość pyłów zawieszonych w po-
wietrzu. Bieżące monitorowanie 
ma m.in. ułatwić starania o więk-
sze dotacje przy bardzo złych wy-
nikach, a takie – według radnego 
Aniszewskiego – będą. Trudno to 
negować, jednak waga tego akurat 
wspólnego ustalenia wydaje się 
niewielka. 

Mieszkania komunalne 
– do wykupu? 
Pytamy więc burmistrza, czy 

zamierza pochylić się nad pod-
noszoną w poprzedniej kadencji 
m.in. przez radnego Roberta Wój-
cika sprawą umożliwienia wyku-
pu – z upustem – mieszkań komu-
nalnych przez dotychczasowych 
najemców. Poprzednia uchwa-
ła dotycząca sprzedaży mieszkań 
komunalnych pochodziła z 2006 
roku. 

Na wprowadzeniu w życie ta-
kiej uchwały zależy osobom ze 
środowiska politycznego stowa-
rzyszenia Łowickie.pl i osobi-
ście wiceburmistrzowi Mariuszo-
wi Siewierze. W rozmowie z NŁ 
wiceburmistrz mówił, że anali-
zował poprzednią uchwałę Rady 
Miejskiej w tej sprawie, dawno 
nie obowiązującą. Od tego cza-
su zmieniły się jednak realia, w 
jakich żyją mieszkańcy Łowi-
cza. Przy podejmowaniu decyzji  
o sprzedaży trzeba będzie – we-
dług niego – uwzględnić kilka 
czynników, jak np. czy ktoś w da-
nym lokalu mieszka od począt-
ku, jakie miasto poniosło nakłady  
w danym budynku itd. Inaczej po-
winni być np. traktowani miesz-
kańcy bloku przy Kaliskiej, który 
powstawał jako zakładowy. 

Tak czy owak Siewiera mówi 
o tym jako o sprawie do prze-
prowadzenia. A burmistrz? Jego 
środowisko oraz on sam nie byli 
zwolennikami takiego rozwiąza-

nia, optując do tej pory za tym, 
żeby nie pozbywać się w ten spo-
sób mienia Zakładu Gospodar-
ki Mieszkaniowej. Odpowiedź 
burmistrza wskazuje, że przynaj-
mniej na tę chwilę tak pozostało. 
– O tym też rozmawialiśmy, ale 
nie traktujemy tego jako priorytet 
– odparł burmistrz. W efekcie nie 
wiadomo, czego się na tym polu 
spodziewać. 

Najważniejszy: rozwój 
gospodarczy 
Kandydat Porozumienia Ło-

wickiego na burmistrza w ubie-
głorocznych wyborach Michał 
Sobczak mówił nam z kolei, że 
podczas rozmów koalicyjnych 
dla jego komitetu najistotniejsze 
były kwestie rozwoju gospodar-
czego miasta. Za najważniejsze  
z wielu zadań komitet stawia 
przed miastem rozwój Łowickiej 
Strefy Ekonomicznej. Sobczak 
nie uczestniczył jednak w roz-
mowach bardziej szczegółowych 
– dotyczących takich kwestii jak 
planowanie budżetu czy konkret-
nych uchwał – bo uważa, że jest to 
rola trzech radnych, którzy weszli 
do Rady Miejskiej z listy jego ko-
mitetu.

Jeden z nich, radny Krzysz-
tof Janicki, potwierdza, że żadnej 
umowy koalicyjnej na piśmie nie 
było, choć przeprowadzono kil-
ka rozmów, podczas których on  
i przedstawiciele jego komite-
tu mówili, że kluczowym zagad-
nieniem jest gospodarczy rozwój 
miasta – ich wnioski nie mia-
ły jednak formy konkretnych po-
stulatów. Mówi, że bardzo liczy  
na rozmowy miasta z potencjalny-
mi inwestorami.

Także Mariusz Siewiera twier-
dzi, że w mieście jest wiele tema-
tów ważnych, którymi trzeba się 
zająć, ale jako pierwszy, najważ-
niejszy, wymienia rozwój gospo-
darczy. – Inwestorów w mieście 
mamy mało, a jeśli nawet reali-
zują jakieś przedsięwzięcia, to 
nie powstaje wiele miejsc pracy 
– ocenia. Jednocześnie musimy 
pamiętać o interesach miasta, co 
rozumie jako udział potencjalnych 
inwestorów zainteresowanych 
gruntami w kosztach uzbrajania 
terenu czy budowy dróg. 

Przede wszystkim, uważa Sie-
wiera, miasto musi czynić stara-
nia, aby przyciągnąć kolejnych 
inwestorów i wspierać tych, któ-

rzy działalność już prowadzą,  
z których większość to właściciele 
drobnych i średnich firm – ponie-
waż to głównie ich podatki wpły-
wają do miasta w postaci docho-
dów. 

Wiceburmistrz chciałby, aby 
powstał w naszym mieście pro-
gram Start-up dla rozpoczynają-
cych działalność przedsiębiorców. 
Wprowadziły go już inne miasta. 
Polega on na tym, że miasto wy-
najmuje lokal na działalność z du-
żym upustem, który jednak maleje 
w ciągu kilku kolejnych lat. 

Siewiera rozmawiał już na ten 
temat z burmistrzem Krzysztofem 
Kalińskim, który nie powiedział 
nie, jedyny problem widział jed-
nak w braku lokali na taki cel. 

Uważa też, że konieczne jest 
też wzmocnienie Wydziału Stra-
tegii, Rozwoju i Obsługi Przed-
siębiorców, w którym po odejściu 
Adrianny Kaczor na dyrektora po-
wiatowego Centrum Promocji, 
została tylko jedna osoba. Wy-
dział skończył realizację projektu 
„Łowicz centrum przemysłu spo-
żywczego”, realizuje jeszcze pro-
jekt promocji przemysłu włókien-
niczego „Po nitce do Łowicza”, 
ale nie ma w nim prowadzonych 
żadnych nowych działań, a one są 
konieczne. 

To jest oczywiście konkret, ale 
on akurat narodził się teraz, bo 
Adrianna Kaczor z pracy w ratu-
szu zrezygnowała niedawno, więc 
to na pewno nie było przedmiotem 
rozmów koalicyjnych.

Siewiera podkreśla, że koniecz-
ne jest też przygotowanie nowej, 
dobrze opracowanej oferty inwe-
stycyjnej Łowicza, w której znaj-
dą się nie tylko tereny miejskie, ale 
też grunty prywatne. 

Pierwszy efekt: 
pomoc dla prywatnych 
żłobków? 
Mariusz Siewiera podkreśla, że 

członkowie Łowickie.pl wyzna-
ją zasadę, że miasto nie musi być 
właścicielem wszystkiego. We-
dług niego rolą miasta jest wy-
znaczanie ram: instytucjonalne 
wspieranie inicjatyw mieszkań-
ców. To dotyczy nie tylko miesz-
kań, ale też np. żłobków. Stąd po-
mysł uchwały o dofinansowaniu 
rodziców posyłających dzieci do 
żłobków prywatnych. Radni już  
o tym dyskutują, piszemy o tym 
odrębnie. 

Mariusz Siewiera chciałby rów-
nież, aby w mieście powstał inter-
netowy i dogodny dla rodziców 
zintegrowany program rekrutacji 
do żłobków i przedszkoli. 

Lepsze połączenia 
MZK? 
Łowickie.pl podjęło też dzia-

łania, aby lepiej dopasować roz-
kład jazdy autobusów MZK do 
rozkładu jazdy pociągów (cho-
dzi o trzy pociągi poranne) – co 
stanowi bezpośrednie nawiąza-
nie do tematu, który mocno wy-
płynął w czasie wyborów. Jego 
radni nie wykluczają, że będą się 
strać o poranną linię specjalną, 
która będzie wozić mieszkańców  
na dworzec Łowicz Główny. 
Przedstawią swoje propozycje 
dyrektorowi MZK Bogdanowi 
Suchankowi. 

– Zwracaliśmy też uwagę na 
konieczność lepszego skomuniko-
wania miasta (pociągi, autobusy, 
busy) z innymi miastami, a także 
z mniejszymi miejscowościami 
w okolicy – mówi w tym samym 
tonie Krzysztof Janicki z Porozu-
mienia Łowickiego. 

Jakie będą efekty tych starań  
– zobaczymy. 

Konkrety jeszcze  
nie teraz?
Janicki mówi, że w tym roku 

radni Porozumienia Łowickiego 
nie naciskali na wprowadzanie do 
budżetu zbyt wielu nowych inwe-
stycji, ponieważ zdają sobie spra-
wę, że trzeba dokończyć te już 
rozpoczęte, a budżet na ten rok  
w znacznej mierze wynika jeszcze 
z ustaleń poprzedniej kadencji.  
– Będziemy mieli konkretne pro-
pozycje inwestycyjne, już za rok, 
dwa – zapowiada. 

Mariusz Siewiera z kolei twier-
dzi, że skoro burmistrz Kaliński 
powołał go na wiceburmistrza  
i powierzył ważne zagadnienia  
– m.in. komunikację, inwestycje 
i współpracę z przedsiębiorcami, 
to pokazuje, że chciał wprowa-
dzić nowe rozwiązania, dopuścić  
na współpracownika osobę ze 
świeżym spojrzeniem. Nowy wi-
ceburmistrz deklaruje, że choć 
czeka go ciężka praca, to wyzwań 
się nie boi. 

Tych ostatnich naprawdę nie 
brakuje. Żaden z czwórki naszych 
rozmówców, z trzech komitetów, 
nie wspomniał ani słowem o in-
nych, gorących tematach ostatniej 
kampanii: staraniach o obniże-
nie cen nieruchomości w mieście,  
o braku planu rewitalizacji śród-
mieścia, umożliwiającego stara-
nie się o fundusze, o braku syste-
mu dróg rowerowych, o lobbingu 
na rzecz skomunikowania miasta 
z Centralnym Portem Komunika-
cyjnym. Oby nie było tak, że cze-
go nie zapisano (a nie zapisano ni-
czego) – tego nie tykamy. 

mak, tm, mwk, wal

koalicja�zawsze�jest�
pozytywna�dla�miasta,�
dla�mieszkańców,��
dla�pracy�urzędu��
i�dla�burmistrza��
też�jest�dobra.
Burmistrz Krzysztof Kaliński

Inwestorów�w�mieście�
mamy�mało,��
a�jeśli�nawet�realizują�
jakieś�przedsięwzięcia,�
to�nie�powstaje��
wiele�miejsc�pracy.

Wiceburmistrz 
Mariusz Siewiera
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Gospodarka śmieciowa�|�Niepewna�przyszłość�zakładu�w�Piaskach�bankowych�

ZM „Bzura” o krok od utraty 43 milionów. 
Czy pozyska inne dofinansowanie?
Przedstawiciele 19 gmin członkowskich 
obradowali w piątek, 4 stycznia,  
na I Zgromadzeniu Związku Międzygminnego 
„Bzura” w nowej kadencji władz samorządowych. 
Podczas sprawozdawczo-wyborczego zjazdu  
w restauracji Polonia w Łowiczu wybrano władze, 
które będą kontynuowały starania o budowę 
zakładu zagospodarowania odpadów  
komunalnych w Piaskach Bankowych.

Po wyborach nie uległ zmianie 
skład zarządu ZM „Bzura”. Pre-
zesem nadal będzie Ryszard No-
wakowski, wójt gminy Parzęczew, 
który w głosowaniu tajnym zgro-
madził 20 głosów poparcia, przy 
2 przeciwnych i 1 wstrzymują-
cym się. Do współpracy w zarzą-
dzie zaproponował niezmieniony 
skład osobowy: na wiceprzewod-
niczącego Jacka Lipińskiego, bur-
mistrza Aleksandrowa Łódzkiego 
i na członka zarządu Przemysława 
Milczarka, radnego miejskiego  
w Głownie, którzy zgromadzili 
niezbędną większość głosów po-
parcia. 

Zmienił się natomiast przewod-
niczący zgromadzenia ZM „Bzu-
ra”. Za 10 lat działalności na rzecz 
związku podziękowano Cezare-
mu Dzierżkowi (nie był delega-
tem na tym zjeździe), który prze-
wodniczył zgromadzeniu przez 
ponad dwie kadencje. Nowym 
przewodniczącym jednogłośnie 
został wybrany Krzysztof Lisiec-
ki, wójt gminy Piątek, który do-
tychczas sprawował funkcję wice-

przewodniczącego. Po nominacji 
przyznał, że po kilku kadencjach 
pracy w samorządzie myślał, że 
będzie powoli odchodził od tego 
rodzaju funkcji, ale skoro został 
wytypowany przez delegatów, po-
stanowił się zgodzić. Z kolei jego 
miejsce zajmie Jarosław Papuga, 
wójt gminy Nieborów.

W niezmienionym składzie 
pracować będzie Komisja Re-
wizyjna: Sylwester Kubiński  
– przewodniczący; Danuta Su-
pera – zastępca przewodniczącego  
i Grzegorz Siech – członek Komi-
sji Rewizyjnej. 

Fundusz nie godzi się 
na wydłużenie terminu 
W części sprawozdawczej  

z działań zarządu w ostatniej ka-
dencji prezes Ryszard Nowa-
kowski podał do wiadomości, że 
WFOŚiGW w Łodzi nie zgo-
dził się na wydłużenie programu, 
w ramach którego dofinansowa-
na została inwestycja w Piaskach 
Bankowych. Przypomnijmy, że 
budowa instalacji została dofi-

nansowana ze środków funduszu  
w formie dotacji i pożyczki pre-
ferencyjnej do łącznej kwoty po-
nad 43 mln zł. Termin ich rozli-
czenia został określony w umowie 
na dzień 31 stycznia 2019 roku. 
Na nasze pytanie o to, czy dla ZM 

„Bzura” oznacza to utratę dofi-
nansowania, Ryszard Nowakow-
ski odpowiada: – Na tę chwilę tak.

Priorytetem  
„Czyste powietrze” 
W piśmie, pod którym pod-

pisał się prezes funduszu Woj-
ciech Miedzianowski, czytamy, 
że decyzja została podjęta w opar-
ciu o wyjaśnienia złożone przez 
związkowców 23 listopada 2018 
r. na posiedzeniu Rady Nadzor-
czej WFOŚiGW, dotyczące po-
stępów w realizacji inwestycji. Na 
tej podstawie stwierdzono, że nie 
jest uzasadnione zabezpieczenie 
środków finansowych na realiza-
cję tego zadania w sytuacji, gdy 
beneficjent nie jest w stanie okre-
ślić, czy będą one wystarczające, 
a co więcej „beneficjent nie zna 
aktualnych kosztów jego realiza-
cji”. Biorąc pod uwagę prioryte-
towy cel, jakim jest dla Fundu-
szu realizacja programu „Czyste 
powietrze”, uznano, że nie ma 
podstaw do angażowania dodat-
kowych środków w zadanie, któ-
re jest na „wstępnym etapie re-
alizacji”. Fundusz wskazuje, że  
w przyszłości ZM „Bzura” może 
się ubiegać o środki na realizację 
zadania, a nie jest wykluczone, że 
powstanie program priorytetowy 
przeznaczony na dofinansowanie 
tego typu instalacji w wojewódz-
twie łódzkim. 

Koszty windują w górę 
Z przedstawionego na zgro-

madzeniu zestawienia wynikało 
wprost, że koszty budowy insta-

lacji w gminie Bielawy znacznie 
wzrosną. Umowa z firmą Strabag, 
która odstąpiła od realizacji inwe-
stycji, z powodu braku ważnego 
pozwolenia na budowę opiewa-
ła na blisko 61 mln zł. Miała zo-
stać sfinansowana dzięki kwocie 
43 mln zł dotacji i pożyczki z fun-
duszu oraz ok. 20 mln zł wkła-
du własnego. Szacowane koszty 
budowy zakładu na koniec 2018 
roku stanowią natomiast już po-
nad 84,5 mln zł (różnica to ponad 
23,5 mln zł). 

ZM „Bzura” uczestniczy  
w mediacjach z firmą Strabag 
(najbliższa sesja 17 stycznia), ma-
jąc nadzieję, że zakończą się one 
jej powrotem na plac budowy. 
Ponieważ są to mediacje o cha-
rakterze sądowym, będące na-
stępstwem pozwu, to gdyby uda-
ło się doprowadzić do ugody, 
zostanie ona przypieczętowana 
wyrokiem sądowym. Związkow-
cy zwrócili się już nawet do firmy 
z prośbą o ponowną wycenę prac,  
z uwzględnieniem optymalizacji 
kosztów, bez ingerencji w pozwo-
lenie na budowę i decyzję środo-
wiskową. 

Ryszard Nowakowski powie-
dział nam, że jeśli WFOŚiGW  
(a wszystko na to wskazuje) nie 
zgodzi się na aneksowanie umowy, 
to ZM „Bzura” będzie musiał szu-
kać innego źródła finansowania. 

Co jednak ważne, Związek 
otrzymał od wojewody łódzkie-
go pismo, w którym, na mocy ko-
rzystnych dla ZM „Bzura” decyzji 
sądowych, ostatecznie uznaje on 
ważność pozwolenia na budowę 
zakładu. 

Inwestycja  
jest potrzebna 
„Budowa zakładu w naszym 

województwie i regionie jest ko-

nieczna. Na rynku działają mo-
nopoliści, którzy windują ceny 
małym gminom, powodując zna-
czący uszczerbek w budżetach” 
– grzmią związkowcy. Podkreśla-
ją też, że na 2019 rok Rady Gmin 
zmuszone były podjąć uchwały 
podnoszące stawki za wywóz i go-
spodarowanie odpadami do śred-
nio 15 zł za osobę w rodzinie, któ-
ra segreguje odpady. Za rok mogą 
one jeszcze wzrosnąć. 

Dlatego ZM „Bzura” proponu-
je spotkanie z ministrem ochrony 
środowiska, ma też nadzieję na 
porozumienie na niższym szcze-
blu, pomiędzy wojewodą łódz-
kim, Wojewódzkim Funduszem  
i Związkiem „Bzura”. 

Prezes Ryszard Nowakow-
ski mówił, że ZM „Bzura” pro-
wadził rozmowy nt. nawiązania 
ewentualnej współpracy ze spół-
ką Eko-Region, jednak sytuacja 
jest skomplikowana ze względu 
na wielość udziałowców, a co wię-
cej dla „Bzury” wiązałoby się to  
z koniecznością przyjęcia jej wa-
runków i „utratą możliwości de-
cyzyjnych”.  aa 

RZuT OKieM�|�PSY�zAGrYzłY�SArNę?

Mieszkańcy Bednar Wsi  
i Bednar Kolonii od dłuższego czasu 
mają poważny problem – wałęsające się 
psy, które atakują zwierzęta.��
W�okresie�letnim�zrobiło�się�głośno��
o�sforze,�która�atakowała,�raniła�i�zagryzała�
hodowane�w�tych�miejscowościach�owce.�
Potem�„aktywność”�psów�się�zmniejszyła,�
ale�w�piątek,�4�stycznia,�mieszkaniec�bednar�
znalazł�na�ul.�Osiedlowej,�bezpośrednio�przy�
drodze�i�domach,�rozszarpaną�sarnę��
–�podejrzewa,�że�mogły�to�zrobić�psy.��
A�jeżeli�tak,�to�poważnie�obawia�się�o�syna,�
któremu�zdarza�się�do�szkoły�jeździć�na�
rowerze.�będziemy�kontynuować�temat.�tb
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Fundusz�wskazuje,�
że�w�przyszłości�zM�
„bzura”�może�się�
ubiegać�o�środki��
na�realizację�zadania,�
a�nie�jest�wykluczone,�
że�powstanie�
program�priorytetowy,�
przeznaczony��
na�dofinansowanie�
tego�typu�instalacji��
w�województwie�
łódzkim.�

Na�nasze�pytanie��
o�to,�czy�dla�zM�
„bzura”�oznacza�to�
utratę�dofinansowania,�
ryszard�Nowakowski�
odpowiada:��
–�Na�tę�chwilę�tak.

i Zgromadzenie Związku Międzygminnego Bzura w�nowej�kadencji�
władz�samorządowych�w�restauracji�Polonia�Na�Starym�rynku.
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Jedynie samochody mające wysokie zawieszenie�mogą�na�tych�
miejscach�parkingowych�na�Starym�rynku�parkować�bezpiecznie.

Łowicz |�Stary�rynek�–�ten�sam�problem,�w�tym�samym�miejscu�od�lat

Wysoki krawężnik irytuje kierowców – ale ma być poprawa
Kto co najmniej raz zaparkował 

w tym miejscu, temu problem bę-
dzie znany. W tym tygodniu przy-
pomniał nam o nim jeden z czy-
telników, który jest zawodowym 
kierowcą. Chodzi o wysoki kra-
wężnik na Starym Rynku w Ło-
wiczu, na odcinku od pomnika Sy-
nów Ziemi Łowickiej do pomnika 
Jana Pawła II. 

Sam krawężnik może nie był-
by problemem, gdyby nie to, że 
przed nim jest zadolenie w kost-
ce brukowej. Niezorientowani lub 
mniej doświadczeni kierowcy, par-
kując wzdłuż tego krawężnika ła-
two mogą sobie uszkodzić zderzak  
i pozostawić po sobie trwały ślad 
na krawężniku. Dowodów na tym 
na krawężniku nie brakuje – w wie-
lu miejscach jest on wyłupany. 

Nasz rozmówca twierdził, że był 
świadkiem tego, jak pojazd odjeż-

dżający z parkingu w tym miej-
scu uszkodził sobie miskę olejową. 

Kierowca nie zauważył tego i od-
jechał. To na pewno nie skończyło 
się dobrze dla niego, bo mógł za-
trzeć silnik i ponieść wysokie kosz-
ty jego naprawy. 

Plamę oleju nasz reporter też 
tam zauważył, co potwierdza słowa 
naszego czytelnika. 

Czy można coś na ten 
problem zaradzić? 
Pytanie takie zadaliśmy wice-

burmistrzowi Bogusławowi Boń-
czakowi. Odpowiedział, że pro-
blem jest znany i prowadzone 
były rozmowy o tym, jak go naj-
prościej rozwiązać. Zapadła już 
decyzja o tym, że wiosną Urząd 
Miejski zleci Zakładowi Utrzyma-
nia Miasta zamontowanie na miej-
scach postojowych rodzaju ogra-

niczników/odbojników – dzięki 
którym kierowcy nie będą dojeż-
dżać do samego krawężnika, któ-
ry faktycznie jest wysoki i czę-
sto uszkadzany. Inne rozwiązanie  
– przekładanie kostki i podnie-
sienie poziomu jezdni, na której 
są miejsca parkingowe, byłoby 
znacznie droższe i stwarzałoby za-
grożenie dla pieszych, którzy cho-
dzą chodnikiem. Takie sytuacje 
zdarzały się kiedyś przy miejskim 
targowisku od strony ul. Sikor-
skiego. Krawężnik był zbyt nisko 
i kierowcy w czasie parkowania 
wjeżdżali samochodami tak, że ich 
część przednia blokowała chodnik. 
Konieczna była przebudowa chod-
nika i przesunięcie ogrodzenia tar-
gowiska, aby pieszym zapewnić 
bezpieczeństwo.  mwk     

OSP Łowicz�|�Fajerwerki,�szampan�i�tort�na�powitanie�

Nowy samochód jest już w jednostce
Fabrycznie nowy, średni samochód ratowniczo-gaśniczy z napędem na cztery koła,  
na 18-tonowym podwoziu MAN-a, z silnikiem o mocy 340 KM i 2-zakresową pompą  
o wydajności 4 tys. litrów na minutę, już parkuje w garażu Ochotniczej Straży Pożarnej  
przy ul. św. Floriana w Łowiczu. Przyjechał do jednostki w piątkowe popołudnie,  
11 stycznia, z firmy specjalistycznej z Kielc. Strażacy zgotowali mu gorące przyjęcie.

– Jesteśmy w okolicach Skier-
niewic, cierpliwie czekajcie – in-
formował druhów kierowca OSP 
Łowicz Kazimierz Grocholewicz, 
który pojechał po samochód do 
firmy „Stolarczyk” w Kielcach.  
– Już jesteśmy w Łowiczu, stoimy 
na przejeździe kolejowym – zgła-
szał pół godziny później. 

Strażacy bowiem postanowili, 
że nowy „średniak” przyjedzie do 
remizy w asyście dwóch innych, 
będących na wyposażeniu tej jed-
nostki samochodów. Pojazdy spo-
tkały się na ul. Starorzecze i na plac  
za budynkiem OSP przyjechały 
„na bombach” – z załączoną sy-
gnalizacją świetlną i dźwiękową. 
Druhowie witali go jeszcze przed 
wejściem. Od skrzyżowania ul. 
św. Floriana ze Starorzeczem usta-
wili szpaler z racami i sztucznymi 
ogniami. 

Gdy samochody dojeżdżały do 
garaży, w jednostce zawyła stra-

żacka syrena, rozbłysły sztucz-
ne ognie oraz brawa. Zaproszeni 
na powitanie samochodu goście,  
w tym komendant powiatowy stra-
ży zawodowej Arkadiusz Makow-
ski, burmistrz miasta Krzysztof 
Kaliński, starosta łowicki Marcin 
Kosiorek i wicestarosta Piotr Mal-
czyk, a także prezes Wojewódz-
kiego Funduszu Ochrony Śro-
dowiska i Gospodarki Wodnej  
w Łodzi Wojciech Miedzianowski 
oraz oczywiście prezes OSP Ło-
wicz Marek Przyżycki otworzyli 
szampany, by symbolicznie oblać 
nimi samochód. W garażu czekał 
też tort, gorąca herbata, kawa itp. 

Prezes Przyżycki podzię-
kował instytucjom za finanso-
wanie, a swoim druhom za za-
angażowanie, w tym również 
przygotowanie specyfikacji, ogło-
szenie i rozstrzygnięcie przetargu 
oraz, na samym już końcu, za prze-
prowadzenie odbioru technicznego  

i przyprowadzenie samochodu do 
jednostki. Znaczącą rolę nie tylko 
w przyprowadzeniu samochodu  
z Kielc do Łowicza, ale też w wy-
konaniu „papierkowej roboty”, 
odegrał Kazimierz Grocholewicz. 

Samochód kosztował 920.532 
zł brutto. Pieniądze na zakup po-
chodziły z Narodowego oraz Wo-
jewódzkiego Funduszu Ochrony 
Środowiska i Gospodarki Wodnej, 
dofinansowania z miasta, funduszu 
ubezpieczeniowego oraz środków 
własnych OSP. Jest zbudowany na 
podwoziu MAN przez firmę Sto-
larczyk z Kielc. Pojazd ma numer 
operacyjny 459[E]41. Nie jest to 
pierwszy samochód na podwoziu 
MAN-a w tej jednostce. Od 2015 r. 
druhowie mają do dyspozycji m.in. 
ciężki samochód ratowniczo-gaśni-
czy tej marki. 

Powitanie nowego samochodu 
wstępnie było planowane pomię-
dzy ubiegłorocznymi świętami Bo-

żego Narodzenia a Sylwestrem. Ze 
względów proceduralnych oraz po 
prostu z braku czasu nie udało się 
jednak go odebrać w tym nietypo-
wym okresie. W ciągu najbliższych 
dni samochód zostanie wyposażo-

ny w sprzęt – zostanie on częścio-
wo przeniesiony ze wspomniane-
go StarMAN-a oraz wprowadzony  
do tzw. podziału bojowego. Dopie-
ro wtedy będzie mógł wyjeżdżać 
do akcji.  mak

Samorząd 
Gdzie i kiedy  
kolejne 
zebrania?

Podajemy terminy i miej-
sca kolejnych zebrań wiej-
skich w miejscowościach 
powiatu łowickiego. Część 
z zebrań odbyła się w ubie-
głym tygodniu. Mieszkańcy 
spotkali się po to, by wysłu-
chać sprawozdań z działalno-
ści rad sołeckich w ubiegłym 
roku, ale przede wszystkim 
po to, żeby dokonać wyboru 
nowych sołtysów i rad sołec-
kich. Terminy spotkań poda-
jemy od najbliższego czwart-
ku do przyszłej środy tylko  
w gminach, w których w tym 
czasie są zaplanowane. 

Gmina Bielawy: 17 stycz-
nia (czwartek) godz. 10.30 
Żdżary (u sołtysa); godz. 
12.30 Wola Gosławska;  
18 stycznia (piątek) godz. 
10.30 Psary (u sołtysa); 
12.30 Marianów (u sołtysa). 

Gmina Domaniewice: 
17 stycznia (czwartek) godz. 
19.00 Sapy (świetlica wiej-
ska).

Gmina Kocierzew Płd.: 
17 stycznia, godz. 14.00  
– Gagolin Zach. w strażni-
cy OSP Gągolin Północny, 
godzinę później odbędzie 
się tam zebranie mieszkań-
ców Gągolina Północnego;  
18 stycznia godz. 14.00  
– Osiek (w miejscowej OSP).

Gmina Nieborów: Pato-
ki – 18 stycznia o godz. 12.00 
w strażnicy OSP; Piaski  
– 21 stycznia o godz. 12.00, 
również w strażnicy. 

Gmina Zduny: Zebra-
nia rozpoczną się 14 stycznia  
i trwać będą do 27 lute-
go. We wszystkich swo-
ją obecność zapowiedział 
wójt Krzysztof Skowroński.  
18 stycznia o godz. 11.00 od-
będzie się zebranie miesz-
kańców Bąkowa Dolnego  
(w remizie OSP).

W gminach, których nie 
uwzględniliśmy w powyż-
szym zestawieniu, terminy 
zebrań są jeszcze odległe lub 
nie zostały nadal ustalone.
 opr. mak 

Jednym z atutów, choć nie jedynym,�nowego�samochodu�strażackiego�
OSP�łowicz�jest�wysokowydajna�pompa,�która�jest�w�stanie�przepompować�
4�tysiące�litrów�wody�w�ciągu�jednej�minuty.�
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Bratoszewice�|�łódzki�Ośrodek�Doradztwa�rolniczego

Kto da więcej? Czyli pierwsza aukcja jałówek
w sercu Polski
Dobry materiał hodowlany wart jest swojej ceny. Pokazała to 
pierwsza aukcja jałówek, która odbyła się 10 stycznia 
w Bratoszewicach. Jej organizatorami byli: Łódzki Ośrodek 
Doradztwa Rolniczego, Łódzki Związek Hodowców
Bydła oraz Mazowieckie Centrum Hodowli i Rozrodu 
Zwierząt w Łowiczu. Aukcja ma zagościć tu na stałe.

Do tej pory aukcje jałówek od-
bywały się w Witoni (powiat łę-
czycki) i Będkowie (powiat to-
maszowski). Ich organizacja 
w dotychczasowych miejscach 
stała się niemożliwa, po tym jak 
właściciel obiektu w Witoni rezy-
gnował z działalności, zaś w Będ-
kowie miejsce aukcji nie spełnia-
ło wymagań weterynaryjnych. 
Przeniesienie aukcji do Bratosze-
wic to wynik współpracy ŁZHB 
z ŁODR. Dzięki temu przedsię-
wzięcie zyskało lepsze zaplecze 
i dogodniejszą, ułatwiającą dojazd 
lokalizację na terenie, który od lat 
kojarzony jest m.in. z Wojewódz-

ką Wystawą Zwierząt Hodowla-
nych i towarzyszącymi jej Tar-
gami Rolnymi „W sercu Polski”, 
organizowanymi właśnie przez 
ŁODR. 

Pomyślnych transakcji sprzeda-
jącym i kupującym życzyli m.in. 
dyrektor ŁODR Marek Sarwa, 
który ofi cjalnie otworzył aukcję 
oraz Andrzej Górczyński – czło-
nek zarządu województwa łódz-
kiego. 

– Zainteresowanie zarówno 
sprzedających, jak i kupujących, 
jak na pierwszy raz oceniam jako 
dobre. Niestety na licytację nie do-
jechały dwie sztuki (...). Mamy tu 
dziś zarówno sztuki o wysokim 
statusie genetycznym z Ośrodka 
Hodowli Zarodowej z Dębołęki, 
ale i niewiele ustępujące im jałów-
ki, które przywieźli ze swych ho-
dowli rolnicy indywidualni – po-

wiedział nam Włodzimierz Pabin. 
Poinformował on również, że czy-
nione są przymiarki do tego, aby 
w Bratoszewicach odbywały się 
aukcje o zasięgu krajowym.

Póki co na pierwszej, jeszcze 
o zasięgu wojewódzkim, ale już 
w nowym miejscu, hodowcy 
z powiatów łowickiego, kutnow-
skiego i sieradzkiego wystawili 
na sprzedaż 5 jałówek. Jak zwy-
kle w przypadku aukcji, zwierzęta 
pochodziły z obór prowadzących 
ocenę wartości użytkowej bydła, 
urzędowo uznanych za wolne od 
białaczki, brucelozy i gruźlicy 
certyfi katem Powiatowego Leka-
rza Weterynarii. 

Licytację poprzedziła komisyj-
na wycena. Jej dotychczasowe za-
sady uległy zmianie. Wartość ho-
dowlana sztuk szacowana była już 
nie na podstawie wagi, ale mate-
riału hodowlanego, czyli danych 
z ksiąg rodowodowych matki, ta-

kich jak: wydajność, białko, pro-
cent tłuszczu oraz pokroju budo-
wy jałowicy. Ceny wywoławcze 
oscylowały od 5,5 do 7,5 tys. zł 
i były nieco niże od tych z ostat-
niej aukcji w Witoni. Właścicie-
le jałówek mogli jednak podnieść 
cenę wywoławczą. Ostateczna 
cena ustalana była w drodze licy-
tacji podczas prezentacji sztuki 
na ringu. Każdy ze sprzedających 
chciał rzecz jasna osiągnąć ją jak 
najwyższą. 

Stały bywalec tego typu aukcji, 
Sławomir Dałek z Bąkowa Górne-
go, rolnik, którego hodowla liczy 
obecnie ok. 30 sztuk bydła, powie-
dział nam, że tak naprawdę jest to 
zawsze „loteria”, bo ceny zmie-
niają się z miesiąca na miesiąc. 
Z ostatecznego wyniku aukcji 
mógł czuć się jednak usatysfak-
cjonowany, wystawianą przez 
siebie sztukę sprzedał za kilkaset 
złotych więcej niż wynosiła kwo-
ta wywoławcza. Nasz rozmówca 

z powiatu łowickiego ocenił nowe 
miejsce aukcji, jako jak najbar-
dziej godne polecenia ze wzglę-
du na lokalizację, ilość osób, które 
przyjechały i panującą atmosferę. 

Nie brakowało też obserwato-
rów. Wojciech Cichosz, hodowca 
bydła z Koźla w gminie Stryków, 
przyjechał by zobaczyć, jak wy-
gląda organizacja i przebieg takiej 
aukcji. Jak nam powiedział, nie 
wyklucza, że w przyszłości sko-
rzysta z możliwości tej formy za-
kupu. 

Zainteresowani kupnem już te-
raz mogli przed aukcją zapoznać 
się z informacjami na temat wy-
stawianych sztuk na stronie inter-
netowej lzhb.pl, zakładka „Au-
kcje jałówek-oferta sprzedaży”. 
Tą droga można również sprze-
dawać sztuki, które na aukcji nie 
znalazły nabywcy lub osiągnęły 
niesatysfakcjonującą właścicie-
la cenę. 

Póki co pierwsze licytacje na 
bratoszewickim ringu pokazały, 
że dobry materiał hodowlany wart 
jest jednak swojej ceny. Wszystkie 
sztuki zostały sprzedane, uzysku-
jąc ceny od 5,3 tys. zł do 8,3 tys. 
zł. Największa różnica między 
ceną wywoławczą a wylicytowa-
ną wyniosła 1 tys. zł. 

Kolejne aukcje w Bratoszewi-
cach planowane są już na 14 lute-
go i 14 marca, czyli każdy drugi 
czwartek miesiąca. Zmiana miej-
sca aukcji nie pociągnęła za sobą 
zmiany kosztów brania w niej 
udziału. n

LILIANNA JÓŹWIAK
-STASZeWSKA

lila.staszewska@lowiczanin.info

O ostatecznej cenie decydowała licytacja prowadzona�w�czasie�prezentacji�sztuki�na�ringu.

Trybuny na ringu podzielono na�część�dla�zainteresowanych�kupnem�
wystawionych�na�aukcję�sztuk�i�część�dla�obserwujących.�W�tej�pierwszej�
było�zdecydowanie�więcej�osób.�
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Łowicz |�Nieświeży�produkt�w�biedronce

Pleśniowy smalec
To nie był miły fi nał 
zakupów. Pani Danuta, 
klientka Biedronki przy 
ulicy Warszawskiej, kupiła 
smalec z jabłkiem „Krainy 
wędlin”. Okazało się 
jednak, że był on spleśniały.

Produkt miał datę ważności do 
października 2020 r., ale z pew-
nością świeży nie był. Klientka 
poczuła się zniesmaczona. Choć 
przyznaje, że 2,99 zł to nie mają-
tek, ale chodzi o uczciwość skle-
pu względem klienta – uważa, 
że w takich sytuacjach trzeba re-
agować. – Akurat tego smalcu ni-
gdy nie kupowałam, a w opako-
waniu zapowiadał się apetycznie 
– mówi. Mówiła nam, że zamierza 
złożyć reklamację w sklepie.

Mimo wszystko pani Danu-
ta mówi, że ceni sobie zakupy 
w Biedronce, a taka sytuacja 
przydarzyła się jej w tym sklepie 
pierwszy raz. Nie obraża się na 
sklep ani jego pracowników, chce 
tylko zwrócić uwagę, że trzeba 
bardziej dbać o to, co się sprzedaje.

– Po otrzymaniu informacji 
z Państwa redakcji niezwłocznie 
sprawdziliśmy opisaną sytuację 
– informuje Justyna Rysiak, me-
nedżer ds. relacji zewnętrznych 

w Jeronimo Martins Polska S.A. 
– Prawdopodobnie przyczyną po-
wstania defektu mogło być mikro-
rozszczelnienie opakowania smal-
cu, np. podczas transportu, przez 
co nastąpił dopływ powietrza 
do produktu. W ostatnim czasie 
w Biurze Obsługi Klienta nie od-
notowaliśmy podobnej reklamacji 
konsumenckiej dotyczącej tego 
produktu, co pozwala sądzić, że 
zgłoszony przypadek był sytuacją 
jednostkową.

Przedstawicielka sieci informu-
je też, że zgłoszenia reklamacyj-
ne w razie konieczności są wyja-
śniane wspólnie z producentami. 
Podczas analizy kwestionowa-
nego produktu weryfi kowane są 
m.in. próbki z danej partii oraz 

zapisy dotyczące procesu pako-
wania. Dodatkowo sprawdzane są 
też inne produkty danego typu do-
stępne w sprzedaży w danej pla-
cówce, aby sprawdzić czy wada 
nie dotyczy całej partii. 

W sytuacji, w której klient jest 
niezadowolony z jakości nabytego 
towaru, ma możliwość reklamo-
wania go w każdym sklepie sieci 
Biedronka, wymieniając wadliwy 
produkt na nowy lub otrzymując 
zwrot gotówki. Reklamacje moż-
na także składać do Biura Obsługi 
Klienta, które działa całodobowo 
przez 7 dni w tygodniu. 

– W opisywanym przypad-
ku klientka otrzymałaby zwrot 
gotówki lub mogłaby wymienić 
smalec na nowe opakowanie – do-
daje Justyna Rysiak.   tm

Zepsuty produkt to 
niekoniecznie wina producenta 
czy sklepu. Do�rozszczelnienia�
może�dojść�podczas�transportu�
albo�za�sprawą�klientów�
próbujących�otworzyć�produkt�
na�półce.�
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Podczas�analizy�
kwestionowanego�
produktu�
weryfi�kowane�są�m.in.�
próbki�z�danej�partii�
oraz�zapisy�dotyczące�
procesu�pakowania.�
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Łowicz i okolice |�hodowcy�trzody�przeciwni�importowy�żywności

Nie tylko starosta na spotkaniu  
z protestującymi rolnikami
Ponad 30 rolników specjalizujących się  
w hodowli trzody, m.in. z Wyborowa, Różyc, 
Karsznic, Kocierzewa i Złotej w gminie Rybno, 
wzięło udział w proteście rolniczym,  
który został zorganizowany w piątek, 11 stycznia.  
Protest nie miał jednego wyraźnego lidera, 
chociaż jego uczestnicy powiedzieli nam,  
że jest inicjatywą Agro Unii. 

Rolnicy zebrali się o godz. 9.00 
przy szkole w Błędowie i tam 
ustalali plan działania. Powiedzie-
li nam, że nie chcą innym ludziom 
utrudniać życia, dlatego nie zde-
cydowali się na zorganizowanie 
blokady takiej, jakie pamiętamy 
z czasów Samoobrony, ale chcieli 
pokazać swoją obecność i proble-
my. Dlatego wyruszyli z Błędo-
wa drogą powiatową do Łowicza, 
gdzie skręcili najpierw w drogę 
krajową 92, aby nią dojechać do 
krajowej 14. Pojechali do ronda 
przy Baumicie i tam zawrócili DK 
14 z powrotem do Poznańskiej, 
aby nią jechać jeszcze w kierun-
ku Zdun. 

Kilkuosobowa delegacja rolni-
ków planowała udać się do staro-
sty łowickiego Marcina Kosior-
ka z petycją. Napisali w niej, że  
w związku z ogromną zapaścią na 
polskim rynku wieprzowiny, mle-
ka, owoców i warzyw zwracają 
się z prośbą o interwencję do wo-
jewody, ministra rolnictwa i pre-
miera RP w sprawie zatrzymania 
importu żywności z krajów UE. 

Żywność ta – zdaniem rolników 
gorszej jakości niż krajowa – jest 
mocno dotowana i przez to tańsza, 
ale niszczy ona polskie rolnictwo. 

Rolnicy nie ukrywają, że są 
grupą społeczną, która w wybo-
rach wspierała obecną władzę, 
dlatego teraz domagają się od 
niej natychmiastowej interwencji 
i uporządkowania spraw w rolnic-
twie. 

W rozmowie z nami, jako naj-
pilniejszą z tych spraw rolnicy 
wskazywali odstrzał dzików, któ-
ry ich zdaniem jest konieczny, aby 
powstrzymać rozprzestrzenianie 
się ASF. Byli zaniepokojeni tym, 
że rząd, który najpierw zapowia-
dał odstrzał redukcyjny, pod wpły-
wem opinii społecznej zaczął się 
z tych planów wycofywać, za-
powiadając, że może nie będzie 
strzelania do prośnych macior. 

Starosta sam wyjechał do rol-
ników i zaprosił ich na spotkanie 
w swoim gabinecie tego samego 
dnia na godz. 14.00. Planowano 
spisać na nim postulaty protestu-
jących. Poza starostą i pozosta-
łymi członkami zarządu powiatu 
brali w nim udział przedstawicie-
le ODR, ARiMR oraz Inspekcji 
Weterynaryjnej. Delegacja rolni-
ków była 10-osobowa. – Tematy 
są nam znane, problemy – ogól-
nokrajowe – zrelacjonował nam 
krótko to spotkanie Marcin Ko-
siorek. Efektem przeprowadzo-
nych rozmów było ustalenie, że 
rolnicy spiszą sami swoje postu-
laty do przedstawicieli rządzących  
i w ciągu najbliższych dni dostar-
czą je staroście. 

Ostatecznie mieli jednak oka-
zję przekazać je osobiście – na 
spotkaniu, z inicjatywą którego 
wyszedł przewodniczący sejmo-
wej komisji rolnictwa Jarosław 
Sachajko (Kukiz’15). Zdecydo-
wał się on przyjechać do rolni-
ków na miejsce, do Łowicza. Do 

spotkania doszło w niedzielę,  
13 stycznia, w sali konferencyjnej 
starostwa powiatowego. Starostwo 
było jego organizatorem. Przyje-
chali na nie, obok przewodniczą-
cego Jarosława Sachajko, także 
senator Przemysław Błaszczyk  
(z PiS, wybrany z naszego okręgu 
wyborczego), będący członkiem 
senackiej komisji rolnictwa, a tak-
że poseł z naszego okręgu Tomasz 
Rzymkowski (Kukiz’15). Rolni-
ków, głównie hodowców trzody 
chlewnej, reprezentowała grupa 
około 30 osób, wśród nich tak-
że kilku samorządowców (m.in. 
radny sejmiku wojewódzkiego 
Waldemar Wojciechowski i radni 
powiatu łowickiego Barbara Ko-

łodziejczyk i Krzysztof Dąbrow-
ski). W spotkaniu brali też udział 
starosta Marcin Kosiorek, wice-
starosta Piotr Malczyk oraz kie-
rownik powiatowego zespołu do-
radców ODR Krzysztof Igielski. 

Przed spotkaniem rolnicy mó-
wili nam, że już wcześniej, także 
w czasie protestu, wyraźnie po-
wiedzieli co jest ich bolączką, te-
raz przyszli wysłuchać, jakie pro-
pozycje mają dla nich politycy. 
– Czekamy niecierpliwie, jeste-
śmy gotowi do rozmów i współ-
pracy – stwierdzili.

Senator Przemysław Błaszczyk 
powiedział nam, że cieszy go taka 
postawa. – My też chcemy rozma-
wiać – powiedział.

11 postulatów
Spotkanie trwało około dwóch 

godzin. – Momentami udziela-
ły się emocje, ale ogólnie dysku-
sja miała konstruktywny przebieg, 
rolnicy podeszli do sprawy mery-
torycznie, przedstawili konkretne 
postulaty – mówił nam wicesta-
rosta Malczyk. Starosta Kosiorek 
zadeklarował, że przekaże postu-
laty z tego spotkania premierowi, 
ministrowi rolnictwa i wojewodzie 
łódzkiemu. Te same 11 postulatów 
zostało też złożone na ręce posła 
Sachajki. 

AgroUnia domaga się m.in. 
wstrzymania importu wieprzowi-
ny z krajów objętych ASF, ochro-
ny rynku przed napływem mięsa 
w cenach dumpingowych, szcze-
gółowych kontroli sprowadzanego 
mięsa bez względu na kraj pocho-
dzenia, ograniczenia stosowania 
fosforanów oraz innych substancji 
wiążących nadmierną ilość wody 
w produktach wędliniarskich, cał-
kowitego wybicia dzików na tere-
nie żółtej strefy ASF, wprowadze-
nia minimalnych cen za żywiec 
wieprzowy, czytelnego dla klien-
ta oznakowania produktów pod 
względem kraju pochodzenia 
czy stworzenia funduszu gwaran-
cyjnego (na który zakłady mię-
sne oraz firmy skupujące żywiec 
wpłacałyby składki na zabezpie-
czenie należności za niezapłaco-
ny żywiec).

Poseł Sachajko przedstawił pro-
jekt obywatelskiego programu 
rolnego, autorstwa posłów Ku-
kiz’15, który będzie jeszcze pod-
dany konsultacjom. Program ten 
m.in. określa obowiązki państwa 
względem rolnictwa, obowiązki 
rolników względem społeczeń-
stwa, zawiera diagnozę stanu pol-
skiego rolnictwa, priorytety oraz 
pakiet projektów ustaw w zakresie 
rolnictwa.

Podczas spotkania rolnicy po-
ruszyli także kwestie związane 
z prowadzeniem hodowli trzo-
dy chlewnej i ferm drobiu, takie 
jak: postulat znakowania produk-
tów pochodzących z Polski fla-
gą, kontrole sprowadzanego mię-
sa przez inspekcje, bioasekuracja, 
tucz nakładczy (formuła, w której 
cały proces wyhodowania tuczni-
ka przebiega zgodnie z kontrak-
tem zawartym z dużym podmio-
tem), konsekwencje wstrzymania 
importu mięsa, terminy płatności 
na wystawianych fakturach, pro-
blemy związane z uzyskiwaniem 
pozwoleń przy prowadzeniu inwe-
stycji w gospodarstwach rolnych. 
Mówiono też o odpowiedzialno-
ści podmiotów skupujących, bo 
są wśród nich takie, które zalegają 
rolnikom z wypłatami na bardzo 
duże sumy pieniędzy.  mwk, tm

Protest rolników rozpoczął się przy szkole w Błędowie,�przy�której�stanęło�rzędem�kilkadziesiąt�ciągników.
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Rolnicy przed wyruszeniem na drogę ustalali plan działania,��
m.in.�kto�z�nich�spotka�się�ze�starostą�Marcinem�kosiorkiem��
oraz�którymi�drogami�będą�jechać.�
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Przedstawiciele parlamentu na spotkaniu z rolnikami.��
Od�lewej:�senator�Przemysław�błaszczyk,�poseł�Jarosław�Sachajko��
i�poseł�tomasz�rzymkowski.�
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Momentami�udzielały�
się�emocje,�ale�
ogólnie�dyskusja�
miała�konstruktywny�
przebieg,�rolnicy�
podeszli�do�sprawy�
merytorycznie,�
przedstawili�konkretne�
postulaty.

wicestarosta Piotr Malczyk
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Gmina Bielawy�|�27.�Finał�WOŚP

Zagrały dwa sztaby Orkiestry 
Emocjonująca licytacja, koncert i mnóstwo atrakcji dla dzieci i dorosłych 
– tak wyglądał niedzielny finał Wielkiej Orkiestry Świątecznej Pomocy 
w Starym Waliszewie, a w Bielawach, oprócz kwesty ulicznej, w szkole 
zorganizowano turniej unihokeja. 

W Starym Waliszewie impre-
za w ramach WOŚP tradycyjnie 
odbywa się w siedzibie Zespołu 
Szkolno-Przedszkolnego. Rozpo-
częła się o godz. 14.00 koncertem 
utalentowanych uczniów. Wcze-
śniej, od rana, na zakup sprzę-
tu dla specjalistycznych szpitali 
dziecięcych na ulicach kwestowa-
ło 40 wolontariuszy waliszew-
skiego sztabu, którego zbiórka za-
kończyła się wynikiem 17.120 zł. 
Po kweście wolontariusze przy-
szli na ciepły posiłek do szkoły,  
a później wzięli udział w kilkugo-
dzinnej imprezie zorganizowanej 
na sali gimnastycznej, w stołówce 
i na holu. 

Wielu chętnych na tort 
Po scenicznych występach 

młodzieży, prezes Stowarzy-
szenia Rozwoju Wsi Waliszew  
i Okolic Cezary Olejniczak po-
prowadził licytację fantów przeka-

zanych na ten cel przez Fundację 
WOŚP i sponsorów (osoby pry-
watne i firmy), m.in.: dwóch tor-
tów z logo Orkiestry, zabawek, 
koszy ze słodyczami, przetworów, 
książek, narzędzi, koszulek, zesta-

wów kosmetyków, karnetów na 
fitness czy do fryzjera, kuponów 
na świerk czy sezonowe owoce, 
kalendarzy... 

Wszystko sprzedało się na pniu 
za naprawdę pokaźne kwoty. Dla 

przykładu, licytowany jako ostat-
ni tort osiągnął rekordowe 310 zł, 
drugi taki sam chwilę wcześniej 
sprzedał się za 150 zł. 200 zł za-
płacono za bilety na spektakl pt. 
„Szalone nożyczki”, 160 zł za jed-
ną z koszulek WOŚP i 160 zł za 
zabawkowy traktor, 130 zł za wiel-
kiego pluszowego misia, a 70 zł za 
autograf Piotra Żyły... Na każdy 
przedmiot było po kilku chętnych, 
którzy śmiało podbijali stawki.

Mieszkańcy Starego Waliszewa 
i okolic przybyli na finałowe wy-
darzenia do szkoły bardzo licznie. 
Dzieci przyciągnęły takie atrakcje 
jak: dmuchane zamki, warsztaty 
balonikowe, czy kącik plastycz-
ny. Panie mogły na miejscu za-
sięgnąć porad w kwestii makija-
żu, a nawet – za datek do puszki 
WOŚP – poddać się makijażowej 
metamorfozie, wykonanej kosme-
tykami marki Avon. W stołówce 
szkolnej urządzono kawiarenkę, 
w której można było skosztować 
domowych ciast, a na korytarzu 
uczniowie prowadzili charytatyw-
ny kiermasz rękodzieła i „różnych 
różności”. Podzwaniały wrzuca-
ne do puszek monety, szeleściły 
banknoty... 

Z finansowego wyniku akcji 
bardzo zadowolona jest szefowa 
sztabu WOŚP w Starym Walisze-
wie, Justyna Dałek. Nie spodzie-

wała się tak dobrego wyniku, bo 
ulicznej kweście nie sprzyjała ka-
pryśna pogoda. 

W Bielawach  
– na sportowo
W Bielawach, w sali gimna-

stycznej Szkoły Podstawowej, tre-
ner, nauczyciel i radny rady gmi-
ny Piotr Kociak w nawiązaniu do 
finału WOŚP zorganizował Tur-
niej Unihokeja. W szranki stanę-
ły drużyny chłopięce i dziewczęce 
ze szkół w Bielawach i Bąkowie, 
wspierane przez kibiców. Tytuł 
najlepszego zawodnika Turnieju 
zdobył Krystian Charążka, a naj-

lepszej zawodniczki – Barbara 
Warzywoda, najlepszym strzel-
cem okazał się Mateusz Sobie-
szek, a najlepszą strzelczynią Ania 
Wagner. Najskuteczniejszym 
bramkarzem był Bartosz Gajek, 
a bramkarką Natalia Rubacha.  
O godz. 17.00 rozpoczął się mecz 
unihokeja radni kontra rodzice, 
który zakończył się remisem 2:2. 

Szefowa bielawskiego sztabu 
Orkiestry Małgorzata Obórka po-
informowała, że wspólnymi siłami 
wolontariuszy z SP w Bielawach 
i SP w Sobocie oraz podczas tur-
nieju udało się zebrać do puszek  
w sumie 7.437,32 zł.  ewr

Wspaniała maszyna. ten�traktor�
za�160�zł�wylicytowała�dla�synka�
Ignacego�pani�Paulina.�Licytacja�
była�częścią�finału�WOŚP��
w�Starym�Waliszewie.�

Tort w kształcie serca 
sprzedany za 150 zł. Nabyła�go�
w�drodze�licytacji�w�ramach�finału�
WOŚP�w�Starym�Waliszewie�pani�
Aleksandra,�na�zdjęciu�z�dziećmi.�
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Wielki pluszak.�cezary�
Olejniczak,�prowadzący�licytację�
na�rzecz�WOŚP,�prezentuje�
misia,�a�właściwie�niedźwiedzia�
polarnego.

Piękny głos. W�części�
artystycznej�wystąpiła�m.in.�Ewa�
Gawrysiak.�zaśpiewała�piosenkę�
„tańczące�Eurydyki”�z�repertuaru�
Anny�German.�

Łowicz�|�Gratulacje�dla�prezes�bożeny�Górczyńskiej�

Spotkanie noworoczne diabetyków 
Około 85 osób uczestniczyło 

w spotkaniu noworocznym człon-
ków Miejsko-Powiatowego Koła 
Diabetyków w Łowiczu, które od-
było się 11 stycznia w restauracji 
Polonia w Zaciszu. Było ono oka-
zją, by pogratulować prezes Boże-
nie Górczyńskiej odebranego pod 
koniec ubiegłego roku Złotego 
Krzyża Zasługi. 

W spotkaniu uczestniczył tak-
że opiekun duchowy koła dia-
betyków ks. Jarosław Swędrak, 
proboszcz parafii Św. Jakuba  

w Zdunach. Członkowie organi-
zacji podzielili się opłatkiem, zło-
żyli sobie życzenia noworoczne  
i zjedli wspólny obiad. W części 
artystycznej wystąpiła Magdale-
na Rojewska, organistka z parafii 
w Śleszynie. 

Jeszcze na początku uroczysto-
ści członkowie koła złożyli prezes 
Bożenie Górczyńskiej gratulacje  
z okazji otrzymania przez nią Zło-
tego Krzyża Zasługi. Odznacze-
nie zostało jej nadane 22 listopa-
da 2018 roku podczas uroczystości  

w Urzędzie Wojewódzkim w Ło-
dzi przez wicewojewodę Karola 
Młynarczyka. 

Bożena Górczyńska od 2009 
roku pełni funkcję prezesa koła 
diabetyków w Łowiczu, zaś na ka-
dencję 2015-2019 została wybrana 
także na prezesa Zarządu Oddzia-
łu Wojewódzkiego Polskiego Sto-
warzyszenia Diabetyków w Ło-
dzi. Pod Zarząd podlega 12 kół  
z terenu województwa. – W za-
rządzie wojewódzkim zajmuje-
my się sprawami papierkowymi, 

niezbędnymi dla funkcjonowania 
kół i pozyskiwania dotacji. Dzię-
ki temu, że jestem prezesem koła 
w Łowiczu, to lepiej mogę ocenić 
potrzeby członków i podejmować 
działania w Łodzi – mówi nam 
Bożena Górczyńska. 

Krzyże zasługi w tym dniu 
otrzymało jeszcze dwoje działa-
czy na rzecz diabetyków z wo-
jewództwa łódzkiego. Rok 2019 
jest w strukturach tej organizacji 
rokiem wyborczym. – Obieca-
łam, że jeszcze na jedną kadencję 
zgodzę się być prezesem zarządu 
wojewódzkiego, ale potem to już 
niech ktoś młody się uczy – zapo-
wiada Bożena Górczyńska.  aa 

Łowicz |�Solidarni�z�mieszkańcami�Gdańska

Przeżyliśmy szok
Atak na wieloletniego prezydenta Gdańska 
Pawła Adamowicza w czasie niedzielnego finału 
Wielkiej Orkiestry Świątecznej Pomocy  
poruszył też mieszkańców Łowicza. Poruszenie 
było najbardziej widoczne w internecie,  
gdzie najpierw wszyscy potępili czyn nożownika, 
który zaatakował pod pretekstem politycznym. 

Potem internauci, w geście so-
lidarności, wyrażali wielką na-
dzieję, że Adamowicza uda się 
uratować. Niespełna dobę później 
przyszła wiadomość, której chyba 
nikt nie chciał usłyszeć: prezydent 
Gdańska nie żyje. 

Rozmowy na ten temat pro-
wadziliśmy też w życiu prywat-
nym. Wiele osób wysyłało sobie  
14 stycznia wieczorem sms-
-y, żeby o godz. 20.00 zapalić  
w oknach świece. Dlaczego? Bo 
taka śmierć porusza. 

Całkiem niedawno mieliśmy 
przecież wybory samorządowe  
i twarz Adamowicza – który wal-
czył z bliskim mu politycznie eu-
rodeputowanym Jarosławem Wa-
łęsą i dużo dalszym Kacprem 
Płażyńskim – pojawiała się czę-
sto w ogólnopolskich mediach. 

Wtedy Adamowicz wygrał walkę  
o stanowisko, teraz – przegrał. 

Gdy we wtorek, 15 stycznia, 
pytaliśmy mieszkańców Łowicza 
i Głowna o to, jak przyjęli wiado-
mość o zamordowaniu prezyden-
ta Gdańska i jakie mają refleksje 
po tym wydarzeniu, byli dalecy od 
polityki. 

– Jestem w szoku – przyzna-
ła pani Joanna z Łowicza, która 
miała nadzieję, że prezydentowi 
Gdańska uda się przeżyć, wyzdro-
wieć. Choć z jednej strony miała 
świadomość, że zadano mu kilka 
ciosów nożem, to z drugiej była 
nadzieja, że zdarzenie to będzie 
miało innym finał. Trudno jej so-
bie wytłumaczyć, że podczas fina-
łu WOŚP – inicjatywy, dzięki któ-
rej można pomóc tylu ludziom, 
dochodzi do tak tragicznego zda-

rzenia. Nasza rozmówczyni za-
stanawia się nad tym, że przecież 
każdemu z nas mogłoby się przy-
trafić to, że stanie się ofiarą takie-
go agresora. Bo wprawdzie Paweł 
Adamowicz był politykiem i sa-
morządowcem, ale przecież był 
osobą w swoim mieście lubianą  
i szanowaną. 

– To bardzo przykra sytuacja. 
Współczuć trzeba przede wszyst-
kim najbliższym – jego rodzinie, 
przyjaciołom. 53 lata – to przecież 
człowiek w sile wieku – powie-
działa nam pani Maria.

– To smutna wiadomość, ale 
przecież napastnikiem był wariat. 
Tu nie chodziło o politykę. To był 
zwykły bandyta, który wyszedł  
z więzienia niedawno. Najwyraź-
niej niepotrzebnie go wypuszcza-
li, bo miał chyba siedzieć dłużej 
– mówił nam 56-letni pan Janusz 
z osiedla Reymonta w Łowiczu. 
Należy wyjaśnić, że nasz roz-
mówca myli się w kwestii dotych-
czasowej kary więzienia zabójcy 
z Gdańska. Stefan W. odsiedział 
cały swój wyrok – 5,5 roku – któ-
ry orzekł przed laty sąd za napady 

na placówki bankowe. – Jest coraz 
bardziej niebezpiecznie, a to dlate-
go, że ludzie odnoszą się do siebie 
w sposób dla mnie niezrozumia-
ły. Musimy więcej ze sobą rozma-
wiać, a nie krzyczeć na siebie. 

– Smutek i strach – to poczułam 
jako pierwsze. Później przyszła re-
fleksja – co z tym zrobią polity-
cy. Będą się wzajemnie oskarżać. 
PiS, że to wina PO i na odwrót. 
Sama nie wiem co o tym my-
śleć, poczekam na rozwój sytuacji  
i wyniki śledztwa – powiedziała 
nam 42-letnia Joanna z Łowicza. 

– Myślę, że to, co się wydarzy-
ło, ten krok, do którego posunął 
się ten człowiek, abstrahując od 
jego uwarunkowań psychicznych, 
jest haniebny – mówi Adam Bom-
brych z Łowicza. W jego opinii to, 
co się dzieje w związku z tą spra-
wą, ma związek z sytuacją spo-
łeczno-polityczną w naszym kra-
ju, jest efektem polaryzacji dwóch 
opcji politycznych. – Pomijając 
przeróżne aspekty, każdego moż-
na łatwo zniszczyć słowami, ale 
mało kto zdaje sobie sprawę do 
czego one mogą prowadzić. My-
ślę, że każdy powinien w tej sy-
tuacji rozpocząć od autorefleksji  
– dodaje Adam Bombrych. 

Zdaniem pani Agnieszki z oko-
lic Łowicza po sytuacji z Gdańska 
odpowiednie organa powinny wy-
ciągnąć wnioski na temat zabez-
pieczenia imprez o charakterze 
masowym. Wiadomość o ataku 
nożownika i późniejszej śmier-
ci prezydenta Gdańska przyjęła  

z wielkim smutkiem. – To ni-
gdy nie powinno się wydarzyć  
– mówi. 

Pan Krzysztof z Łowicza po-
wiedział nam, że to, co wyda-
rzyło się podczas finału WOŚP  
w Gdańsku, odbiera jako wielkie 
nieszczęście. W jego opinii trage-
dia ma jednak kontekst polityczny. 

– Na szczęście to nie u nas. To 
wielka tragedia, prezydent po-
winien ogłosić żałobę narodową  
– dlatego że to się stało podczas 
imprezy, która ma szczytny cel. 
Jak oglądałam w telewizji, to za-
stanawiam się gdzie była ochro-
na? Gdzie oni byli? – ja się pytam. 
U nas na Nowym Rynku nawet 
za barierkę nie można przejść, bo 
zaraz wyrzucają, a w Gdańsku? 
Ktoś powinien za to odpowiedzieć 
– powiedziała nam Anna Pawlina 
z Łowicza. 

Magda Kośmider z gm. Głow-
no powiedziała nam: – Poczułam, 
jakbym straciła kogoś bliskiego. 
Zamordowano człowieka, któ-
ry utożsamiał najważniejszą dla 
mnie wartość – tolerancję i zro-
zumienie dla inności. Człowieka, 
który nie piętnował, ale pomagał.

Emilia Wybrzak z Głowna 
mówi: – Myślę, że dla wszystkich, 
niezależnie od poglądów politycz-
nych, była to szokująca i smutna 
informacja. Szczerze współczuję 
rodzinie zamordowanego i mam 
nadzieję, że media i politycy nie 
będą wykorzystywały tej tragedii 
do własnych celów. 

aa, ewr, mak, mwk

Prezes łowickiego koła diabetyków Bożena Górczyńska 
odznaczona Złotym Krzyżem Zasługi. Na�zdjęciu�z�wicewojewodą�
karolem�Młynarczykiem�oraz�z�innymi�odznaczonymi�działaczami��
na�rzecz�diabetyków�z�woj.�łódzkiego.

Prezydent Gdańska Paweł Adamowicz. 
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ŁącZNe WyNiKi GŁOSOWANiA

kandydat Łukasz  
Sęk

Konrad  
Karwat

Tomasz  
Wieteska

krystian��
kruk

Martyna��
Wiankowska

Jakub��
Pająk

Michał��
Adamczyk

Dawid��
Pawlak

cyprian��
Mrzygłód

zbigniew��
bródka

Artur��
Janicki

nr�kandydata 11 8 10 7 14 9 4 6 12 1 2

liczba�punktów 7630 5530 4470 490 390 200 40 40 20 20 10

MIEJScE 1 2 3 4 5 6 7 7 8 8 9

wyniki głosowania w 2. turze

nr�kandydata 11 8 10 7 14 9 4 6 12 1 2

liczba�smsów 574 446 278 18 8 2 3 0 1 0 0

liczba�kuponów 60 0 22 0 1 0 0 0 0 0 0

+1�sms�(wysłane��
między�20�a�22) 60 104 55 0 0 0 0 0 0 0 0

suma 694 550 355 18 9 2 3 0 1 0 0

liczba�punktów 6940 5500 3550 180 90 20 30 0 10 0 0

wyniki głosowania w 1. turze

nr�kandydata 11 8 10 7 14 9 4 6 12 1 2

liczba�smsów 68 3 92 31 30 18 1 4 1 2 1

liczba�kuponów 1 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0

suma 69 3 92 31 30 18 1 4 1 2 1

liczba�punktów 690 30 920 310 300 180 10 40 10 20 10

Sport |�Wybraliście�po�emocjonującej�końcówce

Łukasz Sęk najpopularniejszym 
sportowcem
Czytelnicy Nowego Łowiczanina i naszego portalu 
lowiczanin.info wybrali najpopularniejszego sportowca 
Ziemi Łowickiej 2018 roku.

Nasz plebiscyt rozpoczął się 13 
grudnia, od kiedy to czytelnicy 
mieli czas na zgłaszanie swoich 
kandydatów do tytułu. W pierw-
szej turze głosowania, która trwała 
do 27. grudnia, czytelnicy wybrali 
11 kandydatów, którzy przeszli do 
drugiej tury. Głosowanie, zarówno 
sms-ami, jak i na kuponach z ga-
zety, przebiegało spokojnie, aż do 
ostatnich dni zdecydowanie pro-
wadził Konrad Karwat. We wto-
rek wieczorem nastąpił jednak 
gorący finisz, podczas którego 
wyłoniony został ostateczny zwy-
cięzca – smsy były wysyłane czę-
ściej niż w którymkolwiek z po-
przednich dni. Drugim sposobem 
głosowania było dostarczenie ku-
ponu z gazety do naszej redakcji. 
Gdy wczoraj rano otworzyliśmy 
skrzynkę, do której je wrzucaliście 
i podliczyliśmy, okazało się, że 
również w kuponach przeważały 
głosy oddane na Łukasza Sęka, 

kolarza amatora, osiągającego   
w ubiegłym roku fantastyczne 
wyniki. On też został zwycięzcą.

Łukasz Sęk jest jednym z fi-
larów Klubu Kolarskiego Ło-
wicz, ma 38 lat. W sezonie 2018 
zwyciężył w klasyfikacji general-
nej ogólnopolskiego cyklu ŻTC 
BIKE RACE. Od kilku lat znajdu-
je się w ścisłej czołówce zawodów 
Road Tour organizowanych przez 
Cezarego Zamanę i Dariusza Ba-
ranowskiego. Przygodę z kolar-
stwem zaczynał od MTB. Kon-
tynuuje rodzinne tradycje – ojciec 
Marek Sęk jest utytułowanym za-
wodnikiem.

Startuje w stroju sygnowanym 
herbem Miasto Łowicz i logo Po-
wiat Łowicki. Dzięki jego suk-
cesom indywidualnym i druży-
nowym, powiat łowicki będzie  
w 2019 r. gospodarzem dwóch 
imprez wpisanych do kalendarza 
PZKol. 

Wyniki pierwszej trójki przed-
stawiają się następująco:
1.�łukasz�Sęk�� �7630�pkt.
2.�konrad�karwat�� �5530�pkt.
3.�tomasz�Wieteska�� �4470�pkt.

Zwycięzcy serdecznie gratu-
lujemy! Uroczystość wręczenia 
tytułu odbędzie się 26 stycznia. 
O szczegółach poinformujemy 
zwycięzców. O zwycięzcy zaś  
napiszemy obszernie w następ-
nym NŁ.

Przy okazji głosowania kupo-
nami z gazety, można było wygrać 
upominki od redakcji – firmowe 
kubki termiczne. Z osób głosują-
cych wybraliśmy 5, które najcie-
kawiej uzasadniły na kuponach 
swój wybór. Są to: Tomasz Ko-
los, Renata Wieteska, Łukasz 
Kosiorek, iwona Wiśniewska, 
Tomasz Betliński. 

Zapraszamy wymienione oso-
by do redakcji po odbiór nagrody. 
 mb

Łukasz Sęk na�trasie.�

k
LU

b
�k

O
LA

r
S

k
I�ł

O
W

Ic
z

Łowicz�|�kino�Fenix�

Premiera programu 
z regionu Śląska

W niedzielę, 20 stycznia  
o godz. 15.00 w sali kina Fenix 
wystąpi Dziecięco-Młodzieżo-
wy Zespół Ludowy „Koderki”.  
W programie przepełnionym 
śpiewem i tańcem wystąpią  
wszystkie trzy grupy wiekowe.

Zaprezentowane zostaną pro-
gramy regionalne m.in. z Łowi-
cza i Krakowa, które znajdują się  
w stałym repertuarze zespołu. 
Średnia grupa wiekowa wykona 
premierowo program z regionu 
Śląska, do którego przygotowuje 
się już około pół roku. Kierow-
nik zespołu Katarzyna Polak za-

powiada, że będą też inne niespo-
dzianki. 

Przypomnijmy, że zespół sta-
le poszerza swój repertuar, na po-
czątku ubiegłego roku najstarsza 
grupa „Koderek” wykonała pre-
mierowo program Beskidu Ślą-
skiego. Szczególnie zachwycali 
w nim chłopcy, od których chore-
ografia wymagała dużej sprawno-
ści fizycznej. 

Zespół liczy obecnie około 80 
członków – i w takim składzie 
wystąpi w ŁOK. Do obejrzenia 
występu zaproszeni są wszyscy 
mieszkańcy Łowicza i okolic.  aa 

Domaniewice�|�Festiwal�kolęd

Spotkanie z kolędą  
już w niedzielę

Utalentowani wokalnie pasjo-
naci kolęd po raz kolejny zapre-
zentują się na scenie Gminnego 
Ośrodka Kultury w Domaniewi-
cach. Wielki koncert finałowy, 
wieńczący XVI Festiwal Kolęd 
i Pastorałek,  odbędzie się w pla-
cówce  20 stycznia, o godz. 15.00.

Przypomnijmy, że w wokalnym 
przeglądzie biorą udział młodzi 
ludzie z terenu powiatu łowickie-
go, zgierskiego, skierniewickiego, 
brzezińskiego, łęczyckiego oraz 
kutnowskiego. Przesłuchania cze-
kają ich już w najbliższych dniach 
– 18 i 19 stycznia (piątek i sobota). 

Laureatów poznamy zaś w nie-
dzielę, kiedy to odbędzie się pre-
zentacja najpiękniejszych kolęd. 

– Festiwal jest jednym z naj-
większych wydarzeń, organi-
zowanych przez nasz ośrodek. 
Wszystkich, którzy uwielbiają ko-
lędy i chcą nadal się nimi cieszyć 
w tym pięknym okresie zaprasza-
my na niedzielny koncert finało-
wy. Jestem przekonana, że nie za-
braknie wspaniałych wystąpień, 
pięknych chwil i wielu wzruszeń 
– powiedziała nam dyrektor do-
maniewickiego GOK-u Edyta Ba-
leja.  aw

Łowicz�|�Muzeum

Koncert kolęd dwóch chórów
W środę, 23 stycznia o godz. 

17.30 w sali barokowej Muzeum 
w Łowiczu rozpocznie się mię-
dzypokoleniowy koncert kolęd. 
Wystąpią w nim chór z Bednar, 
który prowadzi Aleksandra Ka-
pusta oraz chór seniora działają-

cy przy Klubie Seniora Radość 
w Łowiczu. Jako przedstawiciel 
najmłodszego pokolenia zaśpie-
wa 10-letni wokalista, uczeń szko-
ły muzycznej. 

Koncert trwać będzie około 1,5 
godziny. Wstęp jest wolny.  mwk

RZuT OKieM�|�OGóLNOPOLSkA�rANGA�IMPrEzY�StUDIA�rAMPA

cenieni instruktorzy 
zumby i urbhanize, 

w tym prawdziwa 
gwiazda w tym 

środowisku  
– Ayhan Sulu  

z Berlina,�przyjechali�
do�łowicza,�aby�12�

stycznia�wziął�udział�
w�organizowanej�co�

roku�przez�Studio�
rampa�imprezie�

tanecznej.�tym�razem�
wystrój�i�kostiumy�

nawiązywały�do�„baśni�
tysiąca�i�jednej�nocy”.�

Dopisali�również�
tańczący,�których�

pojawiło�się�przeszło�
100,�wśród�nich�

zarówno�miejscowi,�
jak�i�przyjezdni�ze�

wszystkich�stron�
Polski.�Impreza�

tradycyjnie�
miała�charakter�

charytatywny,�
wspierała�WOŚP.�tm

Kocierzew Płd. |�Dzień�babci�i�Dziadka�

Wiele ciekawych występów
W niedzielę 20 stycznia o go-

dzinie 15.00 w sali gimnastycz-
nej Szkoły Podstawowej w Kocie-
rzewie Płd. odbędzie się Gminny 
Dzień Babci i Dziadka, do udziału 
w którym zaproszeni są wszyscy 
mieszkańcy gminy. 

W tym dniu uczniowie szkoły, 
która będzie gospodarzem wyda-
rzenia, ponownie wystawią jaseł-
ka oparte na dramacie „Betlejem 
polskie” wg Lucjana Rydla. Zgod-
nie z ich fabułą Jezus przychodzi 

na świat w Polsce, a jego narodze-
nie ma przynieść upragnioną nie-
podległość. 

Dziadkowie i babcie będą mie-
li także okazję do wysłuchania 
kolęd w gwarze ludowej w wy-
konaniu uczniów szkoły w Gągo-
linie Płd., a uczniowie ze szkoły 
w Łaguszewie wystawią przed-
stawienie pt. „Góral szuka żony”.  
Z koncertem wystąpi też Dziecię-
co-Młodzieżowa Orkiestra OSP 
Wicie. Będzie też poczęstunek.  aa 

Kino Fenix�|�łUtW�zaprasza�

Archiwalny Łowicz  
na dużym ekranie

Łowicki Uniwersytet Trzecie-
go Wieku zaprasza na bezpłatne 
spotkanie z autorami albumu foto-
graficznego pt. „Łowicz. Portrety 
miasta” – Maciejem Malangiewi-
czem i Jackiem Rutkowskim. Od-
będzie się ono 24 stycznia o godz. 
16.00 w sali kina Fenix. 

Będzie to okazja do spotkania 
z twórcami publikacji i obejrzenia 
najciekawszych zdjęć, portretują-

cych Łowicz w latach 1918-2018. 
Zostaną one zaprezentowane  
w formie prezentacji multimedial-
nej na dużym, kinowym ekranie. 

W albumie autorzy wykorzy-
stali ponad 500 zdjęć, a większość 
z nich nie była wcześniej publi-
kowana. Promocja wydawnictwa 
odbyła się 23 grudnia 2018 roku 
z okazji 100-lecia odzyskania nie-
podległości przez Polskę.  aa 
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�1 stycznia: 
Stanisława�Osóbka,�l.89�

�2 stycznia: 
kazimierz�ciesielski,�l.76;�
Władysława�Salamon,�l.66,�
łowicz.

�3 stycznia: 
Jerzy�Wróbel,�l.66;�Marianna�
Grzanka,�l.81,�Głowno;�Jan�
Wiktor�koszlaga,�l.82,�Głowno.

�4 stycznia: 
krystyna�Guzek,�l.80.

�5 stycznia: cezary�
Piaskowski,�l.56,�łowicz

�6 stycznia: Andrzej�kunat,�
l.57,�łowicz.

�7 stycznia: henryka�
rożniata,�l.80,�Głowno;�Jan�
Nowysz,�l.90,�łowicz.

�8 stycznia:�
barbara�Jabłońska,�l.72,�
łowicz;�kazimierz�Perzyna,�
l.75,�łowicz;�
Grzesław�Słoma,�l.68.�

�9 stycznia: 
tadeusz�Wojda,�l.67.

�10 stycznia: 
Agnieszka�Wojda,�l.47;�
Dariusz�błażejewski,�l.53,�
łowicz.

�11 stycznia: 
barbara�Lelonkiewicz,�l.77;�
Stanisława�Miszta-Wojda,�l.75.

�13 stycznia: 
Marianna�rybicka,�l.88;�
Irena�Grzywacz,�l.68�

�14 stycznia: Anna�
łuszczewska,�l.69.

Urodziła się 6 maja 1960 roku. Była jednym
z dwojga dzieci Stefanii i Jana Szadkowskich, 
miała jeszcze starszego brata Waldemara. 
Rodzina mieszkała na osiedlu Kostka w Łowiczu.

Po ukończeniu Szkoły Pod-
stawowej nr 2 w Łowiczu Ma-
riola podjęła naukę w I Liceum 
Ogólnokształcącym im. Józefa 
Chełmońskiego w klasie o pro-
fi lu podstawowym – z bycia ab-
solwentką tej szkoły zawsze była 
bardzo dumna. Maturę zdała 
w 1979 roku. Dwa lata później 
uzyskała dyplom policealnego 
Studium Rolniczego w Zduńskiej 
Dąbrowie jako technik rolnictwa 
i uzyskała kwalifi kacje w zakresie 
uprawy roślin i hodowli zwierząt, 
choć nigdy zawodowo się tym nie 
zajmowała.

W 1994 r. ukończyła z oceną 
celującą łowicki wydział zaoczny 
Szkoły Policealnej Pracowników 
Służb Społecznych w zawodzie 
pracownika socjalnego. Od tego 
czasu systematycznie podnosiła 
kwalifi kacje w tym zawodzie. Stu-
dia magisterskie na kierunku pe-
dagogika w zakresie pracy socjal-
nej ukończyła w Wyższej Szkole 
Pedagogicznej im. Tadeusza Ko-

tarbińskiego w Zielonej Górze 
w 1998 r. Na Wydziale Ekono-
miczno-Socjologicznym Uniwer-
sytetu Łódzkiego zrobiła dodatko-
wo studia podyplomowe z zakresu 
Organizacji Pomocy Społecznej. 
W międzyczasie przeszła też wie-
le szkoleń zawodowych.

Wakacje nad Jeziorem 
Skrzyneckim
11 lipca 1981 roku wyszła za 

mąż za Janusza Kolasa, wkrótce 
urodziły im się dwie córki: jako 
pierwsza Marta i cztery lata póź-
niej – Aleksandra. W międzycza-
sie zamieszkali na osiedlu Bratko-
wice. Dla swoich córek Mariola 
była kochającą i troskliwą, ale też 
wymagającą matką. Nadopiekuń-
czością wykazywała się wobec 
starszej córki Marty, szczególnie 
dlatego, że była ona chorowitym 
dzieckiem.

Najlepszym, pełnym beztro-
ski czasem w życiu rodziny były 
zawsze wakacje nad Jeziorem 
Skrzyneckim. Wyjeżdżali na nie 
w lipcu lub na przełomie lipca 
i sierpnia, w miejscowym ośrodku 
wypoczynkowym spędzali dwa 
tygodnie. Pływali, szukali raków 
i grali w badmintona. Marta pa-
mięta, że jej mama bardzo lubi-
ła czytać: w młodości – westerny, 
zaś w późniejszym okresie już ra-
czej kryminały. Przed wakacjami 
udzielał jej się jednak romantycz-
ny klimat lata i zabierała ze sobą 
nad jezioro stosy wypożyczonych 
z biblioteki romansów i harlequ-
inów. – Czasami pozwalała mi je 
czytać, a ja od lektury dostawałam 
wypieków na twarzy – wspomina 
starsza córka Marta, która była już 
wtedy nastolatką.

Lubiła się uczyć
W oczach córki mama była ko-

bietą niezależną fi nansowo i men-
talnie. Choć brała pod uwagę opi-
nie innych osób, to decyzje zawsze 
podejmowała samodzielnie. 

Dbała o potrzeby swoje i córek, 
a wymagała od nich, aby dobrze 
się uczyły i były grzeczne.

Mariola lubiła się uczyć i pod-
wyższać swoje kwalifi kacje, była 
bardzo zdyscyplinowana. Nie 
miała problemów z przyswaja-
niem wiedzy, potrafi ła szybko 
analizować. Córki, gdy były jesz-
cze małe, często widywały mamę 
nad książkami, w późniejszych la-
tach przy komputerze. 

Za namową wieloletniej przyja-
ciółki, Jadwigi Goransson, z którą 
razem pracowała w pomocy spo-
łecznej, Mariola podjęła studia 
w Zielonej Górze. 

Zawsze jej było 
po drodze
Mariola była babcią dla trzech 

wnuczek: 3-letniej dzisiaj Wik-
torii, 2-letniej Julki i ok. 10-mie-
sięcznej Ani.

Marta wspomina, że gdy uro-
dziła się jej córka Wiktoria, to mo-
gła liczyć na dużą pomoc ze stro-
ny swojej mamy. Odwiedzała je 

codziennie po godz. 16, gdy wra-
cała z pracy i pomagała w opiece 
na dzieckiem, dzięki czemu Marta 
miała chwilę dla siebie lub mogła 
załatwić pilne sprawy w mieście. 
– Zawsze było jej do nas jakoś po 
drodze – opisuje te wizyty Marta. 

Modelowy pracownik 
socjalny
Mariola Kolas w Miejskim 

Ośrodku Pomocy Społecznej 
w Łowiczu pracowała od 1990 
roku, czyli od początku jego po-
wstania (wcześniej była zatrud-
niona jako pracownik socjalny 
w ZOZ w Łowiczu). Przechodzi-
ła kolejno przez stopnie awansu 
zawodowego: od aspiranta pra-
cy socjalnej, poprzez pracowni-
ka socjalnego, aż po starszego 
stopniem pracownika socjalnego. 
– Pracowała w standardowym re-
jonie, obejmującym około 2 tysię-
cy mieszkańców – mówi nam dy-
rektor MOPS Marek Dziedziela. 

W 2010 roku została mianowa-
na kierownikiem Sekcji Pomocy 
Społecznej w MOPS. Dyrektor 
tłumaczy, że awans na to stano-
wisko był wynikiem jej zaanga-
żowania, doświadczenia w pracy 
(w MOPS była od początku) oraz 
faktu, że jako jedna z pierwszych 
ukończyła studia wyższe. – Ma-
riola była modelowym pracowni-
kiem socjalnym: życzliwym dla 
podopiecznych i współpracowni-
ków – mówi dyrektor. – Była pra-
cowita i wytrwała. Potrafi ła ra-
dzić sobie w sytuacjach trudnych, 
zresztą jako kierownik w takich 
właśnie interweniowała – dodaje.

Potrafi ła 
współpracować
Jej ogromną zaletą było to, 

że potrafi ła współpracować np. 
z Powiatowym Urzędem Pracy 
w Łowiczu, kuratorami sądowy-
mi, Powiatowym Centrum Pomo-
cy Społecznej itp.

Była zaangażowana w projekt 
„Aktywizacja i integracja”, który 
urząd pracy realizował wspólnie 

z MOPS. Polegał on na typowa-
niu grupy osób, będących klien-
tami obu tych instytucji, dla któ-
rych przygotowywano cykl zajęć 
wspomagających ich wejście na 
rynek pracy. Podczas kursu ludzie 
integrowali się, odzyskiwali pew-
ność siebie i przełamywali barie-
ry w kontaktach z urzędami, a po 
jego ukończeniu rozpoczynali sta-
że lub podejmowali prace społecz-
nie użyteczne. Mariola miała swój 
udział także w tym, że do urzędu 
pracy trafi ały osoby z Punktu Po-
mocy Mieszkaniowej.

Zastępca dyrektora PUP w Ło-
wiczu Cezary Gawroński mówi 
nam, że z Mariolą znali się od 
dawna. Nie tylko ze sobą współ-
pracowali, ale też mieszkali dość 
blisko od siebie na Bratkowi-
cach. Wspomina, że była rodzin-
ną, oddaną i aktywną osobą, która 
nie potrafi ła zbyt długo usiedzieć 
w miejscu. Mimo tego, że nigdy 
się nie unosiła gniewem, to miała 
autorytet. W pracy zawsze służyła 
swoją wiedzą i doświadczeniem.

W ocenie Cezarego Gawroń-
skiego współpraca MOPS i PUP 
zawsze układała się bardzo do-
brze, a większość spraw udawało 
się załatwić właśnie za pośrednic-
twem Marioli. Często bywało tak, 
że zanim daną sprawę poprzedziło 
ofi cjalne pismo, to ona już wcze-
śniej dzwoniła. – To była osoba, 
która wiedziała, na czym pole-
ga praca socjalna i praca z ludź-
mi. Gdy chodziło o tych, którzy 
znaleźli się w potrzebie, często 
na różnych życiowych zakrętach, 
to zawsze starała się pomóc. Jed-
nocześnie poprzez swoje do-
świadczenie była osobą, która nie 
dawała się oszukać, miała intuicję 
– ocenia. Z pracy, która często by-
wała niełatwa i wyczerpująca, po-
trafi ła czerpać satysfakcję. Siłę 
i radość dawała jej rodzina. 
– Mówi się, że nie ma ludzi nieza-
stąpionych, ale jej brak jest odczu-
walny – mówi nam Cezary Gaw-
roński.

Zawsze na posterunku
W przypadku mieszkańców 

Łowicza, którzy byli niezdol-
ni do samodzielnej egzystencji, 
zajmowała się kompletowaniem 
dokumentacji potrzebnej do ich 
umieszczenia w Domu Pomocy 
Społecznej, która następnie była 
składana w PCPR.

– Współpraca PCPR z Mario-
lą Kolas w zakresie naszych zadań 
zawsze układa się bardzo dobrze. 
Ona była kuratorem społecznym 
i pracownikiem socjalnym, który 
czuł misję tego zawodu. W swoją 
pracę zawsze była bardzo zaanga-
żowana – mówi nam Małgorzata 
Janicka z PCPR w Łowiczu. Do-
daje, że o tym, że praca Marioli 
Kolas w środowisku było wysoko 
oceniana, może świadczyć to, że 
wielu jej podopiecznych przyszło 
na pogrzeb.

Mariola Kolas miała też wiele 
innych, ważnych i odpowiedzial-
nych funkcji. Była kuratorem spo-
łecznym w Zespole Kuratorskiej 
Służby Sądowej przy Sądzie Re-
jonowym w Łowicz w pionie ku-
rateli dla dorosłych w referacie 
kuratora zawodowego Edyty Ko-
smowskiej. W ramach wyroków 

Mariola Kolas z domu Szadkowska (1960-2018)

n Maria Kolas 
(1960-2018)

zmarła�23�czerwca�
2018�roku�w�wieku�58�
lat,�niespodziewanie�
za�wcześnie.�była�
kuratorem�społecznym�
i�pracownikiem�
socjalnym,�który�znał�
misję�swojego�zawodu.�
Wielu�ludziom�pomogła�
w�przezwyciężeniu�
życiowych�trudności.�
klienci�pomocy�
społecznej�licznie�
uczestniczyli�w�jej�
pogrzebie.
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sądowych wykonywała dozory 
wobec osób, które weszły w kon-
flikt z prawem. – Bardzo szlachet-
na osoba, o ogromnej wrażliwo-
ści – wspomina kilkunastoletnią 
współpracę Edyta Kosmowska. 
Wspomina, że Mariola nigdy ni-
komu nie odmówiła pomocy, tak-
że gdy coś ważnego działo się po 
godzinach jej pracy. Swoje obo-
wiązki wykonywała z dużym za-
angażowaniem i skrupulatnością. 
Często dawała z siebie więcej niż 
było to wymagane. – To ogrom-
na strata dla lokalnej społeczności. 
To była osoba, dla której liczył się 
człowiek – nie stanowiska i korzy-
ści – mówi o jej odejściu kurator 
zawodowy Edyta Kosmowska. 

Ponadto była jedną z osób za-
siadających w powiatowym ze-
spole ds. orzekania o stopniu nie-
pełnosprawności, m.in. obok 
lekarza i psychologa.

Wielu klientom pomocy 
społecznej, którzy znaleźli się  
w szczególnej sytuacji, Mario-
la Kolas pomogła w dopełnieniu 
formalności związanych z ubez-
pieczeniem zdrowotnym. Dzięki 
temu wiele osób uniknęło wyno-
szących setki, a nawet tysiące zło-
tych kosztów leczenia. – Mariola 
zawsze miała czas i była na tym 
swoim posterunku. Zawsze było 
wiadomo, gdzie kierowniczki 
szukać – wspomina Marek Dzie-
dziela.

Wspaniała przyjaciółka
– Ona nie „rozpływała się” nad 

czyimś losem, tylko twardo sta-
wiała wymagania. Wielu oso-
bom pokazała inną drogę i one nią 
szły – powiedziała nam Jadwiga 
Goransson, obecnie mieszkająca  
w Warszawie wieloletnia przy-
jaciółka Marioli Kolas, z któ-
rą wspólnie rozpoczynały pracę  
w MOPS w Łowiczu. Dodaje, że 
prywatnie, jako przyjaciółka, Ma-
riola zawsze była honorowa i dys-
kretna, nigdy nie zdradziła po-
wierzonych jej sekretów. Zawsze 
zachowywała się uczciwie i god-
nie, tego samego wymagała od 
osób ze swojego bliskiego otocze-
nia, gardziła plotkami, nigdy o ni-
kim „nie powiedziała złego sło-
wa”.

– Do tej pory jestem w szo-
ku, że moja przyjaciółka odeszła  
– mówi nam Jadwiga Goransson. 
Z jej inicjatywy latem odbył się 
zjazd wspomnieniowy, w którym 
uczestniczyli bliscy pani Marioli.

Była silna
Diagnoza o chorobie nowotwo-

rowej w zaawansowanym już sta-
dium przyszła niespodziewanie. 
Mariola starała się być silna i nie 
poddawać się. Zmarła 23 czerwca 
2018 roku, po 2 miesiącach wal-
ki z chorobą. Krótko wcześniej po 
raz trzeci została babcią.  aa

Bobrowniki |�Dla�dzieci�z�rwandy�i�burundii

Misyjni kolędnicy odwiedzili  
mieszkańców
Zgodnie z kilkuletnim zwyczajem w Bobrownikach z okazji 
Dnia Modlitwy i Pomocy Misjom, który obchodzony jest  
w święto Objawienia Pańskiego (Trzech Króli) 6 stycznia, 
dzieci i młodzież skupieni wokół parafii jako misyjni kolędnicy 
odwiedzili część mieszkańców, aby zbierać datki dla swoich 
rówieśników z Rwandy i Burundi w Afryce.

Tego dnia parafię odwiedziła 
s. Ilona Firszt ze Zgromadzenia 
Sióstr Karmelitanek Dzieciątka 
Jezus, która na mszach świętych 
opowiadała o swojej 10-letniej 
pracy w katolickiej szkole w Di-
mako w Kamerunie. Obecnie,  
w Polsce, prowadzi biuro misyjne 
swego zgromadzenia.

Siostra powiedziała nam, że ja-
dąc do Afryki miała wiele obaw, 
ale szybko przekonała się, że dro-
ga, na której postawił ją Bóg, jest 
właśnie tym, czego w życiu pra-
gnęła i z utęsknieniem czeka na 
czas, gdy będzie mogła tam wró-

cić. – W Afryce spotkałam wspa-
niałych, życzliwych i otwartych 
ludzi. Nie są oni bogaci, ale po-
trafią cieszyć się z drobnych rze-
czy, wspierać się w trudnych 
chwilach. To miejsce, gdzie cią-
gle podstawą funkcjonowania jest 
rodzina – opowiadała. 

Dodała przy tym, że nie 
wszystkie dzieci są posyłane do 
szkół, nie każdego bowiem stać 
na kupienie obowiązkowego 
mundurka i wyposażenie dziec-
ka w podstawowe rzeczy. Dlate-
go też np. dostarczone do szko-
ły kredki, farby, zeszyty, kartony, 

wywołują u uczniów ogromną 
radość. Jak podkreśliła, misje  
w swoich działaniach starają się 
być ostrożne, poza szczególny-
mi przypadkami unikają rozdaw-
nictwa, starają się za to pobudzić 
mieszkańców do działania, stwa-
rzając im możliwości rozwoju  
i zdobycia nowych kwalifikacji.

Siostra Ilona pracowała  
w ośrodku misyjnym, gdzie było 
przedszkole, szkoła, do której 
uczęszczało około 300 dzieci oraz 
szpital. To całe centrum, które dla 
mieszkańców jest bardzo ważne. 
Jak dodała, misje często wspierają 
w dalszym kształceniu tych mło-
dych ludzi, którzy wykazują po-

nadprzeciętne zdolności. Oprócz 
Kamerunu, gdzie działa jeszcze 
misja w Koudandeng, zgromadze-
nie karmelitanek prowadzi misje 
także w krajach, na które 6 stycz-
nia zbierano pieniądze: w Burundi 
posiada cztery ośrodki, w: Bujum-
bura, Gasura, Gitega, Musongati, 
a w Rwandzie w Rugango.

Po mszy świętej o godz. 11.00 
około 20 dzieci z klas I-VII ze 
Szkoły Podstawowej w Bobrow-
nikach, wspólnie z siostrą i opie-
kunami z parafii: Ewą Baigazin  
i katechetką Agnieszką Szymań-
ską, odwiedziło mieszkańców 
osiedla położonego w sąsiedztwie 
świątyni, a także mieszkańców 
tzw. Traktu Łowickiego. Przed 
drzwiami każdego z domów dzie-
ci śpiewały kolędy, wywołując 
mieszkańców. Parafianie przyję-
li kolędników bardzo ciepło, nie 
tylko wrzucali szczodrze ofiary do 
puszki, ale mieli też przygotowane 
dla nich słodycze.

– Bardzo miła inicjatywa, mo-
żecie do mnie przychodzić co 
roku – powiedziała im jedna  
z mieszkanek. Niestety, jak wy-
jaśniła Ewa Baigazin, nie jest to 
możliwe, co roku bowiem, ze 
względu na aurę, dzieci odwie-
dzają inną część miejscowości.  tb

Gmina Bielawy�|�Sobota�

Spotkanie kół gospodyń
Około 120 osób wzięło 
udział w spotkaniu wigilijno-
noworocznym Gminnej  
Rady Kół Gospodyń 
Wiejskich w Bielawach.

Spotkanie odbywa się co roku 
w innym rejonie gminy Biela-
wy. Tym razem zorganizowano je  
6 stycznia w Domu Ludowym  
w Sobocie. Gospodarzem spotka-
nia było KGW w Sobocie z prze-
wodniczącą Halina Kowalczyk.

Obecne były przedstawicielki  
8 Kół Gospodyń Wiejskich z te-
renu powiatu łowickiego, w tym 
najmłodszego, bo zawiązane-
go zaledwie miesiąc temu koła  
w Leśniczówce, w gminie Biela-

wy. Były również panie z Brzo-
zowa, które w najbliższym czasie 
mają zamiar założyć koło na swo-
im terenie. Nie zabrakło przedsta-
wicieli organizacji zrzeszających 
koła gospodyń, władz gminnych  
i strażackich. Obecny był m.in. 
poseł Paweł Bejda oraz wójt Syl-
wester Kubiński. 

Spotkanie rozpoczęła kolęda, 
którą wykonała uczennica Szkoły 
Podstawowej w Sobocie Maja Ko-
łaczyńska, po której wszystkich 
gości powitała przewodnicząca 
Gminnej Rady KGW w Biela-
wach Irena Białas.

O oprawę muzyczną spotka-
nia zadbała Natalia Marczewska 
z Wojewodzy.  ljs

Łowicz�|�chrześcijański�bal�Młodzieżowy

Dlaczego nie mielibyśmy się bawić?
Około 90 młodych ludzi 
wzięło udział w drugim 
Chrześcijańskim Balu 
Młodzieży, który miał 
miejsce 6 stycznia  
w restauracji Polonia  
w Zaciszu. Młodzi, od VII 
klasy szkoły podstawowej  
po studentów, przybyli  
z Łowicza, Lubochni i Rawy 
Mazowieckiej. Większość  
z nich działa w swoich 
parafiach w różnych grupach.

– Pomysł balu zrodził się w die-
cezjalnym duszpasterstwie mło-
dzieży – powiedział nam ks. Ja-

cek Zieliński – zastanawialiśmy 
się nad formami pracy z młodymi 
i przyszedł nam do głowy bal. Po-
wiązaliśmy go ze świętem Trzech 
Króli, bo skrót Chrześcijański Bal 
Młodzieży jest bliski skrótowi 
CMB (Christus mansionem bene-
dicat – Niech Chrystus błogosławi 
temu domowi), który wypisujemy 
kredą tego dnia na drzwiach.

Celem balu było „odczarowa-
nie” obrazu chrześcijanina – kato-
lika jako człowieka smutnego, po-
ważnego i zamkniętego w sobie. 
Ks. Jacek podkreśla: – Nic bar-
dziej fałszywego, chrześcijaństwo 
jest religią radości, więc dlacze-
go nie mamy się bawić, tańczyć, 

śmiać się, a nawet zaśpiewać? 
Trzeba tylko zrobić to tak, aby być 
w zgodzie z Bogiem. W czasie 
balu młodzi, jak i księża, doskona-
le się bawią na parkiecie, nie ma 
jednak alkoholu.

Uczestnicy zabawy powiedzie-
li nam, że została ona doskonale 
zorganizowana, był DJ, wodzirej, 
były światła i dymy. Królowała 
muzyka dyskotekowa, czy wręcz 
disco polo. Ale na początku był 
polonez, bo przecież tym tańcem 
w naszym kraju rozpoczyna się 
bale. Na parkiecie bawili się i mło-
dzi i księża.

Dziewczyny z Rawy Mazo-
wieckiej – Maja, Daria i Marta 

z grupy Genessis – powiedziały 
nam, że bardzo podoba im się at-
mosfera, jest bezpiecznie, inaczej 
niż na dyskotece, nie grozi im,  
że ktoś potraktuje je wulgarnie tyl-
ko dlatego, że są dziewczynami. 
Zaś Alicja, Weronika, Karolina 
i Iza z grupy Effatha z Lubochni 
powiedziały, że mogłyby do Ło-
wicza na takie bale przyjeżdżać 
nawet raz w miesiącu.

Bartłomiej Krysiak, Adrian 
Antos i Adam Szczęsny z parafii 
Chrystusa Dobrego Pasterza po-
wiedzieli nam, że bal jest okazją 
do zabawy oraz do poznania no-
wych osób i integracji środowisk 
działających przy parafii. Zazna-
czyli, że przed balem była msza 
święta, którą celebrował bp. An-
drzej Dziuba, która była ważnym 
elementem spotkania.  tb

Misyjni kolędnicy z parafii w Bobrownikach odwiedzając�mieszkańców�
wsi�śpiewali�w�drzwiach�kolędy�i�prosili�o�ofiary�na�dzieci�z�Afryki.
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chrześcijański Bal Młodzieżowy�–�w�tym�roku�zabawę�prowadzili:�
DJ�oraz�wodzirej.

Gągolin Płd.�|�choinka�w�szkole

Świetna zabawa z Mikołajem 
Około 70 uczniów Szkoły 
Podstawowej w Gągolinie 
Południowym uczestniczyło 
w czwartek, 10 stycznia, 
w zabawie choinkowej, 
trwającej od godz. 10 do 14.

Dyrektor Mirosława Haczy-
kowska powiedziała nam, że 
organizacją imprezy zajęli się 

rodzice. Zabawę z wieloma kon-
kursami poprowadziła animator-
ka. Jeden z nich polegał na tym, 
że dmuchając w słomki ucznio-
wie musieli przepchnąć papiero-
we statki z punktu startu do mety. 

– Jest super! Za chwilę będzie 
kolejny konkurs – mówiły nam 
Oliwia, Natalia i Ola, uczennice 
kl. V. 

W międzyczasie dzieci od-
wiedził Mikołaj, który miał dla 
wszystkich prezenty – pluszaki 
i słodkości. Rozdał je przy cho-
ince, która w tym roku została 
przystrojona w barwy narodowe: 
czerwień i biel. Następnie przy-
łączył się do zabawy tanecznej  
z dziećmi, poprowadził m.in. po-
ciąg. 

Kolejną ważną imprezą w ka-
lendarzu tej szkoły będzie Dzień 
Babci i Dziadka, który odbędzie 
się już 23 stycznia.  aa 

Tłumy dzieci zgromadziły się wokół Mikołaja,�który�rozdawał�prezenty.�

Dom Ludowy w Sobocie gościł 120 osób,�wśród�których�były�panie��
z�8�kół�Gospodyń�Wiejskich.�
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Łowicz |�koncert�centrum�Edukacji�Muzycznej

„Bądź dobrym!” – mówią kolędy i pastorałki
W Centrum Edukacji Muzycz-

nej w Łowiczu nie ma typowych 
egzaminów w sensie ścisłym, ale 
swego rodzaju egzaminem jest 
organizowany koncert świątecz-
ny, w którym przed publicznością 
prezentują się wszyscy uczniowie 
tej szkoły. W tym roku był orga-
nizowany po raz 15., mogliśmy go 
wysłuchać w łowickim muzeum 
13 stycznia.

Na repertuar składały się 
oczywiście kolędy, pastorałki  
i inne pieśni związane ze święta-
mi Bożego Narodzenia. Rozpo-
częło się od „Gore gwiazda Je-
zusowi”, zaprezentowane przez  
korowód kolędników w łowic-
kich strojach ludowych, któ-
ry przeszedł przez muzeum, od 
wejścia do sali barokowej, w któ-

rej była koncertowa scena. Pro-
wadzący koncert Stefan Sta-
szewski mówił, że bardzo chciał  
w tym roku podkreślić elementy 
kultury ludowej, która jest ważną 
częścią naszego lokalnego dzie-
dzictwa.

Utwory były śpiewane i gra-
ne na różnych instrumentach, za-
równo solo, jak i w zespołach 
kameralnych czy w chórze. Kon-
cert podzielony był na dwie czę-
ści, w pierwszej wystąpili młodsi 
uczniowie, w drugiej starsi. 

– Kolędy i pastorałki są bar-
dzo różne pod względem pozio-
mu trudności wykonania – mó-
wiły zgodnie Jagoda Stasiarczyk 
i Vanessa Janicka, których wy-
stęp zamykał część koncertu. 
Same wykonały pieśń „Mary-
jo czy ty wiesz”, którą uznały za 
bardzo wymagającą. Nie był to 
ich pierwszy występ na koncercie 
świątecznym, bo Jagoda uczy się 
w CEM od trzech lat, a Vanessa 
od dwóch.

Koncert w muzeum połączony 
był z kwestą Wielkiej Orkiestry 
Świątecznej Pomocy. Towarzy-
szyło mu hasło: „Bądź dobrym”. 
Pieniądze przy muzeum zbierali 
harcerze łowickiego hufca ZHP 
oraz uczniowie Centrum Edukacji 
Muzycznej.  tm

Łowicz�|�klub�Art�Piwnica

Bluesowanie po raz trzeci
W piątkowy wieczór, 11 stycz-

nia, po raz trzeci w ostatnim cza-
sie łowicki klub Art Piwnica go-
ścił miłośników muzyki bluesowej 
i rockowej na otwartym jam ses-
sion.

Każdy mógł przynieść dowolny 
instrument i zagrać na nim przed 
gośćmi lokalu. Chętnych nie bra-
kowało, niektórzy przyjeżdżali 
nawet spoza powiatu łowickiego,  
na przykład z Głowna, Skiernie-
wic czy Sochaczewa.

Nad całością czuwa Jacek 
Machnikowski, gitarzysta zespołu 
Koniunktura. Dominowały utwo-
ry z klasyki gitarowego grania, 
zarówno polskiego, jak i zagra-
nicznego. Pierwszym zagranym 
utworem było „Kiedy byłem ma-
łym chłopcem” Breakoutu, któ-
rego repertuar później powracał 

jeszcze kilka razy. Impreza była 
też okazją, aby już w piątek – na 
dwa dni przed finałem – wrzucić 
coś do puszki WOŚP i otrzymać 
serduszko. Kwestujące wolonta-
riuszki stały w wejściu do lokalu. 
 tm

Łowicz�|�Społeczne�Ognisko�Muzyczne

Oberki przeplatały się z muzyką poważną
Ponad 30 utworów znalazło się 

w programie corocznego koncer-
tu karnawałowego Społecznego 
Ogniska Muzycznego w Łowi-
czu w kinie „Fenix” 13 stycznia. 
To zwykle jeden z dwóch w roku, 

obok majowego dnia matki, naj-
większych występów wychowan-
ków ogniska, które działa już od 
1957 r. Tegoroczny koncert był za-
razem podsumowaniem projektu 
„SOS dla instrumentalnej muzy-

ki łowickiej”, dlatego nie zabra-
kło silnych akcentów ludowych 
– w tym występu zespołów „Gi-
niolna” i „Gińczoki”, działających 
w ramach ogniska. W trwającym 
1,5 godziny koncercie można było 

usłyszeć nie tylko melodie oberka 
i mazurka, ale też wiele utworów 
muzyki klasycznej i rozrywkowej. 
Szerokie było instrumentarium  
– uczestnicy grali na skrzypcach, 
gitarze, fortepianie, keyboardzie 
czy akordeonie, występowali za-
równo solo, jak i w duetach, czy 
małych zespołach. W sumie wy-
stąpiło ich przeszło 40.  tm

Oczywistym było, że zagrają 
gitary i perkusja,�ale�można�było�
też�usłyszeć�inne�instrumenty,��
jak�na�przykład�saksofon.�

Lena Barlak i Lidia Kuś��
otwierały�koncert.

Wykonawcy pierwszej części koncertu śpiewają�„Gore�gwiazda�
Jezusowi”.
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Gmina Łyszkowice |�Sprawa�sądowa�byłego�dyrektora�GOkiS

Wyrok już wkrótce
Czy Piotr Klimkiewicz zostanie uniewinniony – jak chce tego on 
i jego obrońca, czy też Sąd Rejonowy w Łowiczu uzna – tak jak prokurator, 
że powinien zostać skazany? Rozstrzygnięcie sprawy z politycznym 
konfl iktem w tle powinno zapaść jeszcze w styczniu.

Przypomnijmy, że Piotr Klim-
kiewicz, sołtys Łyszkowic, oskar-
żony jest o przekroczenie upraw-
nień, niedopełnienie obowiązków 
służbowych i sfałszowanie doku-
mentu w czasie, kiedy pełnił funk-
cję dyrektora Gminnego Ośrodka 
Kultury i Sportu w Łyszkowicach. 
Ze stanowiska został odwołany 
po kontroli w jednostce przepro-
wadzonej z polecenia wójta Ada-
ma Ruty. To także wójt zgłosił na 
prokuraturę sprawy, które w ubie-
głym roku stały się przedmiotem 
postępowania sądowego (pierw-
sza rozprawa w tej sprawie miała 
miejsce 25 czerwca ub. roku).

10 stycznia sędzia Anna Kwie-
cień-Motylewska zamknęła prze-
wód sądowy, jednocześnie od-

raczając wydanie wyroku – ze 
względu na skomplikowany cha-
rakter sprawy – do 24 stycznia.

W mowie końcowej prokura-
tor stwierdził, że w tej sprawie 
można mówić o dwóch ciągach 
przestępstw, w przypadku obu 
za właściwy wymiar kary uznał 
po jednym roku pozbawienia wol-
ności. Zaproponował, by wobec 
tego wymierzyć karę łączną 1,5 
roku pozbawienia wolności, za-
kazu sprawowania kierowniczych 
funkcji w jednostkach administra-
cji publicznej przez okres 3 lat, 
a także wyrównania strat fi nanso-
wych GOKiS, o jakich była mowa 
w akcie oskarżenia. 

Jako najbardziej jaskrawy przy-
kład nieprawidłowości prokurator 
przywołał fakt wypłacania nagród 
(sześć premii kwartalnych i dwie 
nagrody, łącznie na sumę 5.000 zł) 
samemu sobie, co jest przykładem 
ogromnego konfl iktu interesów 
(nawet abstrahując od samych za-
pisów Kodeksu Karnego). W oce-
nie prokuratury nie można w tej 
sprawie mówić o działaniu oskar-
żonego w przekonaniu o jego do-
brych intencjach (o czym w trak-
cie postępowania mówił Piotr 
Klimkiewicz, na przykład w kon-
tekście wyłożenia kostki przed bu-
dynkiem GOKiS), a raczej o za-
niedbaniach. 

Prokurator stwierdził też, że 
konfl ikt pomiędzy dyrektorem 
GOKiS i jego przełożonym (wój-

tem Adamem Rutą) nie miał bez-
pośredniego wpływu na kwestie 
będące przedmiotem tej rozprawy, 
które dotyczą konkretnych działań.

Oskarżony i obrońca prosili na-
tomiast o uniewinnienie. Adwo-
kat, odnosząc się do kwestii wy-
płacanych nagród, stwierdził, że 
za kwestie wypłat odpowiadała 
w GOKiS wyłącznie główna księ-
gowa, której postępowanie w tym 
przypadku budzi duże wątpliwo-
ści. To ona podpisywała się pod 
każdym rachunkiem (poświad-
czając tym samym prawidłowość 
wykonanej operacji) i była jedy-
ną osobą upoważnioną w umowie 
z bankiem spółdzielczym do do-
konywania wypłat z konta GO-
KiS. 

Zdaniem obrońcy co najmniej 
zastanawiające jest to, że mając 
wiedzę o nieprawidłowościach 
główna księgowa nie powiedzia-
ła o tym swojemu przełożone-
mu, czyli dyrektorowi, ale poszła 
z tym do wójta, który też nie wyja-
śnił tej sprawy z dyrektorem przed 
złożeniem zawiadomienia. 

Obrońca stwierdził, że oskar-
żony o nieprawidłowości przyzna-
nych nagród dowiedział się dopie-
ro potem i natychmiast zwrócił 
niesłusznie pobraną kwotę. Zwró-
cił uwagę na fakt, że przed kontro-
lą, której następstwem okazało się 
odwołanie dyrektora i zawiado-
mienie prokuratury, były w jed-
nostce prowadzone inne kontrole 

(także w 2015 i w 2016 roku), któ-
re niczego nieprawidłowego nie 
wykazały – dlatego też dyrektor, 
zdaniem obrony, miał prawo do-
mniemywać, że jego działania są 
prawidłowe.

Odnośnie zarzutu fałszerstwa 
(usunięcia z dokumentu daty, 
pieczątki i podpisu na rozporzą-
dzeniu GOKiS) obrońca mówił, 
że nic takiego nie miało miejsca 
– w toku postępowania nie zostało 
udowodnione, że data i pieczątka 
na tym rozporządzeniu były, a nie 
ma ich na żadnych z wcześniej-
szych tego typu rozporządzeń.

Obrońca zwraca też uwagę, 
że jeżeli nawet w GOKiS w nie-
których przypadkach dochodziło 
do naruszenia dyscypliny fi nan-
sów publicznych, to powinno to 
być przedmiotem postępowania 
dyscyplinarnego, a nie karnego.

Sam Piotr Klimkiewicz w mo-
wie końcowej przypomniał swo-
je przeszło osiemnastoletnie za-
angażowanie w sprawy gminy i 
jej rozwój, zarówno poprzez pra-

cę zawodową, jak i działania spo-
łeczne. Stwierdził, że od kie-
dy poinformował Adama Rutę, 
że w wyborach samorządowych 
w 2018 roku też chce ubiegać się 
o stanowisko wójta, stał się ofi arą 
licznych słownych ataków i pro-
wokacji (jak przykład podał wy-
prowadzenie go przez ochronę 
z terenu imprezy na gminnym fe-
stynie w lipcu tego roku) – działa-
nia te nazwał „wyreżyserowanym 
spektaklem”. 

Mówił, że choć zdaje sobie 
sprawę, że te wszystkie informacje 
nie mają ze sprawą związku bez-
pośredniego, oddają jednak ogól-
ny klimat tworzony wokół jego 
osoby w lokalnym środowisku, 
którego specyfi ką jest życie plot-
kami i medialnymi doniesieniami.

Stwierdzi, że rzucanie róż-
nych, niepotwierdzonych oskar-
żeń to próba zdyskredytowania 
go, dostrzegł też analogie z sytu-
acją dyrektor Szkoły Podstawowej 
w Łyszkowicach Małgorzaty Zie-
lińskiej, która również była rywal-
ką obecnego wójta w wyborach 
i również była atakowana. Za ta-
kie ataki Piotr Klimkiewicz uzna-
je częstsze niż normalnie kontro-
le w szkole, a także wygłaszane 
publicznie komentarze wójta na 
sesjach rady gminy i innych oka-
zjach, czy też na stronie interne-
towej gminy. Mówił też, że zasta-
nawiającym dla niego jest fakt, że 
główna księgowa GOKiS, która 
w tej sprawie składała zeznania, 
jest na wypowiedzeniu z pracy.

Oskarżony przekonywał, że jest 
człowiekiem uczciwym i sprawie-
dliwym, choć nie nieomylnym. 
Uważa, że za popełnione nieświa-
domie błędy został już de facto raz 
ukarany – pozbawieniem stanowi-
ska oraz pracy, której był oddany, 
a także nadszarpnięciem jego do-
brego wizerunku wśród lokalnej 
społeczności, na który pracował 
przez lata. n

TOMASZ
MATUSIAK

tomasz.matusiak@lowiczanin.info

Jako�najbardziej�
jaskrawy�przykład�
nieprawidłowości�
prokurator�przywołał�
fakt�wypłacania�
nagród�łącznie�
na�sumę�5.000�zł�
samemu�sobie.

Łowicz 
Szokującymi 
komentarzami 
zajmie się 
prokuratura
Przynajmniej częścią 
szokujących i wulgarnych 
komentarzy zamieszczanych 
na Faceboooku po tragicznych 
wydarzeniach i śmierci 
prezydenta Gdańska 
Pawła Adamowicza będą 
zajmować się prokuratury.

Wiele wskazuje na to, że rów-
nież i prokuratura w Łowiczu. 

Ośrodek Monitorowania Za-
chowań Rasistowskich i Ksenofo-
bicznych zapowiedział zgłaszanie 
doniesień o podejrzeniu popeł-
nienia przestępstwa do lokalnych 
prokuratur. Wśród osób będących 
w zainteresowaniu OMZRiK są 
też dwaj internauci z Łowicza.

– Zgłoszeń jest bardzo dużo, 
ciągle je opracowujemy i będzie-
my zgłaszać do miejscowych 
prokuratur – dowiedzieliśmy się 
w ośrodku.

Część zgłoszeń została wy-
słana przez ośrodek 15 stycznia. 
Do prokuratury w Łowiczu zgło-
szenia jeszcze nie wpłynęły. Ko-
mentarzy celowo nie przytacza-
my, są wulgarne.  mak 
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PuNKTy PRZyJMOWANiA OGŁOSZeń DROBNych DO „NOWeGO ŁOWicZANiNA”: BiuRO OGŁOSZeń ŁOWicZ,�UL.�PIJArSkA�3A; BeDNARy,�SkLEP�P.�PAPIErNIk�24A;�BOBROWNiKi 27,�SkLEP�P.�PAcLEr;�BOLiMóW,�UL.�rYNEk�kOŚcIUSzkI�
17,�SkLEP�„EWA”,�P.�PAPIErNIk;�DOMANieWice,�UL.�GłóWNA�26,�SkLEP�P.�JAkUbIAk;�GąGOLiN POŁuDNiOWy,�SkLEP�„kOS”;�iŁóW:�PL.�rYNEk�StArOMIEJSkI�21;�SkLEP�P.�PAPIErOWSkIEGO;�KOcieRZeW PóŁNOcNy 37A,�SkLEP�P.�krYGIEr; 
KuRABKA 17A,�SkLEP�P.�tOPOLSkIEJ;�ŁOWicZ,�OS.�brAtkOWIcE,�kIOSk�LOttO;�ŁySZKOWice,�SkLEP�„DUEt”,�UL.�GMINNA�6;�NieBORóW,�AL.�LEGIONóW�POLSkIch�18,�SkLEP�P.�FIGAtA;�NOWA SuchA 22,�SkLEP�P.�SIEWIErY;�OSTRóW 
20,�SkLEP�P.�bEJDY;�OSMOLiN:�UL.�rYNEk�2,�SkLEP�P.�SErWAch;�UL.�rYNEk�19,�SkLEP�SPOŻYWczO-PrzEMYSłOWY;�PSZcZONóW 147,�SkLEP�P.�LIPIńSkIEGO;�SANNiKi,�UL.�WArSzAWSkA�183,�SkLEP�P.�OLkOWIcz;�SOBOTA,�PL.�zAWISzY��
czArNEGO�12,�SkLEP�P.�bIńczAk;�SOKOŁóW 19,�SkLEP�P.�GłOWAckIEGO;�STAchLeW 113A,�SkLEP�P.�WIErzbIckIEJ;�STARy DęBSK 6A,�SkLEP�SPOŻYWczO-PrzEMYSłOWY,�ŚLeSZyN,�UL.�GórNA�5,�SkLEP�P.�MączYńSkIEJ;��ZAWADy 67,�
SkLEP�P.�SOkALSkIEJ;�ZŁAKóW BOROWy 139A,�SkLEP�P.�PIEckI;

„WieŚci Z GŁOWNA i STRyKOWA”:�BiuRO OGŁOSZeń�GŁOWNO,�UL.�łOWIckA�40;�DMOSiN 1:�PIEkArNIA�bOŻENA,�krzESzEWSkA;�STRyKóW:�StArY�rYNEk�1;��UL.�cMENtArNA�12.

„NOWy ŁOWicZANiN„ WyDANie DLA ŻychLiNA i OKOLic”: BeDLNO 28 SkLEP�MINI-MAG;�DOBRZeLiN�SkLEP�„MAGDA”,�UL.�Wł.�JAGIEłłY;�PAcyNA,�UL.�tOWArOWA�4,�SkLEP�P.�M.�DUrkI;�PLecKA DąBROWA,�SkLEP�„MONIkA”;�PODcZAchy 
16,�SkLEP�SPOŻYWczO-PrzEMYSłOWY;�ŚLeSZyN,�UL.�GórNA�5,�SkLEP�P.�MączYńSkIEJ;�ŻychLiN,�UL.�29�LIStOPADA�28,�SkLEP�SPOŻYWczO-PrzEMYSłOWY.

WyDAWcA i ReDAKcJA Nie PONOSZą ODPOWieDZiALNOŚci ZA TReŚć OGŁOSZeń i ReKLAM OPuBLiKOWANych ZGODNie Z ART. 36 uSTAWy  Z DNiA 26.01.1984 R. „PRAWO PRASOWe”

samochodowe

kupno
��złomowanie�Pojazdów-�

zaświadczenia,�auto-skup:�uszkodzone,�
rozbite,�wyeksploatowane,�rząśno�13,�
tel.�602-123-360.

 �Subiekt Nieborów Auto-kasacja, 
sprzedaż części, tel. (46) 838-55-41.

 �Auta każde kupię, tel. 
500-308-011.

 �Auta każde kupię, najlepsze ceny, 
tel. 786-263-059.

��każdego�Dostawczego,�tel.�
725-562-998.

��każdego�Mercedesa,�toyotę,�tel.�
725-361-836.

sprzedaż
��AUDI�A3,�1.4�turbo,�2009�rok,�

granatowy�metalik;�20.800�zł,�
możliwość�zamiany�(tańszy),�tel.�
513-329-718.

��AUDI�A4�Diesel�150�kM,�2006�
rok,�sedan,�bogate�wyposażenie.�
W�rozliczeniu�przyjmę�tańszy,�tel.�
604-706-309.

��AUDI�A6,�2.5tDI,�tel.�693-531-562,�
782-667-551.

��AUDI�b4�gaz,�tel.�887-614-924.

��cItrOËN�berlingo,�2003�rok,�
Multispace�2.0�hDI,�tel.�695-975-023.

��cItrOËN�berlingo,�1.6�hDI,�2011�rok,�
zadbany,�serwisowany,�tel.�505-128-289.

��FIAt�Doblo,�2013�rok,�tel.�
508-170-592.

��FIAt�Grande�Punto,�1.2,�2010/11�rok,�
35.000�km,�I�właściciel,�salon�Polska,�
tel.�722-090-134.

��FIAt�Punto,�benzyna,�2005�rok,�tel.�
509-807-410.

��FIAt�Seicento,�1999�rok,�tel.�
887-693-960.

��FIAt�Seicento,�900�cm3,�1999�rok,�
1500�zł�cena�do�negocjacji,�tel.�608-
584-423,�691-235-139..

��FIAt�Seicento,�stan�bdb.,�tel.�
606-227-164.

��FIAt�Seicento,�zadbany,�tel.�
794-301-799.

��FOrD�c-Max,�1.6�benzyna+gaz,�2008�
rok,�hak,�tel.�663-531-509.

��FOrD�Focus,�1.6�diesel,�2006�rok,�
stan�dobry,�tel.�698-814-037.

��FOrD�Fusion,�1.4�gaz,�2010�rok,�tel.�
691-048-459.

��Golf�VI,�1.6�tDI,�model�2011,�tel.�
607-386-717.

��hONDA�civic,�1998�rok,�2.500�zł,�tel.�
660-733-471.

��LUbLIN,�2.5,�1999�rok,�tel.�
660-733-471.

��LUbLIN,�tel.�603-820-123.

��Lublin,�izoterma,�3,5�t.,�1998�rok,�tel.�
727-944-414.

��LUbLIN,�na�części,�tel.�698-531-158.

��MAzDA�626,�1.8�benzyna/gaz,�1995�
rok,�tel.�605-680-709.

��MAzDA�6�benzyna,�2010�rok,�
czarny,�70.000,�wersja�angielska,�tel.�
730-954-544.

��MErcEDES�Atego�815,�tel.�
697-536-596.

��MErcEDES�c220,�1996�rok,�tel.�
602-731-582.

��NISSAN�Almera,�1.5�DcI,�2005�
rok,�158.000�km,�pełne�wyposażenie,�
oryginalny�lakier�metalik,�zakupiony�w�
salonie,�garażowany,�stan�bdb,�oferta�
prywatna,�6.500�zł,�tel.�692-287-310.

��NISSAN�Almera,�1998�rok,�mały�
przebieg,�tel.�608-620-345.

��NISSAN�Juke,�1.6,�2012�rok,�61.000�
km,�bogate�wyposażenie,�klimatyzacja,�
tel.�508-194-123.

��NISSAN�Note,�1.4,�2006�rok,�stan�
bardzo�dobry,�tel.�512-105-607.

��NISSAN�Primera,�uszkodzony,�tel.�
600-932-175.

��OPEL�Antara,�2007�rok,�cena�do�
uzgodnienia,�tel.�603-741-475.

��OPEL�Astra�3,�hatchback,�2011/12�r.,�
salon�Polska,103000�km,�serwisowany,�
bezwypadkowy,�czarny�met.,�5�drzwi,�
cena�22.900�zł.,�tel.�608-174-892.

��OPEL�Astra�3,�900�cm3,�2011/12�
rok,�hatchback,�Salon�Polska,�103.000�
km,�serwisowany,�bezwypadkowy,�
czarny�met.,�5-drzwiowy,�22.900�zł,�tel.�
608-174-892.

��OPEL�Astra�III,�1.6�benzyna,�2005�rok,�
tel.�606-348-077.

��OPEL�Astra,�1.6�LPG,�2008�rok,�
klimatyzacja,�tempomat,�AbS,�tel.�
786-177-772.

��OPEL�corsa,�1.3�cDtI,�2008�rok,�tel.�
781-222-125.

��OPEL�corsa�c,�1.3�cDtI,�2005�rok,�
tel.�600-369-623.

��OPEL�corsa�D�benzyna/gaz,�2009�
rok,�+hak,�tel.�514-961-213.

��OPEL�corsa,�1.2,�2014/15�rok,�
18.000�km,�I�właściciel,�salon�Polska,�
serwisowany,�tel.�695-323-452.

��OPEL�corsa,�1.2,�2013�rok,�62.000�
km,�salon�Polska,�serwisowany,�tel.�
600-944-728.

��OPEL�corsa,�1.0,�1998�rok,�sprzedam�
lub�zamienię�na�małego�dostawczaka,�
tel.�510-281-982.

��OPEL�Insignia,�2,0�cDti,�2009�rok,�
tel.�723-490-799.

��OPEL�Vectra,�1.9�cDtI,�2005�rok,�
bezwypadkowy,�tel.�600-369-623.

��OPEL�zafira,�1,6,�2003�rok,�tel.�
606-348-077.

��OPEL�zafira,�2.0�DtI�diasel,�2001�
rok,�290.000�km,�srebrny,�6.800�zł,�tel.�
665-997-827.

��PEUGEOt�206,�2005�rok,�tel.�
504-296-112.

��PEUGEOt�206,�1.1�benzyna/gaz,�
2004�rok.

��PEUGEOt�407,�2.2�hDI,�2006�rok,�
170�kM,�pełne�wyposażenie,�19500�zł,�
tel.�605-233-844.

��PEUGEOt�Partner,�1.6�tD,�2014�rok,�
198.000�km,�Salon�Polska,�system�
alarmowy,�GPS,�bezwypadkowy-
lekka�obcierka�była-naprawa�serwis,�
3-osobowy-blaszak,�jeździł�na�pusto,�
nowy�akumulator,�tel.�500-041-363.

��rENAULt�clio,�1.6�16V�benzyna/gaz,�
2006�rok,�czarny,�tel.�604-706-309.

��rENAULt�kangoo,�1.5,�2004�rok,�
uszkodzone�wtryskiwacze�i�pompa�
wtryskowa,�tel.�795-950-870.

��rENAULt�kangoo,�1.5�DcI,�2006�
rok,�wersja�ciężarowa;�renault�clio�1.2�
benzyna�2009�rok,�tel.�601-297-797.

��rENAULt�Laguna,�1.8�benzyna/gaz,�
1996�rok,�2.300�zł,�tel.�694-831-083.

��rENAULt�Megane,�1.4�benzyna,�
2002�rok,�tel.�660-809-334.

��rENAULt�Scenic,�1.4�benzyna,�2000�
rok,�po�generalnej�naprawie,�komplet�
opon�zimowych,�ubezpieczony�do�
09.05.2019,�tel.�607-442-383,�łowicz.

��SEAt�Leon�II,�1.6�MPI,�2005�rok,�
czarny,�tel.�726-843-466.

��SEAt�Leon�top�Sport,�1.9�tDI,�
2003�rok,�150�kM,�stan�dobry,�tel.�
725-277-615.

��SEAt�Leon,�1.9�tDI,�2005�rok,�
rzeczywisty�przebieg�152.000�
km,�bogate�wyposażenie,�cena�
konkurencyjna,�tel.�604-706-309.

��SkODA�Fabia�kombi,�1.9�tDI,�2003�
rok,�tel.�606-348-077.

��SkODA�Octavia,�1.6,�gaz,�2009�rok,�
tel.�502-158-649.

��SkODA�rapid,�1.2,�2013�rok,�beż�
metalic,�przebieg�40.000�km,�tel.�
726-843-466.

��tOYOtA�corolla,�1.4,�2005�rok,�tel.�
606-348-077.

��tOYOtA�corolla�Verso,�2.0�D4D,�
2005�rok,�7-osobowa�(w�rozliczeniu�
przyjmę�tańszy),�tel.�513-375-786.

��tOYOtA�corolla�Verso,�1.8�benzyna,�
2004�rok,�220.000km,�7-osobowy,�tel.�
514-890-698.

��tOYOtA�Yaris,�tel.�570-044-810.

��tOYOtA�Yaris,�1.0,�2007�rok,�
5-drzwiowy,�11.200�zł,�tel.�513-375-786.

��VOLVO�V40,�1.9�tDI,�2001�rok,�tel.�
605-850-760.

��VOLVO�V40,�1.7�benzyna,�1997�rok,�
stan�dobry,�tel.�782-223-248.

��VOLVO�Xc�90�LPG,�2004�rok,�tel.�
507-083-914.

��VW�beetle,�1.9�tDI,�2004�rok,�
klimatyzacja,�w�oryginale,�stan�
rewelacyjny,�tel.�513-375-786.

��VW�Golf,�1.8�benzyna/gaz,�1996�rok,�
tel.�785-959-817.

��VW�Lt�35�Max,�1998�rok,�tel.�
697-212-154.

��VW�Passat,�2.0�tDI�kombi,�2010�rok,�
tel.�606-486-555.

��VW�Passat,�1.9�tDI�sedan,�2001�rok,�
tel.�889-585-186.

��VW�Passat�cc,�1.8,�2010�rok,�salon,�
bezwypadkowy,�możliwa�zamiana�
(tańszy),�tel.�513-375-786.

��VW�Passat�kombi,�1.9�tDI,�2003�
rok,�bogato�wyposażony�(w�zamianie�
przyjmę�mniejszy),�tel.�513-375-786.

��VW�Passat,�limuzyna�benzyna,�2012�
rok,�garażowany,�I�właściciel,�brązowy�
metalik,�łowicz,�tel.�696-741-976.

��VW�Polo,�1.2,�2005�rok,�tel.�
606-348-077.

��VW�Polo,�2004�rok,�tel.�505-319-895.

��VW�Polo,�1.4MPI,�2002�rok,�w�
orginale,�bezwypadkowy,�stan�
rewelacyjny,�tel.�513-375-786.

inne
��kluczyki,�piloty,�stacyjki,�

kodowanie.�Głowno�Strażacka�2,��
tel.�606-319-335.

��Przyczepka�samochodowa�
2-osiowa�4x2,�stelaż,�plandeka�3.800�
zł,�tel.�605-896-130.

motorowe

kupno
��kupię�WSk,�ShL,�Junak,�motorynka,�

inne,�tel.�513-185-357.

��kupię�stare�motocykle�(WSk,�ShL,�
Junak�itp.),�tel.�725-710-267.

��kupię�stare�motocykle,�części�
prywatna�kolekcja,�tel.�603-444-431.

sprzedaż
��Motocykle,�skutery,�quady,�części,�

akcesoria,�serwis,�naprawy,�Głowno,�
łódzka�4,�tel.�(42)�710-76-11.

garaże

wynajem
��Garaż�do�wynajęcia,�okol.�

konopnickiej,�tel.�603-555-327.

nieruchomości

kupno
��kupię�ziemię,�gm.�łyszkowice,�

okolice,�tel.�502-602-463.

��kupię�ziemię�w�gminie�Nieborów,�tel.�
692-882-448.

��kupię�bloki,�działkę,�ziemię,�tel.�
607-809-288.

��kupię�mieszkanie�w�łowiczu,�tel.�
721-907-721.

��kupię�mieszkanie�do�remontu,�
może�być�zadłużone,�tel.�
723-505-763.

��kupię�mieszkanie�50-60�mkw.,�
maksymalnie�do�3�piętra�najlepiej�do�
remontu,�tel.�785-198-619.

��kupię�2�pokoje�z�kuchnią,�łowicz�
os.�konopnickiej�lub�blisko,�tel.�
608-898-898.

��kupię�ziemię�rolną�lub�rolno-
budowlaną�(w�miejscowości�Arkadia,�
Nieborów�lub�w�gminie�Nieborów),�
0,5�lub�1�ha,�tel.�733-603-203.

sprzedaż
��Sprzedam�1/6�udziału�w�domu,��

tel.�531-217-794.

��Sprzedam�2,5�ha�ziemi�z�budynkami,�
bednary,�tel.�698-334-328.

��budowlano-rolna,�9.400�mkw.,�
Polesie,�rzeka,�możliwość�wykopania�
stawu,�tel.�603-878-783.

��Sprzedam�lub�zamienię�dom�pod�
łowiczem�na�bloki,�tel.�606-967-338.

��Sprzedam�tanio�działkę�budowlaną,��
5�km�od�łowicza,�tel.�509-231-973.

��Działka�rolno-budowlana�1,01�ha�w�
Mysłakowie,�częściowo�zalesiona,�tel.�
503-935-863.

��budynek�nadający�się�na�magazyn�
lub�halę�produkcyjną�1000�mkw,�tel.�
663-881-721.

��Domek�60�mkw.,�działka�6.000�mkw.,�
budowlano-usługowa,�narożna,�łowicz,�
tel.�603-878-783.

��ziemia�rolno-budowlana�2,86�
ha,�Lutynek,�gm.�kocierzew,�droga�
asfaltowa,�142.000�zł,�tel.�693-351-078.

��Działki�budowlane�1.500�m2,�
Nieborów�(ulice�Wspólna�i�Polna),�tel.�
781-192-860.

��Dom,�łowicz-Przedmieście,�tel.�
534-767-923.

��Dom�293�m2,�stan�surowy�otwarty,�
działka�1900�m2,�wszystkie�media,�
łowicz,�Grunwaldzka,�tel.�501-932-818.

��Domaradzyn:�działki�budowlane�
(2.500-3.000�m2),�dojazd�asfalt,�
woda�na�działce,�prąd�w�drodze,�tel.�
601-255-238.

��Dwie�działki�budowlane�po�1.000�
mkw,�na�granicy�bednary-Sypień�lub�
całość�86�arów,�tel.�694-804-682.

��Sprzedam�ziemię�rolną,�Świeryż�II,��
tel.�664-063-688.

��Pół�bliźniaka,�w�stanie�surowym,�
zamkniętym,�tel.�609-009-558,�po�16.00.

��Sprzedam�mieszkanie�os.�
bratkowice,�4�pokoje,�72�mkw,�IV�piętro,�
tel.�784-306-365.

��Sprzedam�ziemię�3,5�ha,�Jeziorko,�tel.�
791-502-101.

��Atrakcyjna�działka�budowlana�
3300�m,�bratoszewice�ul.�Wolska,�tel.�
724-616-430.

 �Sprzedam 5 ha Kalenice k/
Łyszkowic, blisko zjazdu A-2, prąd, 
woda, możliwość dokupienia ha, tel. 
504-184-850.

��Działka�rolno-budowlana�1,19�ha,�
Niedźwiada,�tel.�793-449-117.

��Sprzedam�działki�inwestycyjne�w�
łowiczu�w�pobliżu�baumitu�o�pow.�
4400�lub�7700mkw,�tel.�537-462-292.

��Wynajmę�lub�sprzedam�piękną�
nieruchomość,�łowicz,�tel.�694-234-240.

��Sprzedam�ziemię�rolną�5,26�ha�(dwa�
kawałki:�2,58�i�2,68),�bąków�Górny�przy�
drodze�nr�92,�tel.�793-777-035.
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��Sprzedam�działkę�1,07�ha,�Małszyce,�
tel.�793-777-035.

��Działka�rekreacyjna,�tel.�721-502-525.

��Dom�mieszkalno-gospodarczy,�
działka�2100�mkw.,�między�łowiczem�a�
kutnem,�tel.�721-152-385.

��ziemia�rolna�9�ha,�kompina,�tel.�
600-407-379.

��Sprzedam�ładną�działkę�budowlaną�
w�centrum�Domaniewic�(4.000�mkw.),�
tel.�516-654-820.

��Sprzedam�ziemię�3,5�ha,�Lubianków,�
tel.�782-019-779.

��Mieszkanie�48�mkw.,�Głowno,�
sprzedam�lub�zamienię�na�domek�z�
działką,�tel.�510-281-982.

��budowlana�40x80,�50�zł/mkw,�
zielkowice-czajki,�tel.�502-778-128.

��Sprzedam�uzbrojoną�(elektryczność,�
woda,�kanalizacja�w�działce),�narożną�
działkę�budowlaną�o�powierzchni�
811�mkw.�w�bratoszewicach,�tel.�
505-087-322.

��Sprzedam�gospodarstwo�rolne�
o�pow.�3,5�ha,�Maurzyce,�tel.�
534-704-764.

��Działka�budowlana,�Janowice,�tel.�
693-652-261.

��Działka�0,43�ha�z�domem�do�
remontu,�Jamno�przy�Dk14,�media,�tel.�
733-131-722.

��Działkę�budowlaną,�Placencja,�1.300�
mkw,�65�zł/m,�tel.�798-277-288.

��Sprzedam�tanio�ziemię�1�ha,�klasa�III,�
zabostów�Duży,�tel.�516-955-490.

��Sprzedam�działkę�budowlaną�1003�
mkw�-�na�Jastrzębi�(łowicz-�obok�os.�
Górek).�Media�w�ulicy,�droga�gruntowa,�
tel.�692-115-738.

��Sprzedam�działkę�4.600�mkw,�
łowicz,�ul.�cegielniana,�tel.�
790-362-676.

��Sprzedam�gospodarstwo�rolne��
w�Dzierzgówku,�pow.�8,88,�z�zabudową,�
w�całości.�Do�autostrady�A2�ok.�6�km�
(zjazd�łowicz-Skierniewice),��
tel.�696-230-340,�602-840-827.

��ziemia�rolna�1,5�ha�(w�tym�działka�
budowlana),�ziąbki,�gmina�bolimów,�tel.�
609-377-905.

��Sprzedam�mieszkanie�48�mkw,�IV�
piętro,�bratkowice,�tel.�695-813-239.

��Sprzedam�działkę�2.000�mkw.,�
Janowice,�tel.�502-768-210.

wynajem
��Wynajmę�lokal�użytkowy�50�mkw.,�

wszystkie�media,�ogrzewanie�gazowe,�
łowicz,�tel.�607-442-383.

��Wynajmę�kwatery�pracownicze�
dla�Ukraińców�i�firm�polskich,�tel.�
502-903-192.

��Wezmę�w�dzierżawę�każdą�ilość�
ziemi,�dobre�stawki,�płatność�na�czas,�
tel.�796-260-112.

��Wynajmę�lokale:�25,�100,�200�m2,�tel.�
790-388-010,�centrum�łowicza.

��Wynajmę�warsztat�500�mkw.,��
4�kanały,�wysokość�5m,�ogrzewany,�
duży�plac�parkingowy,�łowicz��
ul.�Armii�krajowej,�tel.�601-888-400.

��Wynajmę�lokale�handlowo-usługowe�
w�centrum�miasta.�łowicz,�ul.�
Stanisławskiego,�ul.�Długa.�Wszystkie�
media,�klimatyzacja,�do�700�mkw.,�tel.�
534-500-595.

��Wynajmę�lokal�nad�apteką�
Słoneczko,�ul.�krakowska,�tel.�
607-809-288.

��Lokal�handlowy�do�wynajęcia,�
zduńska,�tel.�883-201-761.

��budynek�inwestycyjno-gospodarczy:�
łowicz,�tel.�508-953-694.

��M4,�parter,�garaż,�tel.�731-888-680,�
po�17:00.

��Wynajmę�mieszkanie�
(pokój+kuchnia),�IVp,�os.�kostka,�tel.�
530-221-922,�606-703-904.

��Pokoje�do�wynajęcia,�łowicz,�tel.�
731-113-626.

��Wynajmę�lokal�40�mkw.,�łowicz�
centrum,�tel.�691-961-224.

��Wynajmę�2�pokoje�z�kuchnią,��
I�piętro,�os.�Sikorskiego,�Głowno,�tel.�
601-385-535.

��Wynajmę�zakład�fryzjerski�lub�
gabinety�lekarskie,�Lniana�1�(przy�
kaliskiej),�tel.�515-122-403.

��Wynajmę�mieszkanie�w�centrum�
Głowna,�wszystkie�media.�Domek,�
oddzielne�wejście,�tel.�607-604-344.

 �Miejsca noclegowe - 19, łazienki, 
aneksy kuchenne, tel. 507-421-393.

��Na�działalność�gospodarczą�
400�mkw.�z�dużym�placem,�łowicz,�
bolimowska�63,�tel.�(46)�837-42-46,�tel.�
605-578-502.

��róg�Warszawskiej�i�Dworcowej�w�
łowiczu�40�m2.�lub�160�m2�lub�200�m2�
na�działalność,�tel.�(46)�837-42-46,�tel.�
605-578-502.

��łowicz,�bratkowice,�wynajmę�
mieszkanie�2-pokojowe�48�mkw�na�
dłużej.�II�piętro,�nowe�okna,�budynek�
ocieplony,�mieszkanie�czyste,�
podstawowe�meble,�cena�850plus�
opłaty�spółdzielniane�(około�480zł�za�
2-3os.),�tel.�662-263-127,�po�18.00.

��Wynajmę�3-pokojowe�mieszkanie,�tel.�
502-751-128.

��Wynajmę�dom�jednorodzinny,�
wolnostojący,�3-poziomowy�w�
centrum�miejscowości�łyszkowice.�
Dom�z�przeznaczeniem�na�kwatery�
pracownicze�(ok.�30�osób),�tel.�
503-327-748.

kupno różne
��kupię�cegłę,�drut,�krokwie,�łaty,�tel.�

607-809-288.

��kupię�orzechy�włoskie,�tel.�
608-613-658.

��Przyjmę�czarną�ziemię,�tel.�
512-544-156.

��kupię�orzechy�włoskie�1,50�zł/kg,�tel.�
570-108-356.

��kupię�topolę,�dęba,�inne,�tel.�
795-377-074.

sprzedaż różne
 �Piasek płukany, pospółka, żwiry, 

podsyp, tel. 600-895-026.

��Extra�czarna�ziemia�ogrodowa,�
po�obróbce�mechanicznej,�tel.�
601-239-779.

��Żwir�(kamień)�16-35�mm�do�ogrodu,�
odwodnień�i�drenażu,�kopalnia�
Maurzyce,�tel.�601-239-779.

��budy�ocieplane�dla�psów,�tel.�
885-459-698.

��Drewno�opałowe,�tel.�798-877-090.

��krajzega,�szlifierka�taśmowa,�tel.�
503-830-451.

��Meble,�tel.�695-778-924.

��Wózek�paleciak,�tel.�693-830-160.

��Meble�pokojowe.�tanio!,�tel.�
660-914-401.

��Mieszalnik�do�betonu�poj.�1.000�dm3,�
zagęszczarkę�100�kg,�tel.�725-710-267.

��Paleciak�do�skrzyniopalet,�tel.�
601-286-499.

��Mauzery�1.000�litrów�bez�stelaża,�tel.�
601-286-499.

��Sprzedam�meble�balaton,�tel.�
530-013-864.

��Drewno�opałowe,�dębowe�pocięte�na�
długość�25�cm,�tel.�605-896-130.

��betoniarka�250�l,�500�zł,�tel.�
734-156-417.

��Piach,�żwir,�ziemia,�kamień�do�
drenażu,�transport�małym�autem�5�ton,�
tel.�605-896-130.

��Narty�męskie�head�c-200,�160�cm�
długości,�buty�męskie�narciarskie�
nr�42,�buty�damskie�narciarskie�nr�
38�(w�pokrowcach,�zadbane),�tel.�
602-595-254.

��Migomat�Ozas�Esab�340Pro,�tel.�
697-941-558.

��Drewno�opałowe,�tel.�518-560-797.

 �Sprzedam płyty wiórowe twarde, 
gr. 18 mm, 3,5x1,2 m, 2,5x,1,2 m, 
tel. 608-532-119.

��kopaczka�2-rzędówka,�mało�
używana,�1.400�zł,�tel.�602-584-266.

��Sadzarka�czeska,�700�zł,�tel.�
602-584-266.

��Sprzedam�budę,�tel.�511-311-145.

��Sprzedam�budę�dla�psa,�tel.�
511-311-145.

��Sprzedam�akordeon,�tel.�511-311-145.

��Wagi�samochodowe�z�gwarancją�
i�leg.,�hala�12x30�i�szersze,�stal�
nowa�i�używana,�agregat�20�kW�i�44�
kW,�ładowarka�czołowa�UNk,�tel.�
603-061-839.

��Sprzedam�jemiołę,�tel.�669-400-310.

��Sprzedam�toalety�polowe�i�trociny,�tel.�
692-132-798.

��Sprzedam�sosnę�na�pniu,�tel.�
602-820-852.

��Sprzedam�rower�damkę,�tel.�
507-957-679.

��Piec�c.o.�19�kW�z�podajnikiem�
szufladowym,�2015�rok,�tel.�
501-969-799.

��blacha�5,�tel.�691-666-967.

��Drzwi�zewnętrzne�lewe�90�z�futryną�i�
progiem,�stan�bdb,�tel.�503-327-347.

praca

dam pracę
 �Zatrudnię na stanowisko 

sprzedawcy, hurtownia materiałów 
budowlanych, Stryków, dobre 
wynagrodzenie., tel. 605-086-824.

 �Zatrudnię na stanowisko 
magazyniera, hurtownia materiałów 
budowlanych, Głowno, dobre 
wynagrodzenie, tel. 601-153-348.

��zatrudnię�kierowcę�kat.�c+E,�
kraj,�chłodnia,�może�być�małe�
doświadczenie,�stała�pensja,�tel.�
790-803-388.

��zatrudnię�kierowcę�c+E�w�ruch�
międzynarodowym,�tel.�501-038-542.

��zatrudnię�pracowników�na�budowę,�
tel.�606-794-645.

 �Zatrudnię szwaczki do szycia 
strojów kąpielowych, praca cały rok, 
jedna zmiana, Głowno,  
tel. 602-457-089.

 �Do sprzątania z orzeczeniem  
o niepełnosprawności, umowa  
+ premia, tel. 502-136-701.

 �Do ochrony z orzeczeniem  
o niepełnosprawności, praca  
w Głownie, tel. 502-136-701.

��zatrudnię�kierowcę�kat.�c+E�
(chłodnia);�wyjazdy�z�tesco�teresin,�tel.�
608-067-847.

��zatrudnię�kierowcę�kat.�c+E��
w�transporcie�krajowym,�naczepa�
chłodnia,�dobre�zarobki,��
tel.�608-067-847.

��kierowca�kat.�b,�praca�od�
poniedziałku�do�piątku,�tel.�
663-647-066.

��zatrudnię�obsługę�kelnerską,��
tel.�502-323-404.

��zatrudnię�w�gospodarstwie�rolnym,�
tel.�668-146-499.

 �Salon Ślubny Maria zatrudni 
krawcową do wykonywania 
poprawek, Łowicz, Powstańców 4B, 
tel. 501-608-641.

��zatrudnię�kierowcę�kat.�c+E�chłodnia�
w�transporcie�krajowym�oraz�tylko�na�
weekendy,�tel.�669-366-368.

��zatrudnię�kierowcę�c+E�(kontenery�
-stałe�trasy),�tel.�693-441-700.

��zatrudnię�ekspedientkę,�sklep�
spożywczo-warzywny,�ul.�11�Listopada,�
tel.�691-715-550.

��Szwaczki,�dzianina,�Głowno,�tel.�
607-539-008.

��kierowca�kat.�b�plandeka�8�palet�
Unia�Europejska,�tel.�607-539-008.

��Przyjmę�do�pizzerii�kierowcę�na�stałe�
oraz�pomoc�kuchenną�-weekendowo,�
tel.�504-859-387,�885-353-500.

��Przyjmę�do�pizzerii�kucharza/
pizzermana�na�stałe�z�możliwością�
przyuczenia�oraz�kierowcę�
weekendowo,�tel.�504-859-387,�
885-353-500.

��zatrudnię�kierowcę�c+E,�kraj,�tel.�
605-680-709.

��zatrudnię�tłumacza�języka�
angielskiego�na�1/4�etatu,�tel.�
883-760-108.

��zatrudnię�mechanika�do�naprawy�
ciągników,�maszyn�rolniczych,��
tel.�883-760-108.

��Przyjmę�pomocników�budowlanych,�
tel.�665-373-897.

 �Zatrudnię kierowcę kat. c+e, 
naczepa chłodnia, praca na 
terenie kraju, weekendy wolne, tel. 
606-735-365.

��zatrudnię�dekarzy�lub�pomocników,�
okolice�Dmosina,�tel.�609-846-316.

��kierowca�kat.�c+E,�transport�krajowy,�
mile�widziane�doświadczenie,�tel.�
691-200-608.

��zatrudnię�kierowców�kat.�c+E�
w�transporcie�międzynarodowym,�
bardzo�dobre�zarobki,�nowe�stawki,�
3x�weekendy�wolne,�tel.�782-223-211,�
604-237-423.

��APt�randstad�(47)�zatrudni�do�lekkiej�
pracy�na�produkcji,�3�zmiany,�Stryków,�
darmowy�dojazd,�wysoka�stawka,�tel.�
603-207-005,�501-327-839.

��zatrudnię�panią�do�sprzątania�w�
piekarni,�tel.�509-877-081.

��Przyjmę�do�pracy�do�solarium�młodą�
dziewczynę,�tel.�601-147-409.

��Przyjmę�pomocnika�murarza,�tel.�
662-129-221.

��zatrudnię�kierowcę�kat.�c+E,�na�
terenie�kraju,�tel.�506-140-681.

��zatrudnię�pomoc�hydraulika,�
hydraulika,�tel.�691-991-000.

��zatrudnię�pomoc�domową,�tel.�
691-991-000.

��Przyjmę�do�pracy�na�stację�
demontażu�pojazdów�(rozbiórka�aut).�
cV:�łowicz,�Armii�krajowej�14�(Skup�
złomu).

��Przyjmę�do�pracy�biurowej�kobietę��
do�35�lat.�cV:�Skup�złomu,��
łowicz,�Armii�krajowej�14.

��zatrudnię�przedstawiciela�
handlowego�z�okolic�Głowna��
lub�łowicza�(branża�gazowa)�oraz�
kierowcę�do�rozwożenia�gazu��
na�terenie�Głowna,�tel.�600-237-175.

��Poszukujemy�pracowników�na�
stanowisko�monter�wentylacji�oraz�
pomocnik,�tel.�690-909-636.

��zatrudnimy�kierowców�kat.�c+E�
do�przewozu�kontenerów�morskich,�
hamburg-Polska,�weekendy�w�domu,�
wysokie�zarobki,�stabilne�warunki�pracy,�
tel.�506-836-200.

��Poszukujemy�projektanta�mechanika�
do�firmy,�wymagania:�doświadczenie�
w�zawodzie,�prawo�jazdy�kat.�b,�
umiejętność�projektowania�mechaniki��
w�technologii�3D,�samodzielność,��
dobra�organizacja�pracy,�tel.�
694-311-719.

��Poszukujemy�elektromechanika,�
wymagania:�prawo�jazdy�kat.�b,�
znajomość�zagadnień�z�dziedziny�
układów�elektryki�(znajomość�
schematów�elektrycznych,�sterowniki�
PLc),�wykształcenie�zawodowe�lub�
średnie�techniczne:�elektryk,��
mechanik,�automatyk�lub�pośrednie,��
tel.�694-311-719.

��zatrudnię�do�układania�kostki,��
tel.�692-789-266.

��zatrudnię�spawacza,��
tel.�603-061-839.

 �Zatrudnię do szycia skarpetek na 
Rosso, tel. 668-479-265.

��Firma�trans-Fudi�zatrudni�kierowcę�
kat.�c+E�w�transporcie�krajowym.�Praca�
na�kontenerach,�tel.�608-394-596.

��zatrudnię�piekarza�i�kierowcę��
w�Głownie,�tel.�603-610-512.

 �Zatrudnię szwaczki, dzianina, 
tkanina, Głowno, tel.  
(42) 672-76-24, tel. 692-406-127.

��zatrudnię�cukiernika�lub�cukierniczkę�
do�cukierni�Szarlotka,�tel.�660-989-008.

��zatrudnię�dekarza,�cieślę,�pomocnika�
dekarza,�tel.�660-773-790.

��Firma�„SALOPAk”�z/s��
w�bełchowie-�producent�opakowań�
drewnianych,�zatrudni�operatora�
ładowarki,�tel.:�698-628-834�lub�
osobiście�ul.�Piaskowa�3A.

��Przyjmę�do�pracy�piekarza�w�piekarni�
w�Dmosinie,�tel.�504-573-701.

 �Przyjmę pracownika do zakładu 
kamieniarskiego, Stryków, 
tel. (42) 719-81-66.

��Szukam�niani�dla�2-letniej�
dziewczynki.�Praca�dorywcza,�tel.�
512-836-269.

szukam pracy
��zaopiekuję�się�osobą�starszą�

(również�leżącą),�tel.�889-144-848.

usługi wideo
��Wideofilmowanie.�Fotografia,�tel.�

698-535-780.

remontowo-
budowlane

usługi
 �Wylewki agregatem, tel. 

698-480-048.

 �usługi koparko-ładowarką, 
młotem hydraulicznym; koparką 
gąsienicową, tel. 790-606-451.

 �usługi minikoparką, tel. 
608-612-013.

��kruszywa,�piasek,�żwir,�ziemia�
ogrodowa.�roboty�ziemne,�
wyburzeniowe,�transport�maszyn�
budowlanych,�rolniczych,�usługi�
kruszarką,�tel.�693-565-564.

��Usługi�minikoparką,�przeciski�kretem,�
tel.�668-591-725.

��Www.remontystrykow.pl,�tel.�663-987-
289,�721-894-202.

��Układanie�kostki�brukowej,�tel.�
724-956-210.

��kierowanie�budowami,�projekty�
indywidualne,�adaptacje,�tel.�
693-184-322.

��cyklinowanie�bezpyłowe,�tel.�
504-960-515.

��bramy�garażowe,�wrota,�drzwi,�
ogrodzenia,�balustrady,�tel.�
506-771-822.

��Malowanie,�tel.�514-347-542.

��tynki�maszynowe,�tel.�796-954-454.

��Wykonanie�konstrukcji�i�pokryć�
dachowych,�remonty,�rozbudowy,�tel.�
726-395-426.

��cyklinowanie,�polerowanie,�układanie�
parkietu,�tel.�501-249-461.

��kompleksowe�remonty,�tel.�
511-568-525.
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��Elewacje,�docieplenia,�tel.�
506-964-119.

��Malowanie,�gipsowanie,�gładzie,�
sufity�podwieszane,�glazura,�terakota,�
przystępne�ceny,�tel.�695-263-945.

��Parkiety:�profesjonalne�układanie,�
cyklinowanie�z�polerowaniem,�
lakierowanie.�Schody:�cyklinowanie,�
lakierowanie,�tel.�607-090-260.

��Ogrodzenia�panelowe,�metalowe,�
siatki,�betonowe,�łupane,�bramy�i�furtki,�
balustrady,�wiaty,�fundamenty,�tel.�
505-700-777.

��Malowanie,�gipsowanie,�tapetowanie,�
panele,�płyta�G/k,�wykańczanie�
poddaszy,�tel.�535-466-501.

 �Glazura, terakota, tel. 
537-663-191.

 �Tynki tradycyjne, tel. 537-663-191.

��Okna:�naprawa,�regulacja,�tel.�
609-135-411.

��remonty,�tel.�603-043-995.

��kompleksowe�remonty�mieszkań,�
kostka�brukowa,�tel.�887-555-801.

��budowanie�kominów�z�klinkieru�itp.,�
tel.�723-917-819.

��Docieplenia�budynków,�tel.�
666-152-315.

��Wykończenia�wnętrz,�remonty,�tel.�
532-115-111.

��Malowanie,�ściany�i�sufity,�G/k,�
gładzie,�glazura,�terakota,�montaż�drzwi�
i�okien,�tel.�792-781-446.

��tynki�tradycyjne,�mułkowane,�
murowanie,�tel.�725-668-616.

��Dachy,�pokrycia�dachowe,�
konstrukcje,�obróbki,�tel.�609-846-316.

��Malowanie,�glazura,�terakota,�remonty�
mieszkań,�tel.�799-268-290.

��Malowanie,�renowacja�kominów,�
ocieplanie�budynków,�tel.�739-021-981.

��Układanie�kostki�brukowej,�opaski�
wokół�nagrobków,�tel.�667-189-380.

��Glazura,�terakota,�adaptacja�
poddaszy,�sufity�podwieszane,�wszelkie�
zabudowy,�tynki�mozaikowe,�kamień�
dekoracyjny,�gładź,�malowanie,�
przeróbki�elektryczne,�tel.�605-562-651.

��Docieplanie�budynków,�elewacje,�
struktury:�agregatem.�tanio,�szybko,�
solidnie,�tel.�607-612-176.

��Adaptacja�poddaszy,�ścianki�
działowe,�gipsowanie,�malowanie,�tel.�
607-612-176.

��Usługi�minikoparką,�tel.�697-212-154.

��remonty�„od�A�do�z”,�tel.�
608-195-550.

��Malowanie,�gipsowanie,�panele�
podłogowe,�glazura,�terakota,�tel.�
790-294-337.

��Malowanie,�gładź,�hydraulika,�tel.�
515-830-969.

 �Dom-Rem: oferujemy usługi 
dociepleń budynków mieszkalnych i 
gospodarczych i wykończeń wnętrz, 
tel. 695-569-833.

��tynki�maszynowe,�wylewki,�tanio,�
solidnie,�tel.�604-144-668.

 �Wykończenia wnętrz, adaptacja 
poddaszy, płyty K/G, malowanie, tel. 
513-985-412.

 �Tynki maszynowe, ocieplanie, 
budowa domów, tel. 513-985-412.

��Dachy:�naprawa,�wymiana,�podbitki,�
tel.�607-610-786.

��Układanie�kostki�brukowej,�tel.�
667-837-817.

��Malowanie,�panele�podłogowe�i�inne,�
tel.�667-837-817.

��Gładzie�gipsowe,�zabudowy�k/g,�
malowanie,�tel.�796-689-987.

��Pokrycia�dachowe,�papa,�rynny,�
podbitki,�tel.�605-850-706.

 �usługi remontowo-budowlane od 
A do Z, tel. 730-786-335.

sprzedaż
��Żwir�(kamień)�16-35�mm�do�ogrodu,�

odwodnień�i�drenażu,�kopalnia�
Maurzyce,�tel.�601-239-779.

��Extra�czarna�ziemia�ogrodowa,�
po�obróbce�mechanicznej,�tel.�
601-239-779.

��Wciągarkę�budowlaną,�tel.�
607-809-288.

��Pustak:�bloczek,�nowy,�tanio,�tel.�
603-607-929.

��Wózek�widłowy�bułgar,�Diesel,�tel.�
607-612-176.

��Sprzedaż�części�zamiennych�do�
betoniarek,�koła�zębate�i�pasowe,�
wieńce�żeliwne,�tel.�501-713-102,�www.
rawiko.pl.

��Wózek�widłowy�Linde,�Diesel,�tel.�
607-612-176.

��Wyprzedaż�drzwi�i�rolet,�tel.�
602-370-470.

usługi 
instalacyjne

 �usługi hydrauliczne, tel. 
508-862-015.

��Usługi�elektryczne,�tel.�693-296-530.

��hydraulika�kompleksowo,�tel.�
601-818-310.

 �elektryk, tel. 506-522-852.

��Usługi�hydrauliczne,�spawalnicze,�
mechaniczne.�złota�rączka,�tel.�
506-891-289.

��Drobna�hydraulika,�biały�montaż,�tel.�
535-466-501.

��Usługi�elektryczne,�tel.�509-838-364.

��Usługi�elektryczne,�tel.�695-894-421.

��Wiercenie�studni�głębinowych,�tel.�
608-266-128.

��Usługi�hydrauliczne:�kompleksowo.�
Przeciski�podziemne,�przyłącza�
wod.-kan.,�usługi�koparko-ładowarką,�
oczyszczalnie�przydomowe,�również�
jako�podwykonawca,�tel.�601-379-355.

usługi inne
��rozdrabnianie�gałęzi�rębakiem,�

wycinka�drzew,�zakrzaczeń,�tel.�
667-732-751.

��Wycinka�drzew,�usługi�podnośnikami�
koszowymi�27-metrowymi,�tel.�
668-591-725.

��Masz�problem�z�komputerem:�
zadzwoń.,�tel.�504-070-837.

 �Zespół, wokalistka, deejay, tel. 
503-746-892.

 �Wycinka drzew, tel. 693-208-999.

��Wycinka�drzew,�tel.�696-008-528.

��Polsat,�Nc+,�naziemna,�tel.�
728-188-127.

��Profesjonalne�cięcie�drzew�
niebezpiecznych,�pielęgnacja�zieleni�i�
ogrodów,�tel.�782-718-483.

��Wypożyczę�napis�ledowy�LOVE,�
stół�wiejski,�nalewak�piwny,�ławeczki,�
parasol,�dowóz,�tel.�889-994-992.

��Okna:�naprawa,�regulacja,�tel.�
609-135-411.

��Pranie�tapicerek�meblowych,�
wykładzin,�krzeseł,�dywanów�metodą�
ekstrakcyjną.�Dojazd�do�klienta�gratis,�
tel.�724-616-430.

��Odnawianie�wanien,�tel.�600-979-826.

��DJ,�Wodzirej�poprowadzi�
niezapomniane:�wesela,�poprawiny,�
18-nastki,�imprezy�firmowe,�
okolicznościowe,�tel.�503-399-196.

��transport�busem�do�3,5�tony,�(9�
miejsc),�tel.�739-021-981.

��Szkiełkowanie�aluminium�WSk,�ShL,�
Mz,�inne,�tel.�603-444-431.

��renowacja�mebli,�tel.�691-961-224.

��Naprawa�telewizorów.�łowicz,�
topolowa�19,�tel.�(46)�837-70-20,�tel.�
728-227-030.

��zrobię�ogrodzenia�oraz�bramy�do�
stodoły,�garażu,�obory,�tel.�505-928-735.

��Wycinka�trudno�dostępnych�drzew.�
konkurencyjne�ceny,�tel.�506-660-095.

��cięcie�i�rąbanie�drewna,�tel.�
504-247-337.

��Wycinka�drzew,�tel.�510-052-908.

matrymonialne
��Poznam�pannę�po�30-stce��

na�poziomie�do�stałego�związku,��
tel.�603-162-994.

��kawaler�47�lat�pozna�Pannę,�cel�stały�
związek,�kontakt�sms,�tel.�575-188-863.

nauka
��Nauczyciel�języka�niemieckiego,�

lekcje,�tel.�505-256-528.

��Język�angielski,�niemiecki,�tel.�
663-684-178.

��Matematyka,�tel.�791-802-482.

��Nauczyciel�języka�niemieckiego�
udzieli�korepetycji,�tel.�691-715-557.

��Angielski,�profesjonalnie,�tel.�
880-233-777.

��Matematyka,�Angielski,�tel.�
515-459-141.

��kanadyjczyk�polskiego�pochodzenia:�
nauka�języka�angielskiego�i�
francuskiego,�wszystkie�poziomy.�
korepetycje,�tel.�604-621-125.

��Matematyka,�tel.�601-303-279.

��Nauka�Języka�Angielskiego�Jacek�
romanowski,�tel.�607-440-582.

��Matematyka,�tel.�607-440-582.

rolnicze – kupno

płody rolne
��kupię�każde�zboże,�odbiór�własnym�

transportem,�tel.�783-112-512.

��kupię�każde�zboże,�odbiór�własnym�
transportem,�tel.�607-202-732.

��zboże�paszowe,�tel.�693-157-117.

��kupię�owies,�żyto,�pszenicę,�tel.�
733-067-051.

��Skup�zbóż�paszowych:�jęczmień�830�
zł,�pszenżyto�770�zł,�pszenica�880�zł,�
transport/załadunek,�Leśniczówka�k./
Soboty,�tel.�505-406-917.

��kupię�zboże,�tel.�667-566-276.

��kupię�zboże.�Odbiór�luzem.�Szybka�
płatność,�tel.�603-573-567.

��kupię�zboże�paszowe,�tel.�693-253-063.

hodowlane
 �Kupię byki, tel. 601-307-164.

 �Kupię jałówki, tel. 601-307-164.

 �Kupię krowy, tel. 601-307-164.

 �Skup macior, knurów, trzody 
chlewnej. Wysokie ceny, tel. 
603-711-760.

 �Kupię bydło rzeźne, tel. 
504-181-655.

maszyny
��kupię�c-328,�c-330,�c-360,�c-355,�

c-380,�Mtz,�MF-255,�t-25�Władimirec�
bez�dokumentów,�do�remontu,�tel.�
502-939-200.

��kupię�przyczepę�wywrotkę�może�być�
do�remontu,�tel.�515-710-848.

��każdego�Ursusa,�Władymirca,�tel.�
725-361-836.

��kupię�kombajn�Anna�2-rzędowy,�tel.�
609-514-291.

��kupię�talerzówkę�12x12,�tel.�
794-693-879.

��Przetsząsacz�karuzelowy�niedrogo,�
tel.�510-281-982.

��Przetsząsacz�karuzelowy�niedrogo,�
tel.�510-281-982.

��kupię�każdego�bizona�oraz�inne�
maszyny�rolnicze�mogą�być�do�
remontu,�tel.�602-522-478.

��Skup�ciągników�rolniczych,�tel.�
690-899-100.

rolnicze - 
sprzedaż

płody rolne
��zboże,�słoma,�tel.�880-263-930.

��Sianokiszonka,�Mięsośnia,�tel.�
695-441-197.

��kapusta�kwaszona,�hurt-detal,�FVAt,�
tel.�508-194-191.

��Sprzedam�sianokiszonkę,�siano,�
słomę,�tel.�662-585-814.

��Sprzedam�sianokiszonkę,�tel.�
888-114-186.

��Sprzedam�siano,�słomę�w�balotach�
ze�stodoły,�tel.�888-437-045.

 �Sprzedam kukurydzę suchą, tel. 
697-714-463.

��Słoma�bele,�tel.�669-419-342.

 �Sprzedam słomę, baloty 120x120, 
tel. 697-714-463.

��Sprzedam�kukurydzę�suchą,�tel.�
697-825-807.

��Dobre�ziemniaki�na�targowicy,�
w�konkurencyjnych�cenach,�tel.�
725-229-305.

��Sprzedam�żyto,�tel.�668-146-499.

��Siano,�słoma�(baloty)�ze�stodoły,�
Guźnia,�tel.�880-918-256,�889-910-333.

��Mieszanka,�tel.�518-406-021.

��Sprzedam�50�ton�pszenicy�i�
pszenżyta,�tel.�661-169-383.

��Sprzedam�bób,�tel.�690-366-739.

��Siano,�tel.�695-608-817.

��Słoma�w�balotach,�tel.�697-049-235.

 �Siano belki 120x120 z dowozem, 
tel. 509-570-604.

��Sprzedam�pszenicę,�pszenżyto,�
jęczmień,�tel.�604-457-742.

��Siano�w�balotach�suche,�baloty�
sianokiszonki,�lucerna,�koniczyna,�tel.�
698-532-474.

��Sianokiszonka,�siano�w�okrągłych�
belach,�tel.�609-353-426.

��Sprzedam�bób,�tel.�698-980-956.

��Siano,�żyto,�tel.�667-257-460,�po�
14:00.

��Słoma�ze�stodoły�(balot�120x120),�tel.�
601-173-977.

��Sprzedam�siano�kostki,�tel.�
605-451-084.

��Siano,�łowicz,�tel.�730-523-191.

��Sprzedam�żyto�20�ton,�tel.�
503-562-330.

��Jęczmień�8�ton,�pszenżyto�10�ton,�
słoma�120x120,�tel.�693-286-129.

��kukurydza�sucha,�tel.�724-041-546.

��Słoma�ze�stodoły,�duże�bele,�tel.�
693-944-068.

��Sprzedam�siano�w�kostkach,�słomę�w�
balotach,�tel.�696-274-457.

��Mieszanka�(jęczmień�z�pszenicą),�
żyto,�tel.�697-508-177.

��Sianokiszonka,�obornik,�tel.�
512-831-125.

��Żyto,�tel.�512-544-156.

��Owies,�jęczmień,�pszenica,�tel.�
604-871-975.

��Sprzedam�pszenżyto,�tel.�
692-629-178.

��Mieszanka�zbożowa,�tel.�
665-489-282.

��Siano,�sianokiszonka,�tel.�(46)�839-21-
42,�tel.�886-172-988.

��Sprzedam�słomę�120x120�po�prasie�
zmiennokomorowej�kuhn,�śrutownik�
bijakowy�ssąco-tłoczący�11�kW,�tel.�
730-788-742.

��Siano,�słoma,�tel.�721-502-525.

��Sprzedam�baloty�sianokiszonki,�tel.�
516-330-718.

��Sprzedam�bób,�tel.�602-175-570.

��Sprzedam�mieszankę,�pszenicę,�
jęczmień�oraz�słomę,�tel.�605-120-638.

��Sprzedam�siano,�słomę�spod�dachu,�
tel.�605-954-259.

 �Zboża jare, sadzeniaki ziemniaka, 
kukurydza, trawy i inne nasiona. 
Firma Nasienna GRANuM o/ Łowicz, 
dowóz od 1tony, tel. (46) 837-23-
05, (46) 837-23-01.

��Sprzedam�słomę�w�balotach�
120x120�ze�stodoły,�tel.�502-600-089.

��Pszenżyto,�tel.�602-689-205.

��Sprzedam�kukurydzę,�
tel.�(46)�837-14-61.

��Siano�i�słoma,�okrągłe�bele,�tel.�
600-822-089.

��Sprzedam�siano�w�balotach,�tel.�
667-877-178.

��Siano,�duże�bele,�tel.�607-385-635.

��Siano,�okrągłe�bele,�tel.�667-118-104.

��Sprzedam�żboże,�tel.�606-218-403.

��Sprzedam�jęczmień,�pszenżyto�i�
mieszankę,�tel.�691-721-493.

��Sprzedam�lub�zamienię�słomę�na�
obornik,�tel.�609-797-829.

��Sprzedam�50�ton�pszenicy�i�
pszenżyta,�tel.�661-169-383.

��Siano�kostka,�Popów�42.

��Słoma,�siano,�sianokiszonka,�
kiszonka�z�kukurydzy,�tel.�880-877-582.

��Sprzedam�słomę�15zł/sztuka,�tel.�
516-477-037.

��Sprzedam�siano,�słomę,�rębak�i�
owijarkę,�tel.�662-089-395.

��Sprzedam�siano�kostka,�Nowa�Sucha�
51,�tel.�697-892-863.

��Sprzedam�słomę�i�siano�ze�stodoły�w�
małych�kostkach,�tel.�787-436-230.

��Sprzedam�żyto,�tel.�695-416-748.

��Pszenżyto�jare,�owies,�żyto,�tel.�
692-199-767.

��Słoma�w�balotach�z�mieszanki�ze�
stodoły,�Sierżniki,�tel.�609-241-555.

��Siano,�kostka,�I�pokos;�żyto,�tel.�
662-729-242.

��Sprzedam�owies,�tel.�505-928-735.

��Sprzedam�siano�i�sianokiszonkę,�tel.�
537-215-533.

��Owies,�pszenżyto,�tel.�782-093-352.

��Siano,�sianokiszonka�w�belach,�tel.�
502-095-748.

��Siano,�sianokiszonka,�tel.�
603-254-329.

��Sprzedam�mieszankę,�tel.�
790-743-356.

��Sprzedam�żyto,�tel.�607-376-264.

��Sprzedam�pszenżyto�7�t.,�tel.�
697-371-700.

 �Siano, słoma, duże belki, tel. 609-
905-593, Złaków Kościelny.

��Słoma,�duże�bele,�tel.�883-237-644.

��Siano�Guźnia,�tel.�503-730-843,�
Guźnia.

��Siano,�słoma,�sianokiszonka,�tel.�
602-473-422.

��Sprzedam�owies,�tel.�600-321-842.

��Sianokiszonka�bele,�tel.�604-853-854.

��Jęczmień,�tel.�607-172-809,�po�17:00.

��zboże�(pszenżyto,�mieszankę�żyto),�
17-20�t;�słoma�baloty,�tel.�515-748-006.

��Sprzedam�słomę,�tel.�782-650-798,�
po�18:00.

��Pszenżyto,�tel.�782-650-798,�po�18:00.

��Sprzedam�słomę�kostki,�tel.�
501-571-132.

��Sprzedam�jęczmień,�tel.�693-962-211.

��Sprzedam�rzepak�i�proso,�tel.�
511-803-870.

��Sprzedam�słomę�okrągłe�belki�suchą�
120x130,�tel.�503-065-714.

��Sprzedam�siano�baloty,�tel.�
731-710-052.

��Sprzedam�sianokiszonkę�i�siano,�tel.�
505-614-149.

��Żyto,�tel.�794-052-840.

��Sprzedam�jęczmień,�tel.�607-570-070.

��Sprzedam�mieszankę,�owies,�gmina�
Iłów,�tel.�797-961-591.

��Sprzedam�owies,�siano,�
sianokiszonkę�w�balotach,�tel.�
604-910-799.

��Siano�kostka,�tel.�570-980-770.

��Sianokiszonka�w�balotach,�I�pokos,�
tel.�661-037-030.

��Słoma�(z�mieszanki,�pszenżyta),�
okrągłe�bele,�tel.�691-715-486.

��Słoma�pszenżytnia,�tel.�607-385-861.

��Sianokiszonka,�słoma�żytnia�i�
owsiana,�tel.�663-208-580.

��Siano,�sianokiszonka,�słoma,�tel.�
510-846-486.

��Sprzedam�siano,�tel.�888-114-186.

�� Irga�jadalna�i�sianokiszonka,�tel.�
602-451-341.

��Sprzedam�słomę�w�belach�120x120�
w�siatce�400�sztuk,�sucha�spod�dachu,�
okolice�Sannik,�tel.�725-486-878.

��Sprzedam�zboże:�pszenicę�900�zł/t,�
pszenżyto,�jęczmień�820�zł/t,�Wejsce,�
tel.�695-803-240.

��Sprzedam�ziemniaki�jadalne,�tel.�
608-603-833.

��Sprzedam�wysłodki�suche�toffi,�tel.�
514-675-863.

��Sprzedam�jęczmień,�tel.�600-916-962.

��Sprzedam�baloty�-�lucerna�z�
trawą,�120x120,�przechowywane�w�
stodole,�ok.�40�sztuk,�80�zł/sztuka,�tel.�
600-607-110.

��Sprzedam�siano�w�kostkach,�tel.�
505-865-073.

��Sprzedam�słomę�w�dużych�balotach,�
tel.�669-137-703.
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��Siano�kostka,�tel.�506-465-076.

��Sprzedam�słomę�bele�160,�siewnik�
do�kukurydzy,�tel.�603-820-123.

��Sianokiszonka�w�belach,�tel.�
663-398-358.

��Siano,�Głowno,�tel.�696-309-056.

hodowlane
��byczek�cielak,�tel.�605-350-355.

��Dojenie�krów,�tel.�726-811-028.

��Sprzedam�jałówkę�na�wycieleniu,�tel.�
609-788-346.

��Prosięta,�czatolin,�tel.�501-923-115.

��Prosiaki,�tel.�697-049-235.

��Sprzedam�prosiaki,�czatolin,�tel.�
783-131-955.

��Prosięta,�tel.�607-150-316.

��Jałówkę�na�wycieleniu,�tel.�
697-499-764.

��Młody�knur,�loszki�i�lochy�prośne,�
prosięta,�łowicz,�tel.�730-523-191.

��Sprzedam�prosięta,�tel.�881-956-637.

��Jałówki�S.M.�wysokocielne�i�cieliczki�
S.M.,�tel.�503-562-330.

��Sprzedam�jałówkę�na�wycieleniu�2�
luty,�tel.�699-263-704.

��Sprzedam�byczki,�tel.�726-931-728.

��Prosięta�8�szt,�tel.�606-987-042.

��Sprzedam�indyki,�tel.�601-831-647.

��Sprzedam�jałówki�wysokocielne,�
mięsne,�okolice�Sannik,�tel.�
512-592-291.

��Sprzedam�prosięta,�tel.�536-602-532.

��Sprzedam�jałówkę�cielną,�tel.�
600-182-410.

��Sprzedam�prosiaki,�tel.�506-465-076.

��Jałówki�cielne,�tel.�791-785-230.

��Sprzedam�jałówkę�na�ocieleniu,�tel.�
602-255-778.

��byczek,�tel.�728-894-563.

��byczek�3-tygodniowy,�tel.�
793-553-004.

��Sprzedam�prosięta�8�szt.,�tel.�
570-929-073.

��Duża�jałówka,�wycielenie�połowa�
lutego,�tel.�606-607-566,�bąków.

��Prosiaki�mięsne,�15�szt.,�po�
szczepieniach,�tel.�697-138-103.

��Sprzedam�prosięta,�Goleńsko,�tel.�
782-233-997.

��Sprzedam�2�źrebice,�tel.�
668-532-337.

��Sprzedam�jałoszkę�biało-czerwoną�
6�tygodniową,�waga�około�100�kg,�tel.�
721-875-667.

��Sprzedam�krowę�na�mięso,�tel.�
721-875-667.

��Sprzedam�prosiaki�lub�zamienię,�tel.�
888-385-100.

��Sprzedam�jęczmień,�rok�po�wymianie;�
bób,�tel.�784-519-172.

��Jałówki�cielne,�tel.�693-093-631.

��Sprzedam�byczki�do�dalszego�
chowu�200x270�kg,�mieszańce,�tel.�
693-555-430.

��Prosięta,�tel.�664-135-758,�po�17.00.

��Dwie�jałówki�wysokocielne,�tel.�
503-654-884.

��Jałówka�na�wycieleniu�i�byczek�200�
kg,�tel.�533-206-503.

��Jałówka�wysokocielna�koniec�
stycznia,�tel.�601-443-087.

��Sprzedam�prosiaki�6�sztuk,�okolice�
Głowna,�tel.�500-296-373.

��Sprzedam�prosięta,�tel.�662-142-726.

��Sprzedam�prosiaki�12�sztuk,�okolice�
Sannik,�tel.�504-297-489.

��Jałówka�wysokocielna,�termin:�
30.01.2019,�tel.�794-753-939.

��Sprzedam�2�jałówki�cielne,��
tel.�665-281-739,�665-941-224.

��Sprzedam�jałówkę�na�wycieleniu,��
tel.�724-695-653.

��Sprzedam�prosiaki�11�sztuk,��
tel.�724-938-087.

��Sprzedam�2�krowy�cielne,��
tel.�515-368-635.

��Sprzedam�jałówkę�9-miesięczną,��
tel.�887-614-924.

��byczki�hO�3-miesięczne,��
tel.�503-163-721.

��Sprzedam�prosiaki,�tel.�503-784-574.

maszyny
��Agregat�uprawowo-siewny�2.7�metra�

z�walcem�packera��
i�hydropakiem�z�2013�roku�oraz�pług�
4-skibowy�zagonowy�z�2004�roku,�tel.�
609-541-340.

��kupię�kombajn�(bolko,�Anna,�karlik),�
sadzarkę,�cyklop,�troll,�rozrzutnik,�
glebogryzarkę,�kopaczkę,�inne,�tel.�
511-713-596.

��Landini�8880,�1993�rok,�stab�bdb,�
tel.�579-074-198.

��Sprzedam�kombajn�karlik,�tel.�
888-114-186.

��kombajn�Anna,�stan�bdb.,�tel.�
602-648-497.

��beczka�asenizacyjna�4.000�l,�stan�
bdb.,�tel.�600-523-438.

��Sprzedam�beczkę�asenizacyjną�
4.000l,�tel.�697-825-807.

��Agregat�uprawowy,�zachodni,�tel.�
601-272-521.

��Siewka�nawozowa�2-talerzowa,�
zachodnia,�tel.�601-272-521.

 �Pług Kverneland zagonowy i 
obrotowy, tel. 663-931-810.

��Przyczepa�rolnicza,�pług�obrotowy,�
śrutownik�bijakowy,�Orkan,�agregat�
uprawowy,�siewnik�poznaniak,�tel.�
509-293-050.

��Mieszadło�do�gnojowicy,�śrutownik�
bijakowy,�mieszalnik,�tel.�509-293-050.

��Fendt�309c�z�turem�NX�2002�rok,�95�
kM,�John�Deere�6920�Premium,�2006�
rok,�150�kM,�tel.�667-133-737.

��Przyczepy/lawety�do�zbioru�słomy/
skrzyniopalet�10,5mx2,55m,�tel.�
604-634-249.

��Nowe�talerzówki,�agregaty�
talerzowe,�agregaty�z�hydropakiem,�tel.�
883-760-108.

��Samozbierająca�jugosłowianka,�
kombajn�z-56�1984�rok,�tel.�
660-172-279.

��Sprzedam�prasę�kostkującą�z-224/2,�
2000�rok,�tel.�782-667-551�693-531-562.

��Deszczownia,�tel.�782-667-551�
693-531-562.

��Agregat�Diesel,�tel.�503-562-330.

��Siewnik�poznaniak,�rozrzutnik�
obornika�1-osiowy,�ciągnik�c-355,�
cyklop,�tel.�693-286-129.

��redła�5,�sortownik,�kopaczka,�tel.�
512-544-156.

��Wózek�1-osiowy,�linka�„16”,�brama�
wjazdowa,�drzwi�garażowe�wys.�
2,25x2,45,�tel.�726-843-466.

��balkon�sadowniczy�na�maszt�do�
ciągnika,�producent�Wodziński,�tel.�
504-065-344.

��Sprzedam�ciągnik�363P�1988�rok,�
kosiarkę�rotacyjną�1,85m,�włókę�polową�
4m,�tel.�724-041-546.

��Sprzedam�opryskiwacz�Pilmet�310N�
do�remontu,�tel.�504-962-113.

��Pług�5-skibowy�-�cena�1.200�zł,�pług�
3-skibowy�-�cena�250�zł,�rozsiewacz�
kos�-�200�zł,�kosiarka�rotacyjna�czeska�-�
500zł,�tel.�506-123-651.

��rozrzutnik�obornika�Fortschritt�
oraz�wszystkie�części�nowe,�tel.�
693-830-160.

��rozrzutnik�2-osiowy,�kabina�do�
c-360,�tel.�604-213-682.

��Prasa�Ursus�z543,�2014�rok,�tel.�
604-213-682.

��Wybierak�do�kiszonek,�przyczepa�
samozbierająca,�c-360,�tur�do�c-385,�
beczkowóz,�tel.�727-472-512.

��John�Deere�z�ładowaczem,��
młynek�walcowy,�dwukółka,�tel.�
604-281-093.

��Sprzedam�przyczepę�D-43�wywrotka,�
tel.�605-954-259.

��Śrutownik�bąk,�tel.�602-689-205.

��ciągnik�rolniczy�Same�+ładowacz�
2013�rok,�tel.�504-181-655.

��zgrabiarka�karuzelowa�Deutz-Fahr;�
rozsiewacz�do�wapna�3,5�t;�pług�
4-skibowy,�zagonowy;�Fendt�515,�1999�
rok,�tel.�600-822-089.

��Pług,�siewnik,�glebogzzyarkę,�
talerzówkę,�c-330,�prasę,�tel.�
509-853-384.

��Opryskiwacze�300l,�400l,�belki�na�
krzyż,�tel.�880-454-989�(g.�20-22).

��Sprzedam�Ursus�3512,�1997�rok��
z�turem,�tel.�667-069-481.

��Sprzedam�glebogryzarkę,�tel.�
669-480-828.

��Automatyczna�łuskarka�do�bobu,�tel.�
790-575-493.

��Sprzedam�pompy�do�opryskiwacza,�
tel.�601-831-647.

��Schładzalnik�mleka�Eurotanks�
800�l,�2012�rok,�obornik�bydlęcy,�tel.�
603-814-004.

��c-330�z�kabiną,�tel.�504-475-567.

��Przyczepa�hL�8�ton,�sztywna,�bez�
dokumentów,�tel.�601-286-499.

��Przyczepa�1-osiowa�wywrotka,�
siewnik�ciągnikowy�2,5�metra,�agregat�
uprawowy�2,1�m,�tel.�723-454-493.

��kosiarka�rotacyjna,�zgrabiarka�7,�
kultywator,�tel.�692-199-767.

��ciągnik�rolniczy�c-385,�1980�rok,�
zarejestrowany,�kabina,�stan�bdb,�
gotowy�do�pracy,�tel.�603-112-242.

��Ursus�6824�2012�rok,�95�kM,�
I�właściciel;�ładowacz�czołowy�
hydrametu�Giżycko�z�pełnym�
osprzętem:�łyżka,�chwytak,�krokodyl�
2012�rok,�tel.�695-870-268.

��Landini�Powerfarm�95�2006�rok��
z�turem,�c-360,�agregat�uprawowy�3m,�
przyczepa�5t,�tel.�692-644-112.

��kultywator�ścierniskowy,��
agregat�uprawowy�do�siewnika,�
rozsiewacz�nawozu�MXL-2100,�
przeciwwaga�na�przedni�tuz�1000�kg,�
tel.�697-941-558.

��Siewnik�do�kukurydzy�kuhn,�planter�3�
m,�tel.�697-941-558.

��Sprzedam�cyklop,�schładzalnik�do�
mleka�550l,�rozdrabniacz�bąk,�tel.�
537-215-533.

��zwijarka�do�włókniny,�ścielarka�do�
truskawek�na�małe�kostki,�bębnowa,�tel.�
698-531-158.

��Sprzedam�siewnik�punktowy�
samobieżny�do�wysiewu�rzodkiewki,�tel.�
782-019-779.

��Dojarnia�z�Niemiec,�włóki�polowe,�tel.�
668-594-262.

��basen�Alfa-Laval�2.000�l,�
samomyjący,�okrągły,�tel.�606-923-094.

��Sprzedam�pracę�kostkową,�tel.�
698-489-550.

��rozrzutnik�obornika,�Orkan,�prasa�
kostkująca,�tel.�663-226-547.

��Owijarka�do�bel,�przetrzasarko-
zgrabiarka,�tel.�662-752-205.

��Sprzedam�claas�Dominator�76,�
sprowadzony,�tel.�721-737-343.

��Siewka�Amazone�804,�603;�
ładowarka�teleskopowa�claas,�tel.�
608-591-942.

��rozrzutnik�obornika,�beczka�
asenizacyjna,�rozsiewacz,�przyczepa,�
tel.�781-581-034.

��zbiornik�na�mleko�600�l,�maszynę�do�
cięcia�drewna�z�silnikiem,�dmuchawę�
pionową�z�silnikiem�do�słomy,�siana,�
zboża,�tel.�604-518-607.

��Sprzedam�rozrzutnik�obornika�
2-osiowy,�4�łańcuchy,�tel.�693-025-909.

��Sprzedam�opryskiwacz�400�l,�kwas,�
do�naprawy,�tel.�604-260-859.

��Przetrząsarka�do�siana�kuhn�4,5�m,�
hydraulicznie�składana�oraz�Deutsch-
Fahr,�tel.�695-608-762.

��Sprzedam�przyczepę�na�niskich�
kołach,�wywrotkę,�tel.�696-566-606.

��Sprzedam�rozrzutnik�1-osiwy�w�
oryginale�i�drapak�18,�tel.�784-720-912.

��Przyczepa�wywrotka,�4,5�t,�6500�zł,�
tel.�602-584-266.

��Sprzedam�przyczepę�do�balotów�i�
słomy,�tel.�608-826-975.

��Schładzalnik�mleka�Alfa�Laval�520�l,�
tel.�691-715-486.

��Włóka�5-metrowa,�przetrząsaczka�do�
siana�Fela�th-540,�tel.�661-954-162.

��Mieszalnik�pasz�1,5�t.,�tubomaty,�tel.�
692-744-802.

��Samozbierająca�jugosławianka,�
podajnik�do�belek,�łąki:�0,6�ha�
łaźniki,�0,6�ha�Janów�Grzybowski,�tel.�
693-093-631.

��ładowacz�cyklop,�obsypnik�do�
kiszonek,�przecinarkę�do�metalu,�tel.�
505-319-895.

��Sprzedam�owijarkę�do�balotów,�stan�
bardzo�dobry,�tel.�603-346-079.

��rozrzutnik�2-osiowy�cena�3.000�zł,�
tel.�663-208-580.

��części�używane�do�bizona,�tel.�
602-522-478.

��bizon�z-056�na�podwoziu�rekorda�
wersja�eksportowa,�1988�rok,�tel.�
602-522-478.

��Sprzedam�zetora�7211,�1987�rok,�tel.�
693-354-967.

��Przyczepa�wywrotka�15�t,�talerzówka�
3�m�Unia,�tel.�696-059-903.

��Sprzedam�nowe�błotniki�tylne�do�
c-360,�kolumnę�kierownicy,�pochwy�
zwolnicy,�tel.�725-236-155.

��Sprzedam�wyciąg�obornika�
krotoszyn,�mało�używany,�tel.�
608-534-378.

��Sprzedam�opony�do�c-360�zetora,�
tel.�694-657-883.

��Sprzedam�siewnik�do�kukurydzy�
Agromet,�tel.�606-569-727.

��Sprzedam�opryskiwacz�600�litrów,�tel.�
531-791-123.

��Prasa�kostkująca�Sipma�2/224,�stan�
bdb,�tel.�501-969-799.

��traktor�c-360,�1986�rok,�tel.�
782-122-496.

��c-330,�c-360,�c-385,�914,�1224,�
2812,�7711,�tel.�690-899-100.

��kabiny,�tury,�opony,�części�do�
ciągników,�tel.�690-899-100.

��ciągnik�John�Deere�4240,�tel.�
507-083-914.

��Pług�4-skibowy,�rozsiewacz��
Amazone,�gruber,�tel.�505-128-289.

��Sprzedam�opony�16-9-30,�2�szt;��
11-2-24,�2�szt.,�tel.�606-192-202.

��Sprzedam�przyczepkę�z�wywrotem�
1-osiową�i�przyczepę�do�balotów,��
tel.�669-034-011.

��Sortownik�do�ziemniaków,�tel.�
663-976-169.

inne
��Obornik�bydlęcy�z�dowozem,�tel.�

726-121-861.

 �Agrowłóknina z dostawą, tel. 
693-177-813.

��zbiornik�na�mleko,�tel.�
695-304-889.

 �Nawóz siarkowo-wapniowy 
AgroSulca, tel. 721-021-154.

 �Sprzedam inkubator do jaj, tel. 
697-688-625.

��Obornik�bydlęcy�sprzedam,�tel.�
693-157-117.

��Sprzedam�siedzenie�na�kuca,�
słomę�duże�baloty,�tel.�(24)�277-72-79.

��Obornik,�tel.�692-556-557.

��Sprzedam�obornik�30�zł/tona,�tel.�
608-691-072.

��Sprzedam�silnik�7�kW�na�wózku�z�
przełącznikiem,�tel.�606-749-598.

��basen�do�mleka�850�l.,�tel.�
662-752-205.

��Obornik,�tel.�604-853-854.

��ziemia�rolna�6,04�ha,�kiernozia,�tel.�
693-084-903.

��Dojarki�przewodowe�Westfalia,�tel.�
608-591-942.

 �Oddam w dzierżawę 5 ha, gmina 
Zduny, tel. 537-967-970.

��Sprzedam�karmniki�dla�świń�
plastikowe�5�sztuk,�nowe�i�dozownik�
do�leków,�nowy,�tel.�604-609-628.

��Sprzedam�wagę�zwierzęcą�1�tona,�
tel.�693-555-430.

��Żużel,�wytłoki�jabłkowe,�buraczane,�
tel.�600-323-947.

��Sprzedam�dojarkę,�tel.�
608-603-833.

��Sprzedam�zbiornik�na�mleko�1.000�
l,�tel.�606-569-727.

��basen�wannowy�do�mleka,�1.300�l,�
Westfalia,�tel.�661-913-898.

��Sprzedam�opryskiwacz�sadowniczy�
podwieszany,�więcej�informacji�pod�
numerem,�tel.�607-897-055.

��basen�na�mleko�650�l,�tel.�
663-398-358.

rolnicze - usługi
 �Naprawa ciągników, maszyn 

rolniczych, sprzętu budowlanego, 
samochodów ciężarowych, tel. 
510-809-025.

��białkowanie�obór,�tel.�518-168-598.

��Dojenie�krów,�tel.�726-811-028.

��transport�maszyn�rolniczych,��
tel.�509-293-050.

��Okna:�naprawa,�regulacja,��
tel.�609-135-411.

��transport�maszyn�rolniczych,��
tel.�665-734-042.

��transport�małych�maszyn�rolniczych,�
tel.�605-896-130.

zwierzęta

kupno
��Adoptuje�pekińczyka,�tel.�

888-107-443.

sprzedaż
 �Źrebica 8-m-cy, srokacz 

skarogniady, tel. 501-830-367.

 �Parę gęsi garbonosów, 
indyki, koguty ozdobne, tel. 
604-428-289.

��Oddam�kotkę�rosyjską,��
tel.�880-233-777.

��chichuahua�szczenięta,��
tel.�662-093-975.

��Szczenięta�owczarka�niemieckiego,�
tel.�694-308-076.

��Sprzedam�bażanty�diamentowe��
i�bananowe,�tel.�606-432-666.

��Sprzedam�kaczki�francuskie,��
tel.�667-566-276.

��Oddam�pieska,�tel.�733-630-382.

��Gęsi�łabędziowe,�kaczki�francuskie�
białe,�tel.�604-871-975.

��Szczeniaki�owczarka�niemieckiego�
długowłosego,�tel.�793-740-407.
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informacje
�� informacja PKP�22-194-36�
��Krajowe Biuro Numerów 118-913
��Międzynarodowe Biuro Numerów 

118-912
��Rozmowy krajowe –�zamawianie�

19050�(koszt�1,07�zł�z�VAt)
��Rozmowy międzynarodowe –�zama-

wianie�19051�(koszt�1,07�zł�z�VAt)
��Awarie tel. stacjonarnych�–�zgłoszenia:�

801�505�505
��Biuro zleceń�19497�(zamawianie�budze-

nia,�przypominanie�o�terminie�załatwienia�
sprawy,�przekazywanie�życzeń�itp.).

��Bezpłatna pomoc prawna: pon.-pt.�
w�godz.�9.00-13.00;�Gminnego�centrum�
Promocji�i�Informacji�w�Żychlinie,�ul.�barlic-
kiego�15A;�tel.�24�351�20�15.

telefony
��Wojewódzkie centrum Zarządzania 

Kryzysowego Łódzkiego urzędu Woje-
wódzkiego w Łodzi�9287

��Komisariat Policji w Żychlinie  
(24)�285-29-97,�(24)�253-00-14

��Policja w Pacynie:�(24)�235-02-710
��Policja w Sannikach:�(24)�235-02-75
��Komenda Powiatowa Policji w Kutnie:�

(24)�253-22-00�
��Straż pożarna:�998�alarmowy
��OSP w Żychlinie:�(24)�285-12-10 

w Pacynie:�604-349-406 
w Bedlnie:�(24)�285-51-91

��Starostwo Powiatowe w Kutnie:�
sekretariat�(24)�355-47-80�

��urząd Gminy: Żychlin�(24)�285-10-06;�
Bedlno (24)�282-14-20;�Pacyna:�(24)�285-
80-54;�Oporów (24)�383-11-50

��urzędy Stanu cywilnego: Żychlin�(24)�
285-49-60,�Bedlno�(24)�282-17-66,�Pacyna�
(24)�285�80�06,�Oporów�(24)�383-15-52

��urząd Skarbowy w Kutnie:  
(24)�355-61-00

��ZuS Kutno:�(24)�253-99-44�
��urząd Pocztowy w Pacynie:  

(24)�285-80-33
��Bank Spółdzielczy Mazowsze w Płoc-

ku, oddział w Pacynie:(24)�285-80-10
��Taxi osobowe Kutno:�(24)�253-30-44,�

(24)�355-57-10,�604-554-539,�604-527-782
��Powiatowy urząd Pracy w Kutnie  

Filia w Żychlinie:�(24)�285-13-46
��Ośrodek Pomocy Społecznej:
Żychlin�(24)�285-11-26,�
bedlno:�(24)�282-17-64,�
Pacyna�(24)�285-80-60,�
Oporów:�(24)�383-11-53
��Blisko Dziecka Stowarzyszenie Po-

mocy Dzieciom i Młodzieży w Żychlinie: 
(24)�285-13-06

��Placówka Opiekuńczo-Wychowawcza 
Nadzieja w Żychlinie: (24)�285-12-87

��Stowarzyszenie Rodzinnego Klubu 
Abstynenta „Przystań życia” w Żychlinie:�
695-054-433�

��Powiatowe centrum Pomocy w Rodzi-
nie w Kutnie: (24)�355-47-50�

��Punkt świadczenia nieodpłatnej 
pomocy prawnej w Żychlinie:  
Urząd�Gminy,�ul.�barlickiego�15;�tel.�(24)�
351-20-16;�pon.-pt.�godz.�9.00-13.00

pogotowia
��Ogólnopolska poradnia telefoniczna 

dla osób dorosłych w kryzysie emocjo-
nalnym, czynna�od�pon.-pt.�godz.��
14.00-22.00�pod�bezpłatnym�numerem�
telefonu�116�123;�www.116123.edu.pl

��Policyjny telefon zaufania  
w Kutnie: (24)�254�27�93�

��Poradnia Leczenia uzależnień  
w Kutnie�(24)�355-81-00

��Poradnia Zdrowia Psychicznego  
w Kutnie:�(24)�355-81-00

��Pogotowie energetyki cieplnej  
w Kutnie:�(24)�253-63-86

��Pogotowie wodno-kanalizacyjne  
w Kutnie:�tel.�(24)�253–�33–�20�

��Wodociągi – hydrofornia Orłów-Par-
cel:�(24)�282�26�31

��Pogotowie energetyczne w Żychlinie:�
285-10-27

��Awarie oświetlenia ulicznego Kutno 
całodobowo:�606-605-494,�692-888-144

��Zakład pogrzebowy:�(24)�285-06-60�
�� �Lecznice dla zwierząt w Żychlinie:��

ul.�traugutta�11a,�tel.�605-973-325�
��Powiatowy inspektorat Weterynarii 

z siedzibą w Kutnie;�telefon�alarmowy:�
530-535-230

��Dystrybucja gazu w Żychlinie:��
(24)�285-10-71,�(24)�285-14-28,��
(24)�285-26-39,�(24)�285-14-20

przychodnie
��Żychlin:
Ośrodek Zdrowia NZOZ Almamed 
�(24)�285-10-90;�(24)�285-10-86
Ośrodek Zdrowia NZOZ Promed��
(24)�285-48-44,�285-29-20,�285-10-08
��Bedlno:
Ośrodek Zdrowia NZOZ Ars Medica �
(24)�282-14-90
Ośrodek Zdrowia NZOZ inter-Med 
(24)�282-17-34
��Pacyna, Gminny Ośrodek Zdrowia 

   NZOZ Medyk:�(24)�285-80-25
��Plecka Dąbrowa: Ośrodek Zdrowia 

    NZOZ Pro Familia (24)�282-21-84
��Oporów:
Ośrodek Zdrowie NZOZ Promed: 
(24)�285-91-21
Ośrodek Zdrowia NZOZ Almamed: 
(24)�383-15-00
��Nocna i Świąteczna Pomoc Lekarska 

    Kutno, ul.�Popiełuszki�1,�NzOz�red-Med�
����tel.�(24)�355-60-11,�697-859-705

apteki
 �Dyżur całodobowy codziennie  

   oraz w niedziele i święta: Kutno 
���ul.�Mickiewicza�5,�tel.�24-254-79-39

��Bedlno 24,�tel.�24-282-14-67;��
����czynna:�pon.-pt.�w�godz.�8.30-15.00

 �Żychlin
ul. 1 Maja 3,�tel.�24-285-21-70;�
czynna:�pon.-niedz.�w�godz.�8.00-21.00
ul. Narutowicza 20,�tel.�24-722-41-30;
czynna:�pon.-pt.�8.00-20.00,�sob.�8.00-14.00
ul. Narutowicza 71/1,�tel.�24-285-10-46;�
czynna:�pon.-sob.�8.00-20.00,��
niedz.�8.00-18.00�
ul. Narutowicza 72,�tel.�24-285-43-52;�
czynna:�pon.-niedz.8.00-20.00
ul. Konwaliowa 2,�tel.�24-231-99-19;�
czynna:�pon.-niedz.�w�godz.�7.00-22.00
ul. Łąkowa 3a,�tel.�24-285-19-94;�czynna:�
pon.-sob.�8.00-20.00,�niedz.�10.00-19.00
��Pacyna, ul. Łukasiewicza 29/1,��

���tel.�24-285-86-34
��Plecka Dąbrowa 15,�tel.�24-282-21-28;��

����czynny:�pon.-pt.:�8.00-15.00
��Oporów 25/1,�tel.�24-383-15-19;�czynna:�

����pon.-pt.�7.30�–�17.00,�sob.�8.30-13.00
��Załusin 7; czynna:�pon.-wt.�10.00-18.00,��

����czw.�–�nieczynne,�śr.-pt.�10.00-15.00

msze święte 
w niedziele i święta

��Żychlin,�parafia�pw.�Św.�Apostołów�Piotra�
i�Pawła:�7.00,�9.00,�10.30,�12.00,�18.00.�
Żychlin,�kaplica�pw.�św.�Maksymiliana�
kolbego:�9.30,�11.00,�12.30

��Śleszyn,�parafia�pw.�św.�Aleksandra�
Papieża�i�Męczennika:�9.00,�11.00

��Luszyn,�parafia�pw.�św.�Stanisława�
biskupa�i�Męczennika:�9.00,�11.30

��Plecka Dąbrowa,�parafia�pw.�zwiastowa-
nia�Najświętszej�Maryi�Panny:�9.00,�11.30

��Suserz,�parafia�pw.�Wniebowzięcia�Naj-
świętszej�Maryi�Panny:�8.00,�10.00,�12.00

��Trębki,�parafia�pw.�św.�Stanisława�kostki�
w�trębkach:�8.00,�9.30,�11.30

��Bedlno,�parafia�pw.�św.�Floriana�biskupa�
i�Męczennika:�9.00,�11.30

��Pacyna,�parafia�pw.�św.�Wawrzyńca,�
diakona�i�męczennika:�8.30,�10.00,�12.00

��Oporów,�parafia�pw.�św.�Marcina�bisku-
pa:�8.30,�10.00,�11.30

ośrodki kultury
��Żychliński Dom Kultury (24)�285-10-34,�

czynny�od�poniedziałku�do�piątku�w�godz.�
6.30-17.30,�soboty�6.30-14.30

��Gminny Ośrodek Kultury w Bedlnie: 
(24)�282-10-36;�czynny�od�poniedziałku��
do�piątku�w�godz.�8:00-16:00

��Gminny Ośrodek Kultury w Pacynie: 
(24)�285-80-56

��Kutnowski Dom Kultury�(24)�254�21-37

biblioteki
��Miejsko-Gminna Biblioteka Publiczna 

im. Marii Kownackiej w Żychlinie,��
ul.�Aleje�racławickie�5:  tel.�(24)�285-11-69,�
(24)�285-49-79

��Filia Nr 1 w Żychlińskim Domu Kultury, 
ul.�Fabryczna�3,�tel.�575-855-554

��Filia nr 2 w Grzybowie,  
Grzybów�Dolny�58

��Gminna Biblioteka Publiczna  
w Bedlnie:�(24)�282-17-51

��Gminna Biblioteka Publiczna  
w Pacynie (Filia Biblioteczna  
w Skrzeszewach): (24)�285-80-56

��Gminna Biblioteka Publiczna  
w Oporowie: (24)�383-12-25

boiska i hale 
sportowe

��Orlik przy Zespole Szkół nr 1  
w Żychlinie –�tel.�kom.�601-564-839�
(animator�sportu�remigiusz�Michalak)

��Stadion Miejski w Żychlinie,�ul.�Wa-
ryńskiego�8�–�boiska do piłki plażowej 
czynne:�pon.-pt.�w�godz.�10.00-18.00�
(opiekun�stadionu�Piotr�Wojciechowski,�
tel.�kom.�607-574-261)

��Sala gimnastyczna w Gimnazjum 
w Bedlnie�–�tel.�24-282-14-26�
(tylko�dla�mieszkańców�gminy�bedlno)

��Orlik przy Szkole Podstawowej nr 1  
w Kutnie�–�tel.�667-218-122,�pon.-pt.,�
w�godz.�15-20,�sob.�10-16-,�ndz.�14-19

��Orlik przy Szkole Podstawowej nr 6  
w Kutnie�–�pon.-pt.�15-20,�w�weekendy��
w�godz.�9-16,�do�ustalenia�na�miejscu

��Orlik przy Szkole Podstawowej nr 9  
w Kutnie�–�pon.-pt.�15-20,��
w�weekendy�w�godz.�14-21

��MOSiR w Kutnie�–�tel.�24-355-22-24;�
stadion�ogólnodostępny�z�wyjątkiem�
boisk�piłkarskich�(opłata�za�wynajęcie)

��hala OSiR nr 1 ul. Jana Pawła ii nr 3 
w Łowiczu,�tel.�46-837-51-06,�czynna:��
7.00-15.00�(we�wtorki�7.00–�20.00)

��hala OSiR nr 2 ul. Topolowa 2  
w Łowiczu,�tel.�46-837-09-04;�czynna:�
8.00–�16.00�(czwartek�8.00-20.00)��

aquapark w Kutnie 
ul.�kościuszki�54,�tel.�24�357�56�07�(08)

��Strefa basenowa czynna codziennie��
w�godz.�6.00-22.00.�

��Strefa saun�czynna�w�dni�robocze�6:00-
21:45�(caldarium�oraz�kabina�mroźna),�
16:00-21:45�(sauna�sucha,�sauna�parowa�
oraz�pomieszczenie�wypoczynkowe),��
w�środy�–�sauna�sucha�czynna�cały�dzień;�
w�soboty,�niedziele�i�święta:�6.00-21.45�

(sauna�sucha,�parowa,�caldarium,�kabina�
mroźna,�pomieszczenie�wypoczynkowe)

��Strefa squash�codziennie��
w�godz.�6.00-22.00

��Strefa cardio-siła�w�godz.�8.00-22.00
��Kręgle�czynne�od�pn.-czw.�w�godz.�

12.00-22.00,�w�pt.-sob.�12.00-24.00,��
w�niedziele�i�święta�w�godz.�10.00-22.00.�
rezerwacje�tel.�24�357�56�11.�

basen w Łowiczu 
ul.�kaliska�5,�tel.�46-837-32-94

Grafik wejść indywidualnych�
(dla�kupujących�bilety�/�karnety)

��Poniedziałek: 13.15-15.00;�20.15-21.45;
��Wtorek:�19.30-21.45;
��Środa:�20.15-21.45;
��czwartek: 14.15-16.30;�19.30-21.45;
��Piątek: 12.30-13.15;�16.50-18.30;��

19.30-21.45;
��Sobota:�10.00-19.45;
��Niedziela:�10.00-19.45.

lodowisko  
łowicz,�Nowy�rynek

Poniedziałek – piątek:�godz.�14.00-20.00�
Sobota – niedziela:�godz.�10.00-20.00�
Wstęp�wolny�(dla�posiadających�własne�łyż-
wy).�Wypożyczenie�łyżew:�7�zł�/�75�minut.�

muzea i wystawy
��Muzeum – Zamek w Oporowie czynne�

codziennie�w�godz.�10.00-16.00;�kasa:�
10.00-15.30.�W�poniedziałki�wstęp�bezpłat-
ny.�Ostatni�zwiedzający�wchodzi�na�pół�
godziny�przed�zamknięciem�Muzeum.

��Park przy Zamku w Oporowie  
czynny�codziennie�w�godzinach��
8.00-17.00;�wstęp�bezpłatny.

��Muzeum Regionalne w Kutnie czynne:��
poniedziałek�–�piątek�w�godz.�10.00-16.00;���
soboty�i�niedziele�nieczynne.�Plac�Marsz.��
J.�Piłsudskiego�20.�

��Muzeum Bitwy nad Bzurą w Kutnie  
–�czynne�od�wtorku�do�niedzieli�w�godz.�
10.00-16.00.�Ostatni�zwiedzający�wchodzi�
30�min.�przed�zamknięciem.�Ekspozycja�
ukazuje�przebieg�dramatycznych�walk,�
jakie�toczyły�nad�bzurą�oddziały�polskie�
dowodzone�przez�generała�dywizji�tade-
usza�kutrzebę.�zebrane�pamiątki,�zdjęcia,�
elementy�uzbrojenia,�umundurowania�
dokumentują�największą�bitwę�kampanii�
Wrześniowej�1939�roku.�kutno,�Park�Wio-
sny�Ludów.�bilety:�normalny�–�5�zł,�ulgowy�
–�2,50�zł,�karta�„Duża�rodzina�3+”�–�1�zł;��
w�niedziele�wstęp�wolny.

��Muzeum w Łowiczu�ul.�Stary�rynek�5/7�
–�czynne�od�wtorku�do�niedzieli�w�godz.�
10.00-16.00�(ostatnie�wejście�15.30).�bilety:�
normalny�12�zł,�ulgowy�7�zł,�wystawy�czaso-
we�3�zł,�rodzinny�(2�dorośli�+�2�dzieci�do�18�
r.ż.)�30�zł;�na�wystawy�czasowe�3�zł;�wstęp�
bezpłatny�na�wystawy�stałe�–�środa.

„Sztuka Baroku”�–�stała�wystawa�
rzemiosła�artystycznego�(meble,�tkaniny,�
szkło,�porcelana),�malarstwa�i�rzeźby;�
„historia miasta i regionu” –�stała�
wystawa�zabytków�archeologicznych,��
militariów,�portretów�trumiennych,�pamią-
tek�powstańczych,�gabinet�kolekcjonera;�
„etnografia Księstwa Łowickiego”�
–�stała�wystawa�strojów�ludowych,�wycina-
nek,�rzeźby,�ceramiki,�tkanin�i�eksponatów�
z�dziedziny�papieroplastyki;�
„Piękno w drewnie ukryte – konserwa-
cja zabytków etnograficznych  
XiX – pocz. XX w. z kolekcji Muzeum  
w Łowiczu” –�stała�ekspozycja�etnogra-
ficzna�w�budynku�muzeum,�na�ekspozycji�
plenerowej�w�skansenie�przy�muzeum�
oraz�w�skansenie�w�Maurzycach.
izba Pamięci Łowickich Żydów�–�
wystawa�stała,�ukazująca�dzieje�społecz-
ności�żydowskiej�w�łowiczu,�od�chwili�
pojawienia�się�starozakonnych�w�mieście,�
poprzez�powstanie�i�intensywny�rozwój�
Gminy�Żydowskiej,�aktywny�udział��
w�społeczno-gospodarczym�życiu�miasta��
w�XIX�i�XX�w.,�wybuch�II�wojny�światowej,�
aż�do�ostatecznej�jej�zagłady.
Łowicka Szopka Bożonarodzeniowa 
–�wystawa�pokonkursowa:�prace�prze-
strzenne�nawiązujące�do�regionalnych�
tradycji�świątecznych,�zawierające�ele-
menty�folkloru,�historii�łowicza�i�regionu,�
a�także�elementy�miejscowej�architektury�
i�krajobrazu;�czynna�do�31�stycznia.
��Skansen przy Muzeum w Łowiczu –��

do�31�marca�czynny�tylko�z�zewnątrz�od�
wtorku�do�niedzieli�w�godz.�10.00-16.00;�
obowiązuje�bilet�spacerowy�2�zł; 

��Łowicki Park etnograficzny – Skansen 
w Maurzycach�–�do�31�marca�nieczynny

��Muzeum Diecezjalne w Łowiczu,  
Stary�rynek�20;�w�ofercie�oprócz�zwiedza-
nia�muzeum:�wejście�na�taras�widokowy�
katedry�(wys.�35�m),�oprowadzanie�po�ba-
zylice�katedralnej,�projekcja�15-minutowego�
filmu�o�historii�kościoła,�jego�renowacji��
i�stanu�obecnego,�30-minutowy�koncert�
organowy�i�prezentacja�zabytkowych�orga-
nów;�czynne�od�poniedziałku�do�czwartku�
w�godz.�10.00-16.00,�piątki�i�soboty�w�godz.�
10.00-14.00,�niedziele�i�święta�–�nieczynne.�

��Muzeum Guzików w Łowiczu –�eks-
pozycja�500�guzików,�w�tym�ok.�200�sztuk�
guzików�personalnych;�Galeria�łowicka,��
I�piętro,�ul.�Stanisławskiego.�

�� izba Pamięci Stanisława Klickiego 
w Łowiczu�–�wystawa�urządzona�przez�
Grupę�historyczną�„kampinos”�na�I�piętrze�
baszty�im.�gen.�klickiego;�czynna�w�niedzie-
le,�w�godz.�16.00-18.00.�Wstęp�wolny.

�� izba Pamięci o i wojnie światowej�–��
na�wystawie�prezentowane�są�przedmioty�
wydobyte�podczas�prac�archeologicznych�
w�rejonach�Nieborowa,�Joachimowa�Mogił,�
Woli�Szydłowieckiej,�bolimowskiej�Wsi��
i�Jasionnej�m.in.�bagnety�do�karabinów,�
łuski�od�pocisków�artyleryjskich,�saperki,�
fragmenty�drutów�kolczastych,�„potykacze”,�
fragmenty�umundurowania�i�inne,�uzyskane�
w�ramach�otwartej�w�ramach�projektu�
„Archeologiczne�przywracanie�pamięci��

o�Wielkiej�Wojnie.�Materialne�pozostałości�
życia�i�śmierci�w�okopach�na�froncie�
wschodnim�oraz�stan�przemian�krajobrazu�
pobitewnego�w�rejonie�rawki�i�bzury�
(1914-2014);�czynna�w�Gminnym�Ośrodku�
kultury�w�bolimowie,�ul.�łowicka�9,�w�godz.:�
pon.-�wt.�12.00-20.00,�śr.-czw.�10.00-18.00,�
pt.�12.00-20.00.

��Muzeum Motoryzacji, Nieborów 231a 
–�do�30�kwietnia�wstęp�po�telefonicznym�
uzgodnieniu�(tel.�46�838-50-68,�501-945-
960).�bilety: normalny�10�zł,�ulgowy�(dzieci�
i�młodzież�do�lat�15.,�emeryci,�renciści)�7�zł,�
dzieci�do�lat�7�bezpłatnie.

��Nieborów i Arkadia: Pałac, wystawa 
Majoliki Nieborowskiej –�do�końca�lutego�
ekspozycje�muzealne�–�nieczynne.

��Nieborów i Arkadia: Ogrody –�do�31�
marca�czynne�od�godz.�10.00�do�zmierz-
chu.�Wstęp�bezpłatny.

��Sanniki: Zespół Pałacowo-Parkowy  
czynny�codziennie�w�godz.�7.30-22.00;�
opieka�przewodnika�od�pn.-pt.�w�godz.�
8.00-15.30.�zwiedzanie�pałacu�pod�opieka�
przewodnika:�pon.-pt.�w�godz.�8.00-15.30;�
sob.-ndz.�10.00-18.00.�bilety�do�pałacu�–10�
zł�(normalny),�3�zł�(ulgowy),�dzieci�do�lat�6�–�
gratis.�Na�teren�parku�–�wstęp�wolny.�

„Ożywić historię, czyli pałac  
w Sannikach za czasów Natanso-
nów i Dziewulskich” –�wystawa�stała�
dotycząca�historii�kolejnych�właścicieli�
dóbr�sannickich;�
„Lekkość płatków śniegu, ciężkość 
świątecznego stołu” –�wystawa�malar-
stwa�Agnieszki�kopczyńskiej;��
czynna�do�31�stycznia.
��Walewice: w�kompleksie�można�

zobaczyć�m.in.�Apartament�Napoleoński,�
kaplicę�pałacową,�poznać�historię�hodowli�
koni�rasy�półkrwi�angloarabskiej. 

Pałac�–�do�końca�kwietnia�zwiedzanie�
wyłącznie�po�wcześniejszej�rezerwacji:�
tel.�693-422-684;�bilety:�ulgowy�(ucznio-
wie,�studenci�do�26�lat)�10,00�zł/os.;�
normalny�(dorośli)�–�15,00�zł/os.
Stadnina koni�–�zwiedzanie�indywidu-
alnie�od�pon.�do�pt.�w�godzinach�8.00-
14.00,�po�wcześniejszej�rezerwacji,
grupy�zorganizowane�w�tygodniu�
i�w�weekendy�po�wcześniejszej�rezer-
wacji,�tel.�693-422-684;�bilety:�ulgowy�
(uczniowie,�studenci�do�26�lat)�–�5,00�zł/
os.,�normalny�(dorośli)�–�8,50�zł/os.
��Złaków Kościelny: obrazy Matki 

Boskiej częstochowskiej w�wykonaniu�
dzieci�ze�Szkoły�Podstawowej�w�Mastkach;�
wystawa�w�kościele�pw.�Wszystkich�Świę-
tych,�czynna�do�odwołania.

��Żelazowa Wola: Dom urodzenia 
Fryderyka chopina i Park�–�Oddział�
Muzeum�Fryderyka�chopina�w�Warszawie;�
Żelazowa�Wola�15,�46/863�33�00;�czynny:�
do�30�marca:�wtorek�–�niedziela��w�godz.�
9.00-17.00�(ostatni�zwiedzający�wpuszczani�
są�o�16.15,�Dom�Urodzenia�zamykany�jest�
o�16.45),�poniedziałek�czynny�tylko�park;�
bilety:�normalny�–�park�i�muzeum�23�zł,�
park�7�zł;�ulgowy�–�park�i�muzeum�14�zł,�
park�4�zł;�bilety�dla�posiadaczy�karty�dużej�
rodziny�normalny�–�park�i�muzeum�11,5�zł;�
park�3,5�zł,�ulgowy�–�park�i�muzeum�7�zł,�
park�2�zł;�wstęp�wolny:�środa.

koncerty
��czwartek, 24 stycznia:
godz.�18.00�– Alicja Majewska i Wło-
dzimierz Korcz�–�spotkanie�muzyczne,�
prowadzi�Leszek�bonar;�sala�widowisko-
wo-kinowa�kutnowskiego�Domu�kultury,�
ul.�Żółkiewskiego�4;�bilety:�50�zł
��Sobota, 26 stycznia:
godz.�18.00�–�Buenos Aires Tango 
Show�–�zespół�tango�Attack�w�składzie:�
Grzegorz�bożewicz�–�bandoneon,�Piotr�
Malicki�–�gitary,�hadrian�Filip�tabęcki�–�
fortepian�i�klawisze�oraz�goście:�Anna�
Ozner�–�wokal,�Anna�Iberszer�–�tango,�
Piotr�Woźniak�–�tango;�centrum�teatru�
Muzyki�i�tańca�w�kutnie,�ul.�teatralna�1,�
bilety:�20�zł.
��czwartek, 7 lutego:
godz.�18.00�–�„malinowa...” – Sta-
nisława celińska z�zespołem�pod�
kierownictwem�Macieja�Muraszko;�sala�
widowiskowo-kinowa�kDk,�ul.�Żółkiew-
skiego�4;�bilety:�70�zł.
��Niedziela, 24 lutego:
godz.�14.00�–�Koncert chopinowski –�
wystąpią:�karolina�Nadolska�(fortepian),�
Małgorzata�kożuchowska�(recytacja);�
Pałac�w�Sannikach,�sala�lustrzana,�ul.�
Warszawska�142;�bilety:�7�zł.
��Niedziela, 3 marca:
godz.�14.00�–�„Kobieta i mężczyzna, 
czyli powiedz jak mnie kochasz”�–�
koncert�chopinowski,�wystąpią:�Piotr�
Szafraniec�(fortepian),�katarzyna�thomas�
(śpiew),�Dariusz�Jakubowski�(słowo);�
Pałac�w�Sannikach,�sala�koncertowa,�
ul.�Warszawska�142�bilety:�ulgowy�7�zł,�
normalny�15�zł.

kino Kutnowskiego 
Domu Kultury 
ul.�Żółkiewskiego�4,�tel./fax�24-254-21-3

��Piątek – sobota, 18-19 stycznia:
godz.�14.30�–�Miśków 2-óch w Nowym 
Jorku /�2D�dub.–�animacja�/�komedia,�
prod.�Indie/USA,�reżyseria�tim�Maltby,�
czas�trwania:�91�min.
godz.�16.15�–�chłopiec z burzy /�2D�
dubbing�–�film�familijny,�prod.�Australia,�
reżyseria�Shawn�Seet,�czas:�99�min.
godz.�18.15�–�Fuga�–�thriller�/�psycholo-
giczny,�prod.�czechy�/�Polska�/�Słowacja;�
reż.�A.�Smoczyńska,�czas:�104�min.
godz.�20.30�–�underdog�–�prod.�Polska�
reżyseria�Maciej�kawulski,�czas:�115�min.
��Niedziela, 20 stycznia:
godz.�13.30�–�Miśków 2-óch w Nowym 
Jorku /�2D�dub.
godz.�15.15�–�chłopiec z burzy/2D�dub.
godz.�18.45�–�Fuga
godz.�17.00�–�Jeszcze dzień życia�–�
animacja�/�dokument,�prod.�belgia/
hiszpania�/Niemcy/Polska/�Węgry,��

reż.�Damian�Nenowraúl�de�la�Fuente;�
czas:�85�min.
godz.�20.30�–�underdog
��Poniedziałek – środa, 21-23stycznia:
godz.�14.30�–�Miśków 2-óch w Nowym 
Jorku /�2D�dub.
godz.�16.15�–�chłopiec z burzy/2D�dub.
godz.�18.15�–�Fuga�
godz.�20.30�–�underdog�

festiwal na faktach 
kutnowski�Dom�kultury,��
ul.�Żółkiewskiego�4;�wstęp�wolny

��czwartek, 17 stycznia:
godz.�18.00�–�Wokół reportaży hanny 
Krall�–�Dyskusyjny�klub�książkowy;�
Pub�w�zupełnie�starym�stylu,�kutno,�ul.�
królewska�26.�Wstęp�wolny.
��Piątek – niedziela, 18-20 stycznia:
Na nowo. Warszawiacy 1945-1955 – 
pierwsza dekada po ii wojnie świato-
wej na zdjęciach polskich fotografów�
–�wystawa,�górny�hol�kDk,�wstęp�wolny
Pstryk! Kultura! Wydarzenia KDK  
w obiektywie Adama Pietrusiaka�–�
wystawa,�dolny�hol�kDk,�wstęp�wolny.
��Piątek, 18 stycznia:
godz.�12.00�–�Mariusz Szczygieł –�wy-
kład na temat reportażu�dla�uczniów�
szkół�średnich;�sala�widowiskowa,�
rezerwacja�miejsc:�tel.�600-10-72-72
godz.�17.00�–�Mariusz Szczygieł – spo-
tkanie autorskie�poświęcone�książce�
„Nie�ma”;�prowadzenie:�Ola�kołodziejek
sala�tarasowa;�bilety�10�zł.
godz.�18.30�–�„Smutek podróży” – 
wernisaż�wystawy�zdjęć�Marcina�Sautera�
oraz�spotkanie�z�autorem�połączone�z�
pokazem�filmów�dokumentalnych;�prowa-
dzenie:�Jerzy�zegarliński;�Galeria�Okno�
na�Sztukę/�Sala�tarasowa:�wstęp�wolny
��Sobota, 19 stycznia:
godz.�16.00�–�hanna Krall – spotkanie 
autorskie;�prowadzenie:�Wojciech�toch-
man;�kDk,�Sala�tarasowa,�bilety:�10�zł
godz.�18.00�–�Filip Springer –�spotkanie�
autorskie;�prowadzenie:�Olga�Gitkiewicz;�
kDk,�Sala�tarasowa,�bilety:�10�zł.
��Niedziela, 20 stycznia:
godz.�11.00�–�Olga Gitkiewicz i Marta 
Madejska – panel autorski�wokół�
książek�„Nie�hańbi”�i�„Aleja�Włókniarek”;�
prowadzenie:�Paulina�Matysiak,�kDk,�
Sala�tarasowa;�wstęp�wolny,�kawa,�herba-
ta�i�drugie�śniadanie�bezpłatne;
godz.�17.00�–�„Jeszcze dzień życia”�–�
pokaz�pełnometrażowego�animowanego�
filmu�opartego�na�prozie�ryszarda�ka-
puścińskiego;�kDk,�Sala�Widowiskowa;�
bilety:�11�zł
godz.�18.30�–�Wojciech Tochman�–�
spotkanie�autorskie�i�rozmowa��
o�ryszardzie�kapuścińskim;�prowadze-
nie:�Piotr�Grobliński;�wstęp�wolny.

Kino Fenix 
łowicz�ul.�Podrzeczna�20,�tel.�46-837-40-01

��czwartek, 17 stycznia: 
godz.�16.15�– „Królowa Śniegu:  
Po drugiej stronie lustra”–�animacja,�
familijny,�przygodowy,�prod.�rosja;�reż.�
robert�Lence,�Aleksey�tsitsilin;�80�min.
godz.�18.00�–�„underdog”�–�film�prod.�
Polska;�reż.�Maciej�kawulski;�80�min.
godz.�19.00�–�„Zabawa zabawa”�/sala�II��
–�dramat,�komedia�prod.�Polska;�reżyse-
ria�kinga�Dębska,�czas:�88�min.
godz.�20.30�–�„underdog” –�film�prod.
Polska,�reż.�Maciej�kawulski,�czas:�80�min.
��Piątek, 18 stycznia:
godz.�16.00�– „Spider-Man uniwer-
sum”�/dubbing
godz.�17.30�–�„Powrót Bena”�/�sala�II
godz.�18.00�–�„Spider-Man uniwer-
sum” /napisy
godz.�19.30�–�„Vice”�/�sala�II
godz.�20.00�–�„underdog”
��Niedziela, 20 stycznia:
godz.�17.00�–�„Spider-Man uniwersum”�
/dubbing
godz.�17.30�–�„Powrót Bena”�/�sala�II
godz.�19.00�–�„underdog”
godz.�19.30�–�„Vice”�/�sala�II
��Poniedziałek – środa, 21-23 stycznia:
godz.�16.00�– „Spider-Man uniwer-
sum”�/dubbing
godz.�17.30�–�„Powrót Bena”�/�sala�II
godz.�18.00�–�„Spider-Man uniwer-
sum” /napisy
godz.�19.30�–�„Vice”�/�sala�II
godz.�20.00�–�„underdog”

inne
��czwartek, 17 stycznia:
godz.�17.30�i�20.30�– To jest chore! – 
występ Kabaretu Młodych Panów;����
Sala�widowiskowo-kinowa�kutnowskiego�
Domu�kultury,�ul.�Żółkiewskiego�4;�bilety�
70�zł.
godz.�10.00�–�ARiMR: szkolenie  
z obsługi portalu iRZplus�–�szkolenie�
dotyczące�składania�przez�internet�zgło-
szeń�dotyczących�zwierząt�za�pomocą�
aplikacji�Portal�Irzplus;�Urząd�Gminy�w�
Pacynie
��Piątek, 18 stycznia:
godz.�15.30�–�Zabawa choinkowa 
dla dzieci z najuboższych rodzin,�
organizator:�Pck�oddział�w�Żychlinie;�w�
programie:�Mikołaj,�paczki�dla�każdego�
dziecka,�poczęstunek;�Żychliński�Dom�
kultury,�ul.�Fabryczna�3.�
��Niedziela, 20 stycznia:
godz.�10.30�–�Viii Zawody Strzeleckie 
o Puchar Burmistrza Gminy Żychlin�
okazji�156.�rocznicy�Powstania�Stycznio-
wego;�zespół�Szkół,�ul.�Narutowicza�20.�
godz.�16.00�–�„Wyprawa w kosmos”�
–�bal�karnawałowy�dla�dzieci�i�rodziców,�
centrum�teatru�Muzyki�i�tańca�w�kutnie,�
ul.�teatralna�1;�bilety:�10/15�zł
��Wtorek, 22 stycznia:
godz.�9.00�–�i Żychliński Przegląd 

 iNFORMATOR�DLA�ŻYchLINA�I�OkOLIc
Amatorskich Teatrów Dziecięcych 
i Młodzieżowych „ Kurtyna 2019”�–�
prezentacja�dorobku�artystycznego�ama-
torskich�grup�teatralnych�działających�
na�terenie�powiatu�kutnowskiego�Sala�
widowiskowa,�Żychliński�Dom�kultury,��
ul.�Fabryczna�3.�Wstęp�wolny.
��Sobota, 26 stycznia:
godz.�10.00�–�Diecezjalne Spotkanie 
Młodzieży diecezji łowickiej�w�ramach�
przygotowań�do�Światowych�Dni�Młodzie-
ży�w�Panamie;�w�programie:�spotkania�
muzyczne,�konferencja,�„małe�co�nieco”,�
czyli�z�głodu�nie�zginiemy,�inscenizacja�
młodzieżowa�-�Miejski�Dom�kultury�im.�
Danuty�Siedzikówny�„Inki”,�ul.�krakowska�
6c,�rawa�Mazowiecka;�o�godz.�1415�–�
przejście�do�kościoła�Niepokalanego�
Poczęcia�NMP,�Pl.�Piłsudskiego�9,�rawa�
Mazowiecka�i�dalsza�część�spotkania:�
przesłanie�ks.�bpa�Andrzeja�Franciszka�
Dziuby�do�Młodych,�uroczysta�msza�
święta�pod�przewodnictwem�ks.�bpa�
Wojciecha�Osiala,�występ�zespołu�Full�
Power�Spirit,�gwiazda�wieczoru:�Olga�
Szomańska.�zakończenie�spotkania�o�
godz.�20.30.
godz.�19.00-3.00�–�Bal karnawałowy��
z�zespołem�Flesz.�Żychliński�Dom�kultu-
ry,�ul.�Fabryczna�3.�Obowiązują�zapisy.
Wstęp:�90�zł/para
��Niedziela, 27 stycznia:
godz.�11.00�–�Bajkowa karuzela z 
lalkami –�poranek�teatralny�dla�dzieci;�
centrum�teatru�Muzyki�i�tańca�w�kutnie,�
ul.�teatralna�1;�bilety:�12�zł.

OFeRTy PRAcy
POWIAtOWY�UrząD�PrAcY�W�kUtNIE
(oferty�z�dnia�15.01.2019�r.)

�� Pracownik�produkcji�linii�EbS
�� Ślusarz
�� Mechanik�utrzymania�ruchu
�� Operator�suwnic�(suwnicowy)
�� Szlifierz
�� Wytapiacz
�� brygadzista�linii�EbS
�� Operator�urządzeń�do�produkcji�wyro-
bów�mleczarskich

�� Operator�frytownicy
�� Mistrz�produkcji-brygadzista
�� Stolarz-monter
�� Elektryk�samochodowy
�� Magazynier-kompleter
�� Monter-ślusarz
�� Ślusarz-spawacz
�� rozbieracz-wykrawacz
�� Aparatowy
�� Asystent�ds.�GMP
�� Lakiernik�samochodowy
�� Ślusarz-monter
�� Pracownik�magazynu�i�przygotowania�
produkcji

�� Pracownik�produkcji
�� tapicer-monter
�� Pracownik�produkcji

SKARB ROLNiKA 
NOtOWANIA�z�tArGOWISkA�MIEJSkIEGO�
(ceny�z�dnia�15.01.2019�r.)

� � w�łowiczu� w�Głownie
brokuły� szt.� 4,00� -
buraki�czerwone� kg� 2,00� 2,00
cebula�� kg� 2,50� 2,00-2,50
czosnek� szt.� 2,00� -
gruszki� kg� 4,00� 4,00
jabłka� kg� 1,00-1,50� 1.50-2,50
jaja�fermowe� 15�szt.� 7,00-10,00�
jaja�wiejskie� 15�szt.� 10,00-12,00� 10,00-12,00
kalafior�� szt.� -� 4,00
kapusta�biała�� szt.� 4,00� 4,00
kapusta�kiszona� kg� 5,00� 5,00
koperek� pęczek� 1,50� 1,50
miód� 0,9�litra� 30,00� 30,00
marchew�� kg� 2,00-2,50� 2,50-3,00
natka�pietruszki� pęczek� 2,00� -
ogórki�kiszone� kg� 6,00� 6,00
ogórek�zielony� kg� 8,00� -
papryka�czerwona� kg� 12,00� 10,50
pieczarki� kg� 8,00� -
pietruszka� kg� 5,00-6,00� 5,00
pomidor�szklarniowy� kg� 8,00� -
por� szt.� 2,50� 2,00-2,50
rzodkiewka� pęczek� 2,50� 2,50-3,00
sałata� szt.� 2,50� 2,50
seler� szt.� 4,00� 3,50
szczypiorek� pęczek� 2,00� -
włoszczyzna�� pęczek� 3,50� 3,50
ziemniaki�� kg� 1,50� 1,50

ROLNiK SPRZeDAJe 
(ceny�z�dnia�15.01.2019�r.)

Żywiec wieprzowy:

�� różyce:�3,50�zł/kg+VAt

�� Domaniewice:�3,50�zł/kg+VAt

�� chąśno:�3,50�zł/kg+VAt

�� Skowroda�Płd.:�3,60�zł/kg+VAt

�� karnków:�3,50�zł/kg+VAt

�� kiernozia:�3,40�zł/kg�+�VAt

Żywiec wołowy:

�� Skowroda�Płd.:�jałówki�8,00�zł/kg+VAt,��
krowy�5,50�zł/kg+VAt;�byki�8,00�zł/kg+VAt

�� różyce:�jałówki�7,00�zł/kg+VAt;��
krowy�5,00�zł/kg+VAt;�byki�8,00�zł/kg+VAt

�� Domaniewice:�jałówki�7,00�zł/kg+VAt;��
krowy�5,00�zł/kg+VAt;�byki�8,00�zł/kg+VAt
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Dart�|�7.�kolejka�I�ligi�łSD

ŁKD Leg Łowicz rozgromił 
Orły Ozorków

To było bardzo udane spotka-
nie w wykonaniu ekipy ŁKD Leg 
Łowicz. W niedzielę, 13 stycznia 
2019 roku, łowiczanie pokonali 
w wyjazdowym spotkaniu 7. ko-
lejki I ligi ŁSD, czyli Łódzkiego 
Stowarzyszenia Darta Orły Ozor-
ków 12:2.

Patrząc na tabelę, Orły nie wy-
dają się mocnym rywalem i moż-
na było oczekiwać zwycięstwa 
łowickiej drużyny, ale dopóki lot-
ki są w locie, nie można ferować 
wyników. Oczekiwania się jed-
nak sprawdziły, gdyż zwycięstwo 
ŁKD Leg Łowicz było wysokie  
i zasłużone. 

W drużynie łowiczan grało tyl-
ko czterech zawodników i wszy-
scy punktowali. Sylwester Grzan-
ka i Artur Siekierski zdobyli po 
3,5 punktu, Jacek Kocus – 3, zaś 
Marcin Wroński – 2. Obecnie Leg 
posiada 10 punktów w klasyfika-
cji generalnej, co daje mu na razie 
miejsce drugie, ale taką samą ilość 
punktów ma Karolew Łódź, któ-
ry ma jeszcze jeden zaległy mecz 
do rozegrania, więc wynik na ra-
zie nie jest ostateczny.

– Wygraliśmy 12:2. Siekierski 
wrócił do dawnej formy i „zmiótł” 
rywali z powierzchni. Mecz się 
pięknie rozpoczął, wygrywaliśmy 
4:0 po singlach, a później też się 
wszystko ładnie potoczyło. Wynik 
mówi zresztą wszystko. Jesteśmy 
zadowoleni... – ocenił kapitan dru-
żyny Grzanka.  Gogo

n 7. kolejka i ligi ŁSD: Orły�Ozor-
ków�–�łkD�Leg�łowicz�2:12,�czar-
ny�koń�łódź�–�Diabol�team�łódź�
9:5,�Vendetta�zgierz�–�Autsajderzy�
łódź� 9:5� i� karolew� łódź� –� Aztex�
łódź�7:7.�
n Zaległy mecz 6. kolejki i ligi 
ŁSD: czarny�koń�łódź�–�Autsajde-
rzy�łódź�8:6.�

1.�Vendetta�zgierz�(1)� 6� 12� 56-28

2. ŁKD Leg Łowicz (3) 7 10 65-35

3.�karolew�łódź�(2)� 6� 10� 48-36

4.�Aztex�łódź�(4)� 7� �7� 48-50

5.�czarny�koń�łódź�(8)� 7� �5� 42-56

6.�Autsajderzy�łódź�(5)� 7� �4� 44-54

7.�Orły�Ozorków�(6)� 6� �2� 33-51

8.�Diabol�team�łódź�(7)� 6� �2� 30-54

n 8. kolejka i ligi ŁSD�
(2019.02.04):� godz.� 17.00:� czarny�
koń�łódź�–�łkD�Leg�łowicz,�Orły�
Ozorków� –� karolew� łódź,� Aztex�
łódź�–�Autsajderzy�łódź�i�Vendetta�
zgierz�–�Diabol�team�łódź.

chwila przerwy w�meczu�
pozwała�zawodnikom�
na�rozmowę.
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Dart�|�18.�turniej�XX�edycji�OMł

Sylwek Grzanka odrabia straty
18 turniej XX edycji OMł, czyli 

Otwartych Mistrzostw Łowicza w 
darcie 501 d.o., rozegrany w pią-
tek, 11 stycznia, zakończył się wy-
graną Sylwestra Grzanki. Drugie 
z rzędu zwycięstwo nie zrówna-
ło go jednak z Jackiem Kocusem, 
który i tym razem kończąc roz-
grywki na pozycji drugiej, nadal 
pozostaje liderem rozgrywek, za-
chowując 24 punkty przewagi.

Do piątkowego turnieju stanęło 
łącznie ośmiu zawodników, którzy 
rywalizowali ze sobą w systemie 
„każdy z każdym”. Na trzeciej po-
zycji uplasował się Marcin Wroń-
ski. Nie uległa zmianie kolejność 
zawodników w klasyfikacji gene-
ralnej patrząc na czołówkę tabeli. 
Za Kocusem i Grzanką znajdu-
je się Kryszkiewicz, czwarty jest 
Wroński, a piąty Artur Wójcik. 

Kolejne spotkanie pasjona-
tów darta odbędzie się w piątek, 

18 stycznia, w barze Maja przy ul. 
Dworcowej 8.  Gogo

n 18. turniej XX edycji Otwartych 
Mistrzostw Łowicza w darcie 
501 d.o.: 

1.�Jacek�kocus�–�łkD�Leg�łowicz�(1)� 288

2.�Sylwester�Grzanka�–�łkD�Leg�łowicz�(2)� 264

3.�Michał�kryszkiewicz�–�łkD�Leg�łowicz�(3)� 192

4.�Marcin�Wroński�–�łkD�Leg�łowicz�(4)� 142

5.�Artur�Wójcik�–�łkD�Leg�łowicz�(5)� 132

6.�łukasz�burzyński�(6)� 116

7.�Paweł�Adamczyk�(7)� 112

8.�Marcin�Wyszogrodzki�(8)� �90

9.�Marcin�Podrażka�(10)� �74

10.�Artur�borowiec�(9)� �68

11.�Mariusz�Siekierski�(11)� �46

12.�Artur�Siekierski�–�łkD�Leg�łowicz�(12)� �20

13.�Sebastian�cichal�(13)� �20

14.�Przemysław�Jankowski�(14)� �18

15.�bogusław�zagawa�(15)� �16

16.�bogdan�Adamczyk�(16)� �8

17.�Dariusz�Dudziński�(17)� �6

18.�kamil�kozieł�(18)� �4

Dobry humor�nie�opuszcza�zawodników�darta.�

Koszykówka�|�17.�kolejka�I�ligi

Miła niespodzianka
Pierwsze spotkanie Księżaka 
Syntex w 2019 roku  
w hali OSiR nr 1 w Łowiczu 
dało wiele radości kibicom 
i zawodnikom. Łowiczanie 
sprawili miłą niespodziankę 
i pokonali piąty zespół 
z ligowej tabeli – WKK 
Wrocław 96:84. To był udany 
rewanż za porażkę  
w pierwszej rundzie 76:91.

Drużyna trenera Mikołaja 
Czai zagrała bardzo dobry mecz,  
a o wygranej zadecydowała świet-
na końcówka. Do zwycięstwa 
nasz team poprowadził Arkadiusz 
Kobus, który zdobył 32 punkty 
i w najważniejszych momentach 
brał na siebie ciężar gry. Zwycię-
stwo jest bardzo cenne, tym bar-
dziej, że już od 5. minuty nie mógł 
grać, z powodu urazu, nasz głów-
ny strzelec – Marcin Salamonik. 

Po słabym otwarciu sobotniego 
meczu Księżacy przegrywali w 3. 
minucie 3:9. Trener Czaja szybko 
poprosił o przerwę i mocno zmo-
bilizował graczy do mocniejszej 
obrony. To dało szybki efekt. Nasz 
zespół szybko odrobił straty i w 6. 
minucie, po akcji Mikołaja Sto-
pierzyńskego był już remis 12:12. 
Po doskonałej końcówce i „trójce” 
Mikołaja Motela Księżacy wygry-
wali po 10 minutach 26:16. 

W drugiej odsłonie nie było 
najlepiej. Nic nie wychodziło, tak 
jak powinno – zawodnicy Księ-
żaka nie mogli się odnaleźć ani 
w ataku, ani w obronie. Spowo-

dowało to nie tylko stratę wypra-
cowanej przewagi, ale również to, 
że na przerwę łowiczanie schodzi-
li przegrywając trzema punkta-
mi (45:48). Uraz kolana Marcina 
Salamonika, który po kilku mi-
nutach gry musiał opuścić parkiet 
oraz niepełna dyspozycja Łuka-
sza Ratajczaka, który nabawił się 
kontuzji w poprzednim meczu był 
w tym okresie widoczny. Można 
było mieć obawy, że ten mecz się 
na wymyka. 

Trzecią kwartę łowiczanie za-
grali kosz za kosz. Dobrze w ataku 
spisywali się Motel i Jan Grzeliń-
ski. Skuteczny był także Stopie-
rzyński i to głownie ta trójka trzy-
mała wynik (70:72). 

O wyniku zadecydowała koń-
cówka czwartej kwarty. W 34. mi-
nucie nasz team przegrywał 76:81, 
jednak po świetnej serii Kobusa 
było już 82:81. Ważnym momen-
tem był przechwyt Michała Świ-
derskiego i jego punkty przy wy-
niku 86:82. Gości dobiły „trójka” 
Kobusa i potem super seria Jan-
ka Grzelińskiego (wychowanek 
WKK Wrocław). 

– Ten mecz wygrała drużyna. 
Ja porostu miałem dobry dzień 
i robiłem to co do mnie należało. 
W koszykówce często tak jest, że 
jak jeden z najlepszych zawodni-
ków doznaje kontuzji, to pozostali 
się mobilizuję i starają się zastąpić 
go w składzie. Tak było tym ra-

zem. Cała drużyna spisała się bar-
dzo dobrze i mogliśmy się cieszyć 
ze zwycięstwa – mówił po meczu 
Arkadiusz Kobus, który zagrał 
najlepszy mecz w tym sezonie.  zł

n Księżak Syntex Łowicz – WKK 
Wrocław 96:84 (26:16,� 19:32,�
25:24,�26:12)
Księżak: Arkadiusz� kobus� 32�
(6×3),� Jan� Grzeliński� 21� (3×3),�
Mikołaj� Stopierzyński� 21� (3×3),�
Mikołaj� Motel� 13� (2×3)� i� Marcin�
Salamonik�oraz�Michał�Świderski�5�
(1×3),�łukasz�ratajczak�2�i�Michał�
kwiatkowski�2.
Najwięcej dla WKK: Jakub�koel-
ner�19� (2×3)� i�Damian�Pieloch�17�
(3×3).

Michał Świderski (nr 18) mocno�napracował�się�w�obronie�w�pojedynku�z�Wkk�Wrocław.
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Koszykówka |�Wyniki�17.�kolejki�I�ligi

Wracamy na 11. miejsce 
Pierwsze zwycięstwo w hali 

OSiR nr 1 w 2019 roku odniosła 
ekipa Księżaka Syntex Łowicz, 
która w sobotę, 12 stycznia 2019 
roku, pokonała WKK Wrocław 
96:84. W tabeli I ligi jest bardzo 
ciasno i Księżacy mogą szybko 
awansować do ósemki, ale to jest 
trudne zadanie, ponieważ poziom 
ligi jest bardzo wyrównany. 

Trudne chwile przeżywają kibi-
ce w Kutnie. Nasz regionalny są-
siad KKS Polfarmex Kutno, ma 
sporo kłopotów w tym sezonie. 
W minionej kolejce zagrał na wy-
jeździe z GKS-em Tychy i tu zde-

cydowanym faworytem byli go-
spodarze, ale aż takiego wyniku 
to chyba nikt się nie spodziewał. 
To była totalna klęska. Polfarmex 
przegrał 74:115 i spadł na przed-
ostatnie miejsce w ligowej tabeli. 

Lider tabeli WKS FutureNet 
Śląsk Wrocław zagrał u siebie z 
Elektrobud-Investment ZB Prusz-
ków i tu niespodzianki nie było. 
Śląsk wygrał gładko 90:76.

Kibice w Siedlcach liczyli na 
niespodziankę, ale jej nie było. 
SKK podejmował PTG Rawlplug 
Sokół Łańcut. Ostatni zespół z ta-
beli przegrał 73:91.

Dobrą passę podtrzymali ko-
szykarze z Bydgoszczy. Astoria 
na wyjeździe pokonała AGH Kra-
ków 84:64 i awansowała na 3. po-
zycję.   zł

n 17. kolejka i ligi koszykówki 
męskiej:� kS� księżak� Syntex� ło-
wicz�–�Wkk�Wrocław�96:84�(26:16,�
19:32,� 25:24,� 26:12),� biofarm� ba-
sket�Poznań�–�kS�Pogoń�Prudnik�
93:86,� kk� Jamalex� Polonia� 1912�
Leszno� –� MUkS� Energa� kotwica�
50� kołobrzeg� 88:77,� WkS� Future-
Net� Śląsk� Wrocław� –� Elektrobud-
-Investment� zb� Pruszków� 90:76,�
GkS�tychy�–�kkS�Polfarmex�kutno�
115:74,� AzS� AGh� kraków� –� kk�
Enea�Astoria�bydgoszcz�64:84,�kS�
Górnik�trans.eu�Wałbrzych�–�Stk�

czarni� Słupsk� 64:74,� Skk� Siedl-
ce�–�PtG�rawlplug�Sokół�łańcut�
73:91.

1.�WkS�FutureNet�Śląsk�Wrocław�(1)� 17� 31�1528-1329

2.�PtG�rawlplug�Sokół�łańcut�(2)� 18� 31�1555-1453

3.�kk�Enea�Astoria�bydgoszcz�(3)� 17� 29�1422-1310

4.�kk�Jamalex�Polonia�1912�Leszno�(4)� 17� 29�1345-1254

5.�GkS�tychy�(6)� 17� 27�1437-1338

6.�Wkk�Wrocław�(5)� 17� 27�1364-1338

7.�Stk�czarni�Słupsk�(9)� 17� 25�1389-1359

8.�biofarm�basket�Poznań�(10)� 17� 25�1319-1313

9.�kS�Pogoń�Prudnik�(7)� 17� 25�1436-1451

10.�kS�Górnik�trans.eu�Wałbrzych�(8)� 17� 25�1236-1289

11. KS Księżak Syntex Łowicz (15) 17 24 1341-1479

12.�AzS�AGh�kraków�(11)� 17� 23�1365-1403

13.�MUkS�Energa�kotwica�50�kołobrzeg�(13)18� 23�1464-1532

14.�Elektrobud-Investment�zb�Pruszków�(14)�17� 23�1178-1256

15.�kkS�Polfarmex�kutno�(12)� 17� 23�1295-1389

16.�Skk�Siedlce�(16)� 17� 21�1382-1548

Koszykówka�|�zapowiedź�18.�kolejki�I�ligi�

Trudny wyjazd do Łańcuta
Trudny wyjazdowy mecz 
czeka koszykarzy Księżaka 
Syntex Łowicz, którzy 
zagrają w sobotę,  
19 stycznia, o godzinie 
17:30 w Łańcucie.

PTG Rawlplug Sokół to rywal  
z najwyższej półki, który już po-
nad 10 lat walczy na zapleczu eks-
traklasy i zawsze plasuje się wy-
soko. W ubiegłym sezonie byli 

wicemistrzami I ligi i w tym boju 
będą faworytami. W pierwszym 
pojedynku w Łowiczu Księża-
cy przegrali 85:109 i będą chcieli 
powalczyć o niespodziankę. Nasz 
team na wyjazdach spisuje się sła-
bo i do tej pory wygrał tylko mecz 
w Wałbrzychu, ale może coś się 
tym razem zmieni. 

Lider tabeli WKS FutureNet 
Śląsk Wrocław jedzie do Leszna 
i tu ma trudne zadanie. Polonia 
to czwarta siła ligi w tym sezonie 

i we własnej hali postawi twarde 
warunki gry. 

Kibice w Bydgoszczy będą 
czekać na trzynaste zwycięstwo 
Astorii, która plasuje się na trze-
cim miejscu. Asta podejmuje Gór-
nika Wałbrzych i to będzie ciężki 
bój o dwa punkty. Z ciekawością 
będziemy obserwować pojedynek 
w Kutnie. KKS Polfarmex Kut-
no podejmuje SKK Siedlce. To 
będzie pojedynek ostatniej eki-
py z przedostatnią. Jeśli zespół 
z Kutna przegra ten mecz to bę-
dzie znaczyło, że ma poważne 
kłopoty, które trzeba będzie szyb-
ko rozwiązać.  zł

n 18. kolejka i ligi koszykówki 
męskiej: PTG Rawlplug Sokół 
Łańcut – KS Księżak Syntex 
(19.01. godz. 17.30),� kk� Enea�
Astoria� bydgoszcz� –� kS� Górnik�
trans.eu� Wałbrzych� (17.01.,� godz.�
19),� kkS� Polfarmex� kutno� –� Skk�
Siedlce�(s,�godz.�17.30),�kk�Jamalex�
Polonia�1912�Leszno�–�WkS�Future-
Net� Śląsk� Wrocław� (s,� 18.00),Elek-
trobud-Investment� zb� Pruszków�
–�GkS�tychy�(s,�18.00),�Wkk�Wro-
cław�–�AzS�AGh�kraków�(s,�18.00),�
Stk� czarni� Słupsk� –� biofarm� ba-
sket� Poznań� (sob.,� 18.00),� MUkS�
Energa�kotwica�50�kołobrzeg�–�kS�
Pogoń�Prudnik�(sob.,�18.00).�
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Piłka halowa�|�Puchar�OSP�łyszkowice

Strażacy dla schroniska
Tuż przed końcem roku został 

po raz pierwszy rozegrany turniej 
piłki nożnej halowej o puchar pre-
zesa OSP Łyszkowice. Walczy-
ły o niego reprezentacje zaprzy-
jaźnione z jednostką z Łyszkowic 
Ochotniczych Straży Pożarnych z 
powiatu łowickiego. Puchar wy-
walczyli druhowie z Dzierzgowa.

Turniej rozegrano 29 grud-
nia w sali gimnastycznej Szko-
ły Podstawowej w Łyszkowicach. 
Początkowo organizatorzy (za-
rząd OSP Łyszkowice) myśleli o 
rozgrywkach na nowym boisku 
przy Gminnym Ośrodku Kultury 
i Sportu. Byłby to pierwszy turniej 
na tym obiekcie, ale nie pozwo-
liła na to pogoda. Na zaprosze-
nie organizatorów odpowiedziało 
10 jednostek, ostatecznie 9 z nich 
zdołało wystawić drużyny. Naj-
pierw zostały one podzielone na 
dwie grupy (4 i 5 zespołów) grając 
systemem każdy z każdym mecze 
2x4 minuty, później najlepsi grali 
w fazie pucharowej. 

Do finału awansowały OSP 
Dzierzgów, pokonawszy w pół-
finale OSP Łagów 4:2 oraz OSP 
RW Łowicz po półfinałowym 
zwycięstwie 5:1 nad OSP Pilasz-

ków. W finale drużyna z Dzierz-
gowa pokonała „płetwonurków”  
z Łowicza 5:3. Trzecie miejsce za-
jęła ekipa z Łagowa, wygrywając 
z Pilaszkowem 4:2. Gospodarze 
ukończyli turniej na 7. miejscu. 
Brały też w nim udział jednostki 
z Gzinki, Rogóźna, Kalenic i Par-
my. Turniej został zorganizowany 
z własnych środków OSP Łysz-
kowice, a podczas jego trwania 
zbierano datki na rzecz schroni-
ska dla zwierząt w Łowiczu. Uda-
ło się dzięki temu zakupić dwa-
dzieścia worków po 10 kg karmy  
dla zwierząt.

Jak zdradził nam prezes OSP 
w Łyszkowicach dh Konrad Sko-
neczny, turniej zrodził się spon-
tanicznie. Początkowo strażacy 
chcieli tylko pograć towarzysko 
w piłkę z zaprzyjaźnionymi jed-
nostkami z Pilaszkowa i Rogóź-
na. – Pomyśleliśmy, że może faj-
nie byłoby zaprosić jeszcze inne 
jednostki, a przy tym zrobić coś 
pożytecznego dla potrzebujących, 
pomyśleliśmy o zwierzętach z ło-
wickiego schroniska – mówi pre-
zes, dodając, że cieszyłby się, gdy-
by ten pomysł przekształcił się w 
imprezę cykliczną.   tm

Prezes OSP Łyszkowice Konrad Skoneczny�wręcza�puchar�
zwycięskiej�drużynie.�

Łyżwiarstwo szybkie�|�ME�we�Włoszech�

Artur Janicki na Mistrzostwach Europy
Reprezentant UKS Błyskawica 

Domaniewice – Artur Janicki za-
liczył swój kolejny międzynarodo-
wy start. W dniach 11-13 stycznia 
we włoskim Collabo w Mistrzo-
stwach Europy w wielobojach 
startował wraz z Szymonem Pał-
ką, gdzie reprezentował Polskę w 
wieloboju dużym (500 m, 5000 
m, 1500 m i 10 000m). Na 500 
metrów Artur był piętnasty, usta-
nawiając rekord życiowy z wyni-
kiem 38,146s. 

Na 5000 metrów Artur z wy-
nikiem 6.52.097 zajął lokatę 
17., natomiast w ostatnim dniu 
Artur na dystansie 1500 metrów 
z wynikiem 1.52.262 był dwu-
nasty. 

To dobre wyniki reprezentanta 
Ziemi Łowickiej, który jest kolej-
nym łyżwiarzem, po Zbigniewie 
Bródce, który na dobre zadomo-
wił się w kadrze Polski. Artur ści-
ga się na światowym poziomie 
i udowadnia, że można wychować 

się w małej miejscowości, a potem 
rywalizować z najlepszymi za-
wodnikami na świecie. 

Obecnie razem z Bródką są 
członkami Kadry Polski, objęty-
mi szkoleniem centralnym na to-
rze długim na średnich i długich 
dystansach. 

W tej grupie jest 9 zawodników 
(1. Zbigniew Bródka – Błyska-
wica Domaniewice, 2. Jan Szy-
mański – AZS AWF Poznań, 3. 
Adrian Wielgat – GKS Stocznio-

wiec Gdańsk, 4. Marcin Bachanek 
– GKS Stoczniowiec, 5. Artur Ja-
nicki –Błyskawica Domaniewice, 
6. Mateusz Owczarek – Pilica To-
maszów, 7. Dawid Burzykowski 
– GKS Stoczniowiec, 8. Szymon 
Palka – GKS Stoczniowiec i 9. 
Patryk Wójcik – AZS Zakopane)  
i 3 zawodniczki (Luiza Złotkow-
ska –Sparta Grodzisk, 2.Magda-
lena Czyszczoń – AZS AWF Ka-
towice, 3. Karolina Bosiek – KS 
Pilica).  zł

Lekka atletyka |�bieg�w�łodzi

Starzyńskiego biegało 
w Trzech Króli

Blisko 2500 osób wzięło udział 
w trzeciej edycji, coraz bardziej 
popularnej imprezy – Biegu 
Trzech Króli. 

Organizatorzy zamknęli listę 
startową już 2 stycznia. W biurze 
zawodów nie można było więc się 
zapisać, zatem uczestnicy mieli 
sporo szczęścia. Zawody wygrał 
Tomasz Osmulski z Łodzi oraz 
Mariola Ślusarczyk z Warsza-
wy. Tytularnym sponsorem Bie-
gu Trzech Króli była firma Procter 
and Gamble. 

Przed startem rozgrzewkę po-
prowadzili instruktorzy z klubu 
Fitness Saturn. Sygnał do star-
tu dali m.in.: wicemarszałek wo-
jewództwa łódzkiego Zbigniew 
Ziemba oraz dyrektor wydziału 
sportu Urzędu Miasta Łodzi Ma-
rek Kondraciuk. 

Zawodnicy zostali podzieleni 
na pięć stref czasowych i byli wy-
puszczani na trasę co ok. 2 minuty. 
Start i meta znajdowały się w alei 
głównej Manufaktury. 

W Łodzi pojawili się łowicza-
nie. Reprezentanci grupy Starzyń-
skiego Biega Łowicz postanowili 
biegowo zacząć rok i tradycyjnie 
podzielili się wrażeniami z tej im-
prezy na swoim fanpagu. 

– Trzeci już rok z rzędu roz-
poczynamy nasz sezon biegowy 
startem w łódzkim Biegu Trzech 
Króli. Jesteśmy z tym biegiem od 
pierwszej edycji i liczymy, że nie 
zabraknie nas w kolejnych latach. 
W tym roku przyjechaliśmy wy-
jątkowo dużą ekipą. Wbrew na-
szym obawom, pogoda dopisała 
– 5 stopni na minusie to nie tra-
gedia. Po doświadczeniach sprzed 
dwóch lat (– 13 do 17 stopni wg 
różnych źródeł) i prawie, że wio-
sennej pogodzie sprzed roku, 
wreszcie było jak należy – czyta-
my w relacji. 

– Pięknie ozdobiony dzie-
dziniec Manufaktury, ładna 
świąteczna iluminacja na ulicy 
Piotrkowskiej, bardzo dobra or-
ganizacja (choć planowane co-

rocznie zwiększanie limitu zapisa-
nych o 500 osób przy pojemności 
dziedzińca Manufaktury to może 
być dla organizatorów wyzwa-
nie), bogaty pakiet startowy i silny 
sponsor główny w postaci Procter  
& Gamble to niewątpliwe zale-
ty tego młodego biegu. Nie je-
chaliśmy tam z wielkimi oczeki-
waniami co do naszych startów. 
Liczyliśmy raczej na dobrą zaba-
wę i aktywne spędzenia wolnego 
czasu. I to się nam udało. Brawa 
dla wszystkich startujących, brawa 
dla Agnieszka Anyszka, Marze-
na Kurman Dorota Ostrowska Iza 

Wójcik-Urbańska Basia Zimecka 
Renata, Wiśniewska Lidka Bom-
brych Kacper, Bombrych Tomek, 
Kolos Michał Wiśniewski, Jacek 
Kurman, Tomasz Nowak, Kata-
rzyna Krzyżoszczak, Julia Kur-
man i Julian Urbański – dodali 
biegacze.  zł

n Wyniki biegu: 
1.�tomasz�Osmulski�(łódź,�Abb)�� ��15:24�

2.�Michał�Olejnik�(Pabianice,�Olej�running�team)�15:26�

2.�Mateusz�celak�(Opoczno,�MkL�Szczecin)�� � 16:12�

4.�Adrian�bednarek�(bydgoszcz)�� � � 16:17�

5.�Paweł�kopaczewski�(łódź,�time4s)��� � 16:36�

6.�krzysztof�Pietrzyk�(koluszki,running�team)�� 16:45

ekipa Starzyńskiego Biega�po�zawodach�w�łodzi�na�rynku�Manufaktury.
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Koszykówka�|�Wojewódzka�liga�kadetów�U-16�M�–�grupa�A�

Kadeci lepsi również w rewanżu
Kadeci Księżaka Łowicz w li-

gowych rozgrywkach zakończyli 
pierwszą rundę. Łowiczanie za-
jęli 4 lokatę w grupie A z dwoma 
zwycięstwami na koncie. Koszy-
karze UMKS-u z rocznika 2003-
2005 zagrali w ostatnim czasie 
dwa spotkania. Ekipa trenera Dra-
gana Ristanovića, która składa się 
głównie z młodszych zawodników 
i w tym roku ogrywają się ze star-
szymi rywalami, w poniedziałek 
zagrała mecz w Łodzi z liderem 
tabeli. Księżacy nie mieli więk-
szych szans i przegrali ten mecz 
39:133. Dobrą formę strzelecką 
zaprezentował Łukasz Pińkowski, 
który zdobył 12 punktów, trafiając 
dwie „trójki” 

W minioną niedzielę łowi-
czanie grali mecz w Głownie.  
W pierwszym spotkaniu nasz 
team w Łowiczu wygrał i teraz 
miejscowi chcieli się zrewanżo-
wać. Księżacy jednak nie dali się i 
po raz drugi w tym sezonie poko-
nali GTK (77:71). Mecz był bar-
dzo wyrównany, ale minimalnie 
lepiej spisali się nasi gracze. Do 
zwycięstwa w tym boju poprowa-
dził Księżaka Maksym Branicki, 
który zdobył aż 41 oczek. To chy-
ba ligowy rekord tego młodego 
koszykarza. 

Po rundzie zasadniczej Księ-
żacy zagrają rundę finałową. Ło-
wiczanie zajęli 4. miejsce, ale 
awansowali do finałowej szóstki, 
ponieważ poza konkursem grał 
tu drugi zespół ze Skierniewic.  

W grupie finałowej nasz zespół 
nie ma za wiele szans na wygrane, 
ale będzie się „obijał” z mocnymi 
rywalami i to ma zaprocentować 
w przyszłości. 

W finałowej szóstce zagra-
ją: ŁKS AZS UŁ Szkoła Gortata 
Łódź, PKK 99 I Pabianice, KKS 
Pro Basket Gambit Kutno, Start 
Łódź , AZS PWSZ Skierniewice 
i Księżak Łowicz.  zł

 
8. i 10. kolejka wojewódzkiej ligi 
koszykówki kadetów u16 – gru-
pa A:
n ŁKS AZS uŁ Szkoła Gortata 
Łódź – uMKS Księżak-2003 Ło-
wicz 133 :�39�(41:8,�27:13,�26:12,�
39:6)
Księżak: łukasz� Pińkowski� 12�
(2×3),� Maksym� branicki� 8,� Mate-
usz�błasiak�6,�kajetan�kowalski�4,�
bartłomiej� Myszkowski� 4,� Miłosz�
Liberski�3,�Gabriel�Wojda�2,�Michał�

Warzywoda,� Jan� załuski,� Antoni�
Wróblewski,�Oliwier�kołaczyński,�
Najlepiej dla ŁKS-u: tomasz�
kwieciński�20�(2x3)�i�bartosz�Joń-
czyk�16.�

n GTK Głowno – uMKS Księ-
żak-2003 Łowicz 71:77� (15:22,�
25:22,�19:17,�12:16)�
Księżak: Maksym� branicki� 41,�
łukasz� Pińkowski� 9� (1×3),� Miłosz�
Liberski� 8,� Antoni� Wróblewski� 6,�
Mateusz�błasiak�6,�Norbert�Wojda�
5,� bartłomiej� Myszkowski� 2,� kaje-
tan�kowalski,�Michał�Warzywoda�i�
Oliwier�kołaczyński.�
Najlepiej dla GTK:�Dorian�Skalski�
18�i�bartłomiej�Matyjasik�14.�

1.�łkS�AzS�Uł�Szkoła�Gortata�(2)� 8� 16� 1048-2299

2.�Pkk�99�I�Pabianice�(1)� 7� 12� 658-379

3.�AzS�PWSz�ósemka�II�Skierniewice�(3)� 7� 11� 375-599

4. uMKS Księżak-2004 Łowicz (4) 8 10 419-796

5.�Gtk�Głowno�(5)� 8� �8� 394-821

Kadeci Księżaka są�młodsi�od�większości�swoich�rywali.
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Koszykówka�|�Woj.�liga�młodziczek�młodszych�U13�–�grupa�A�

Co się stało w Kutnie?
Zawodniczki Księżaka-2006 

Łowicz bardzo słabo zaczęły run-
dę rewanżową ligowego sezo-
nu wojewódzkiej ligi koszykówki 
młodziczek U-13. Nasze dziew-
czyny rywalizują w grupie A, 
gdzie gra 6 zespołów. Również 6 
ekipa walczy w grupie B. 

Podopieczne trenera Marcina 
Salamonika zagrały rewanżowy 
mecz z ekipą z Kutna i to był nasz 
pogrom. Łowiczanki przegrały 
aż 18:21. Co się stało w Kutnie? 
W Łowiczu, w pierwszym star-
ciu tych ekip nasz zespół przegrał 
61:116. 

Nasz zespół pojechał na mecz 
w osłabieniu, ale chyba dziewczy-

ny nie spodziewały się aż takiego 
wyniku. O tym pojedynku trzeba 
szybko zapomnieć i dalej treno-
wać, aby gonić rywalki. 

W sobotę, 2 lutego łowiczanki 
zagrają turniej w Łowiczu, gdzie 
zmierzą się z liderem z Pabianic i 
ostatnią ekipą z tabeli AKS SMS 
Łódź. Będzie szansa na jedno 
zwycięstwo. zł

11. kolejka wojewódzkiej ligi 
koszykówki młodziczek młod-
szych u13 – grupa A:
n KKS Pro-Basket Kutno – uMKS 
Księżak-2006 Łowicz 121:18 
(38:10,�27:0,�36:2,�20:6)
Księżak:� Patrycja� tomaszkiewicz�

46�(2×3),�Julia�Puchalska�2,�Oliwia�
Sterpińska�2,�Antonina�kuleta,�Ju-
lia� Muras,� Natalia� Strugińska,� zu-
zanna�Uczciwek,�Aleksandra�Wró-
bel,� chelsea� Puchalska,� Patrycja�
Szkup,�Wiktoria�Piaskowska,�Alicja�
Siewiera.�
Najwięcej dla Pro-Basketu: Pa-
trycja�Wielemborek�34,�Oliwia�Da-
jer�22�i�Oliwia�tomasik�18.�

Tabela grupy A: 
1.�Ptk�Szmigiel�znaki�Pabianice�(1)� 5� 10� 478-97

2.�MkS�ósemka�Skierniewice�(2)� 5� �9� 373-188

3.�kkS�Pro-basket�kutno�(4)� 6� �9� 447-327

4. uMKS Księżak-2006 Łowicz (3) 6  8 263-549

5.�tk�Alles�basket�Głowno�(5)� 5� �7� 237-331

6.�AkS�SMS�łódź�(6)� 5� �5� 113-419

Młodziczki pechowo zaczęły rok 2019,�ale�na�pewno�szybko�się�przebudzą.
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Piłka nożna�|�III-ligowy�front

Pierwsze sparingi  
za ligowcami, lider się zbroi

Przed tygodniem pisaliśmy, że 
III-ligowcy wybudzają się z zimo-
wego snu. Proces ten trwa bardzo 
powoli. Tylko trzy kluby z grupy 
pierwszej rozegrały w poprzed-
nim tygodniu mecze sparingowe. 
Imponująco zaprezentowała się 
Lechia, która rozbiła III-ligowców 
z grupy trzeciej – MKS Klucz-
bork 4:0. Imponujący wynik osią-
gnął Znicz Biała Piska remisując 
z grającym na zapleczu ekstrakla-
sy Stomilem Olsztyn 2:2. Olsz-
tynianie zagrali składem mocno 
zmienionym w porównaniu z li-
gowym, ale i tak wynik beniamin-
ka robi wrażenie. Przegrał jedynie 
stołeczny Ursus uznając wyższość 
Elany Toruń.

Wzmocnienia Sokoła 
kosztem rywali
Po ruchach transferowych wi-

dać, że Sokół Aleksandrów Łódz-
ki zrobi wszystko, aby nie roztrwo-
nić przewagi po rundzie jesiennej. 
Z Lechii Tomaszów Mazowiecki 
do lidera przenoszą się Bartłomiej 
Maćczak i Jakub Rozwandowicz. 
Kolejnym wzmocnieniem w tym 
roku jest Bartłomiej Rakowski je-
sienią grający dla rewelacji roz-
grywek – Unii Skierniewice.

Z kolei na pierwszym w tym 
roku treningu skierniewiczan sta-
wiło się 18 piłkarzy. Zabrakło kon-
tuzjowanych Pawła Czarneckiego, 
Rafała Wacha i Mateusza Nierobi-
sza. Poza Rakowskim klub może 
opuścić jeszcze Szymon Kiwa-
ła, który wciąż zastanawia się nad 
swoją przyszłością.

Pierwsze treningi w zimowej 
aurze mają już za sobą piłkarze 
Olimpii Zambrów. Na pierwszych 
zajęciach zabrakło Luci Asatianie-
go oraz Mateusza Otaszewskiego. 
Pojawiło się za to trzech junio-
rów. W lekko okrojonym składzie 
po raz pierwszy w tym roku treno-
wali również w Ostródzie. Sokół 
rozwiązał umowy z Mateuszem 
Broziem i Jakubem Paprzyckim. 

Trener przygląda się za to junio-
rom oraz jednemu testowane-
mu zawodnikowi. Tłoczniej było  
w Radomiu na pierwszych zaję-
ciach Broni. Trener miał do dys-
pozycji 22 zawodników, w tym 
czterech testowanych. Do tego 
trzech piłkarzy ma dołączyć do 
kadry w trakcie przygotowań.

W ełku i Warszawie nie 
myślą o transferach
Inne problemy mają na razie w 

Ełku i Warszawie. Już przed tygo-
dniem pisaliśmy, że kibice Mazu-
ra prowadzą w Internecie zbiór-
kę, która pozwoliłaby piłkarzom 
skończyć sezon. Nie dość, że 
uzbierana kwota jest niewielka, to 
ostatnio jeszcze przestała rosnąć.

Dwa dni później, niż plano-
wano, treningi rozpoczęli gra-
cze Polonii Warszawa. Piłkarze 
Czarnych Koszul w ten sposób za-
protestowali opóźnieniom w wy-
płatach. Media informują, że są 
gracze, którzy wynagrodzenia nie 
widzieli od września. Władze klu-
bu starają się jednak wyprostować 
sytuację i jest szansa, że stołeczni 
przetrwają ten trudny okres bez 
zmian. W przeciwnym wypadku, 
zawodnicy warszawian raczej nie 
będą mieć problemów ze znale-
zieniem nowych pracodawców.

Mateusz Lis

Zimowe sparingi iii-ligowców:
n Lechia Tomaszów Mazowiec-
ki – MKS Kluczbork (iii liga)�4:0�
(2:0)
1:0�–�kamil�kubiak�(17),�2:0�–�ka-
mil� Lewiński� (40),� 3:0� –� Mateusz�
bąkowicz� (63),�4:0�–�Mateusz�bą-
kowicz�(83).
n Stomil Olsztyn (i liga) – Znicz 
Biała Piska 2:2�(1:1)
Gola�dla�znicza:�konrad�radzikow-
ski,�Paweł�kossyk.
n elana Toruń (ii liga) – ursus 
Warszawa 3:1�(3:0)
Gol� dla� Ursusa:� konrad� Jóźwicki�
(81).

Piłka siatkowa�|�8.�kolejka�Siatkarskich�Amatorskich�Mistrzostw�łowicza�

Siatkarze już prawie na półmetku 
Siatkarze, walczący o tytuł mi-

strza Łowicza w ramach SAM są 
już prawie na półmetku rozgry-
wek. Do zakończenia pierwszej 
rundy postała już tylko jedna ko-
lejka, a później organizatorzy roz-
grywek przedstawią terminarz 
rundy rewanżowej, w której po-
nownie zagrają ze sobą wszystkie 
zespoły. 

W piątkowy wieczór w hali 
OSiR nr 2 rozegrano trzy spo-
tkania, z których najciekawszy 
okazał się pojedynek LKS Ret-
ki – Dora Digital Łowicz. Po wy-
równanej walce górą okazali się 
siatkarze z Retek, wygrywając 
3:1. Dora mocno postawiła się ry-
walowi, wygrała pierwszego seta 
26:24, a w każdej kolejnej partii 
zdobywała ponda 20 punktów. Ty-
tuł najbardziej wartościowego za-
wodnika w tym spotkaniu zdobył 
Piotr Głowacki z Retek.

Nie zwalnia tempa lider roz-
grywek – AGS-Awanturnik Ło-
wicz, który wygrał z Mnichami 
z Południa Głowno w trzech se-
tach. Kierownik zespołu Wojciech 
Florczak zmobilizował na ten 
mecz mocny skład, ponieważ ry-
wale są w lidze groźni. Nauczycie-
le gładko wygrali dwa sety i nie-
co rozluźnili się w trzeciej partii, 
którą jednak wygrali 26:24. Tytuł 
MVP został przyznany Łukaszo-
wi Świątkowskiemu, który zdo-
był dla Awanturnika 14 punktów. 
Łowicka Amatorska Grupa Siat-
kówki nadal jest bez porażki i z 
kompletem punktów prowadzi w 
tegorocznej rywalizacji. 

Bardzo dobrze spisuje się w 
lidze UKS Korabka II Łowicz, 
która w trzech setach pokonała I 
LO Łowicz. Walka była jednak 
bardzo wyrównana. Ekipa “lice-
alistów” grała bardzo ambitnie, 
przegrywając za każdym razem 
niewielką ilością punktów. Tytuł 
MVP zdobył Patryk Milczarek z 
Korabki II.

Jedno z czterech planowanych 
spotkań, pomiędzy OSP Seligów 
a UKS Korabka I Łowicz, zosta-

ło przełożone na późniejszy ter-
min. O pierwsze punkty ekipa Se-
ligowa będzie walczyła dopiero za 
tydzień, a mecz 7. kolejki z UKS 
Korabka I Łowicz został przeło-
żony na 25 stycznia 2019 roku na 
godz. 18.30.

W klasyfikacji najlepiej punk-
tującego zawodnika zdecydowa-
nym liderem jest Cezary Markus 
(Mnichy z Południa Głowno), 
który ma na koncie 125 punktów. 
Bardzo dobrze w tej klasyfika-
cji wypada Dominik Niedbałka. 
Atakujący I LO Łowicz ma już 81 
punktów. 

Najlepiej zagrywającym za-
wodnikiem jest Rafał Dudziński 
(Korabka I), który na koncie 17 
punktujących zagrywek, a drugie 
miejsce zajmuje Mariusz Głowac-
ki – 12. Jak na razie najczęściej ty-
tuł MVP zdobywał Robert Kowal-
ski z Awanturnika (3 razy)

Organizatorzy rozgrywek w 
statystykach na stronie SAM bio-
rą pod uwagę średnią na mecz. 
Aby być sklasyfikowanym na za-
kończenie rywalizacji należy mieć 
rozegranych 8 spotkań (50 procent 
plus jeden).  zł

7. kolejka XX edycji SAM:
n Dora Digital Łowicz – LKS Ret-
ki 1:3 (26:24,�23:25,�20:25,�23:25)
Dora:� łukasz� brzozowski� 13� (2),�
Adam� Gontarek� 7,� Marcin� Olej-
niczak� 7,� Emil� Gajda� 5� (1),� Jakub�
kukieła� 5,� łukasz� kwiatkowski� 3,�
Jakub�cichal�2,�Szymon�całka�1�i�
Paweł�tomala.
Retki:� Piotr� Głowacki� 17,� Marcin�
Głowacki�15,�Mariusz�Głowacki�11�
(2),�tomasz�Ploch�4,�rafał�koza�3�
(2),�Marcin�Suder�2�(2),�Paweł�koza�
2�i�Dawid�Górski.
MVP: Piotr�Głowacki�(retki).
n ŁAGS-Awanturnik Łowicz – 
Mnichy z Południa Głowno 3:0�
(25:15,�25:15,�26:24)
Awanturnik:� łukasz� Świątkowski�
14,�bartłomiej�Pakowski�10�(1),�to-
masz� Piwowarski� 6,� cezary� Doło-
wiec�5�(2),�Przemysław�ciechoński�3�
(3),�Maciej�kolos�2,�Dominik�kuś�(L),�
Wojciech�Florczak�i�Dariusz�Wróbel.
Mnichy:� cezary� Markus� 16� (1),�
Mateusz� Dąbrowski� 5� (1),� Adam�
zieliński� 5� (1),� kacper� Arkitek� 3,�
rafał�bogus�3,�Dominik�Miśkiewicz�
1�i�Patryk�rajewski�(L).
MVP: łukasz� Świątkowski� (Awan-
turnik).

n uKS Korabka ii Łowicz – i LO 
Łowicz 3:0�(26:24,�25:22,�25:21)
Korabka ii:� Jakub� zagórowicz�
14�(3),�Filip�Jałoszyński�12,�Jakub�
kosiorek�11�(1),�Dominik�zabost�9�
(5),�Patryk�Milczarek�5�(4),�Mateusz�
kotlarski�2,�Mikołaj�roguz,�Maciej�
Iwanow�i�Mateusz�kwasek.
i LO: Dominik� Niedbałka� 14� (1),�
Eryk�kukieła�6�(2),�Mateusz�Guzek�
5,�Jakub�Gawryszczak�4� (1),�kac-
per� kurczak� 4,� Mikołaj� kurczak� 3�
(1)�i�Jakub�kowalski�(L).�
MVP: Patryk�Milczarek�(korabka�II).
n OSP Seligów – uKS Korabka i 
Łowicz�przełożony�na�25�stycznia,�
godz.�18.30.

1.�łAGS-Awanturnik�łowicz�(1)� 6� 18� 18-1

2.�LkS�retki�(2)� 7� 17� 18-8

3.�UkS�korabka�II�łowicz�(4)� 6� 13� 12-8

4.�Mnichy�z�Południa�Głowno�(3)� 7� 12� 15-13

5.�UkS�korabka�I�łowicz�(5)� 5� �8� 11-8

6.�I�LO�łowicz�(6)� 6� �6� �8-13

7.�Dora�Digital�łowicz�(7)� 7� �3� �5-18

8.�OSP�Seligów�(8)� 6� �0� �0-18

n 8. kolejka (2019.01.18): I� LO�
–� łAGS-Awanturnik� (ptk,� godz.�
18.30),�UkS�korabka� I�–�UkS�ko-
rabka�II�(pt,�godz.�18.30).�

 Jakub Zagórowicz (w ataku)�to�najmocniejszy�punkt�zespołu�korabka�II.
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Piłka halowa|�Futsalowa�Liga�Mistrzów

Liga Mistrzów dla Imadeł
Ponownie trofeum za Futsa-

lową Ligę Mistrzów przyjechało 
do Łowicza! Tym razem najlep-
si okazali się zawodnicy Novum 
Pędzących Imadeł, którzy w fi-
nale pokonali skierniewicki ze-
spół Boss. W Futsalowej Lidze 
Mistrzów wystąpiło łącznie 9 ze-
spół, na co dzień grających w li-
gach halowych w Łowiczu, Skier-
niewicach oraz Żyrardowie. Tym 
razem gospodarzem rywalizacji 
były Skierniewice.

W stawce dziewięciu drużyn 
podzielonych na dwie grupy wzię-
ły udział trzy drużyny z Łowicza 
– wspominane Pędzące Imadła, 
Chińska Haczykowscy oraz Renix 
Da Grasso. Organizatorzy stwo-
rzyli dwie grupy (cztero i pięcio-
zespołowe) z który do półfinału 
wychodziły pierwsze cztery dru-
żyny. W grupie A w czterech me-
czach zespół Imadeł zgromadził 6 
punktów (wygrane z Bossem 4:2 
oraz Chińską 2:1) pozwoliły na 
zajęcie trzeciego miejsca i awans 
do dalszej fazy. Sztuka awan-
su do ćwierćfinału nie udała się 
Chińśkiej, która wygrała tylko je-
den mecz (z Bimbrownikami Ży-
rardów) i zajęła, piąte miejsce w 

grupie A, tym samym odpadając 
z dalszej rywalizacji. W grupie B 
grał Renix który zgromadził tyl-
ko jeden punkt (remis 3:3 z Ros-
-Gazem Skierniewice), ale z gru-
py wyszedł z ostatniego miejsca. 

W meczach ćwierćfinałowych 
było emocjonująco, jednak w 
pierwszym meczu Renix prze-
grał z Ogrodową Sztrase Skier-
niewice 3:0 (przegrywając już do 
przerwy w takim stosunku) i ze-

spół Bartłomieja Tkacza poże-
gnał się z turniejem. Pewne zwy-
cięstwo odniosły Pędzące Imadła 
które pokonały Hand-Dach Żyrar-
dów 3:0 (dwa gole Michała Fabi-
jańskiego i Tomasza Dąbrowskie-
go). W „półfinale” Imadła długo 
przegrywały z Ogrodową 0:1, jed-
nak skuteczne okazało się wycofa-
nie bramkarza, które pomogło w 
zdobyciu gola w ostatnich sekun-
dach przez Michała Adamczyka. 

O awansie do finału zadecydo-
wały rzuty karne, które lepiej wy-
konywali zawodnicy z Łowicza. 
Duża zasługa w tym Rafała Bo-
gusa, który w całym turnieju nie 
grał, ale wszedł do bramki właśnie  
w konkursie rzutów karnych i zo-
stał swego rodzaju bohaterem.  
W finale zespół Piotra Gawlika 
pewnie pokonał Boss Skierniewi-
ce 5:2 i mogli cieszyć się z triumfu 
w całym turnieju!  ever

Grupa A: 
n Novum Pędzące imadła Łowicz 
– Boss Skierniewice 4:2� (2:1);�
br.:�Michał�Fabijański�3�(2,�7� i�15)
n Bimbrownicy Żyrardów – Ogro-
dowa Strase Sk-ce 1:0 (0:0)
n Boss Skierniewice – Bimbrow-
nicy Żyrardów 3:0 (3:0)�
n chińska haczykowscy Subiekt 
Dach-Lux Łowicz – Novum Pę-
dzące imadła 1:2�(0:1);�br.:�kamil�
bartosiewicz� (12)�–�Damian�Janik�
(6)�i�krystian�Mycka�(11)
n chińska haczykowscy Subiekt 
Dach-Lux Łowicz – Ogrodowa 
Strase Skierniewice 1:2�(0:1);�br.:�
robert�hyży�(12)
n Novum Pędzące imadła – Bim-
brownicy Żyrardów 0:1�(0:1)�
n Ogrodowa Strase – Boss 
Skierniewice 2:1�(2:1)
n Bimbrownicy Żyrardów – chiń-
ska haczykowscy Subiekt Dach-
-Lux 1:2�(1:2);�br.:�kamil�bartosie-
wicz�(1)�i�Dawid�Sarafiński�(7)
n Ogrodowa Strase – Novum Pę-
dzące imadła 2:0�(0:0)
n Boss Skierniewice – chińska 
haczykowscy Subiekt Dach-Lux 
Łowicz 3:2 (1:1);�br.:�robert�hyży�
2�(3�i�12)
Grupa B: 
n hand-Dach Żyrardów – Ros-
-Gaz Skierniewice 3:3�(1:0)�
n Renix Da Grasso Łowicz – 
Sondka Żyrardów 1:4 (1:1);� br.:�
bartosz�Placek�(6)
n Renix Da Grasso Łowicz – 
hand-Dach Żyrardów 0:3�(0:1)

n Sondka Żyrardów – Ros-Gaz 
Skierniewice 6:0 (3:0)
n Renix Da Grasso Łowicz – Ros-
-Gaz Skierniewice 3:3� (0:1);� br.:�
bartłomiej�tkacz�(11),�bartosz�Pla-
cek�(19)�i�Michał�Świdrowski�(20)
n Sondka Żyrardów – hand-
-Dach Żyrardów 1:0�(0:0)

n Mecze ćwierćfinałowe: Ogro-
dowa� Strase� –� renix� Da� Grasso�
3:0�(3:0);�Sondka�Żyrardów�–�bim-
brownicy�Żyrardów�3:0�(2:0);�boss�
Skierniewice�–�ros-Gaz�Skierniewi-
ce�2:0� (1:0);�hand-Dach�Żyrardów�
–�Novum�Pędzące� Imadła�łowicz�
0:3�(0:2),�br.:�Michał�Fabijański�2�(7�
i�15)�i�tomasz�Dąbrowski�(8)
n Mecze półfinałowe: Sondka�
Żyrardów�–�boss�Skierniewice�2:4�
(1:1);�Ogrodowa� Strase� Skiernie-
wice� –� Novum� Pędzące� Imadła�
łowicz�1:1�(1:0),�w�rzutach�karnych�
1:2;�br.:�Michał�Adamczyk�(16)
n Mecz o 3. miejsce: Sondka�
Żyrardów� –� Ogrodowa� Strase� 1:1�
(1:1),�w�karnych�4:3
n Mecz o 1. miejsce: boss�–�No-
vum�Pędzące�Imadła�2:5�(2:3);�br.:�
Michał�Fabijański�2�(4�i�14),�Michał�
Adamczyk� (5),�tomasz�Dąbrowski�
(6)�i�krystian�Mycka�(13)

Novum Pędzące imadła Łowicz:�
rafał� bogus� i� Patryk� Orzeł� –� Mi-
chał� Fabijański� (7),� tomasz� Dą-
browski�(3),�krystian�Mycka�(2),�Da-
mian� Janik� (1),� Michał� Adamczyk�
(1),�Piotr�Gawlik�i�roman�Perizhok.

Zwycięska drużyna Novum Pędzących�Imadeł�łowicz.
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Lekkoatletyka |�Parkrun�dla�WOŚP

Pomagali biegając
ParkRun Kutno był jednym 

z wielu wydarzeń towarzyszą-
cych 27. Finałowi WOŚP w Kut-
nie. Uczestnicy pobiegli w sobo-
tę, 12 stycznia, po raz pierwszy dla 
Wielkiej Orkiestry Świątecznej 
Pomocy. Wielkoorkiestrowy bieg 
na 5 kilometrów po parku Wiosny 
Ludów ukończyły 34 osoby. Naj-
szybszym mężczyzną okazał się 
Kacper Szyszka, wśród pań naj-
lepsza była Anna Szczepańska.

Również w Kutnie odbył się 
I Nocny Bieg dla WOŚP, który 
miał miejsce w niedzielę, 13 stycz-
nia, na terenie Parku Traugutta  
w Kutnie. Organizatorem biegu 
był Sztab Hufec HP Kutno. Nocny 
Bieg miał charakter charytatywny, 
przebiegał pod hasłem „Pomaga-
nie jest dziecinnie proste”. Wspie-
rał on inicjatywę WOŚP, gdyż 
całość wpisowego od zawodni-
ków zostało przekazane na Wiel-
ką Orkiestrę. Start biegu nastąpił 
o godzinie 17.00 z parkingu Kut-
nowskiego Domu Kultury, gdzie 
również zlokalizowana była meta. 
Trasa prowadziła ścieżkami Parku 
Traugutta i wynosiła łącznie trzy 
okrążenia, czyli dystans około 6 
kilometrów. Nie prowadzono po-
miaru czasu, co za tym idzie nie 
było klasyfikacji ukończenia bie-
gu. Obowiązywał natomiast limit 
zgłoszeń uczestników – 100 osób. 

Wśród uczestników pierwszej 
edycji kutnowskiego Nocnego 
Biegu znaleźli się również biega-
cze Rozbieganych Żychlin. Wszy-
scy otrzymali medal za ukończe-
nie biegu oraz ciepły posiłek po 
finiszu. mr

Grupa Rozbieganych Żychlin 
podczas biegu w Kutnie: 
Agnieszka� kajak,� renata� Stelma-
szewska,� tomasz� Stelmaszewski,�
Estera�Mamczarek,�krzysztof�Mam-
czarek,�Marta�Piasecka.�

Grupa Rozbiegani Żychlin wzięła�udział�w�pierwszej�edycji�
kutnowskiego�Nocnego�biegu,�który�towarzyszył�27.�WOŚP�2019.
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Podczas biegu ParkRun��
w�ramach�27.�WOŚP�w�kutnie.
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Piłka halowa�|�łowicka�liga�futsalu

Jurny Gladiator przegrał  
z Subiektem Nieborów

W niedzielę, 13 stycznia, ze-
spół Jurny Gladiator Żychlin  
w ramach 7. kolejki łowickiej II 
ligi zagrał mecz przeciwko Su-
biekt Nieborów. Spotkanie zakoń-
czyło się przegraną Jurnego Gla-
diatora 0:1. 

Pierwsza połowa zakończyła 
się bezbramkowym remisem 0:0. 
Gol ze strony zawodnika Subiek-
ta Nieborów padł w drugiej części 
gry w 15 minucie. Była to jedy-
na bramka w tym spotkaniu, któ-
ra zadecydowała o wygranej pił-
karzy z Nieborowa. Na pierwsze 
miejsce tabeli awansował Marbud 
Chąśno. 

W czołówce Julomax II ligi 
jest niezwykle tłoczno, szósty ze-
spół Błękitnych II do lidera traci  
3 punkty. Następna kolejka II ligi 
łowickiego futsalu 20 stycznia. mr  

7. kolejka Julomax ii ligi:
n Jurny Gladiator Żychlin – Su-
biekt Nieborów 0:1 (0:0)

n Drink Team Głowno – Rc De-
sign Victoria Bielawy 2:2�(0:1)
n Marbud chąśno – Baumit Ło-
wicz 5:2�(3:2)
n Alcatraz Łowicz – Akacjowa 
Team Dzierzgów 4:1 (3:1)
n Błękitni i – Błękitni ii Dmosin 
0:2�(0:1)
n KS Stefan Łowicz – Olimpia 
chąśno 0:5 walkower
n Fc Łaguszew – Dąbro 1:1�(0:1)

1.�Alcatraz�łowicz� 7� 16� 29:15

2.�Marbud�chąśno� 7� 15� 26:12

3.�błękitni�Dmosin� 7� 15� 18:9

4.�Fc�łaguszew� 7� 15� 17:11

5.�Olimpia�chąśno� 7� 14� 19:16

6.�błękitni�II�Dmosin� 7� 13� 14:10

7.�Subiekt�Nieborów� 7� 12� 14:11

8.�Dąbro�łowicz� 7� 11� 19:14

9.�Akacjowa�team�Dzierzgów� 7� 10� 14:14

10.�baumit�łowicz� 7� 7� 14:15

11.�rc�Design�Victoria�bielawy� 7� 5� 12:20

12.�kS�Stefan�łowicz� 7� 4� 6:24

13. Jurny Gladiator Żychlin 7 1 7:29

14.�Drink�team�Głowno� 7� 1� 8:17

Piłka nożna�|�Wielkoorkiestrowy�halowy�turniej�Piłki�Nożnej�w�choceniu

Podwójne zwycięstwo 
chłopców GKS Bedlno

Grupy młodzieżowe GKS Be-
dlno wzięły udział w Halowym 
Turnieju Piłki Nożnej dla WOŚP 
w Choceniu (województwo ku-
jawsko-pomorskie), który miał 
miejsce w sobotę 12 stycznia. 

Wzięło w nim udział siedem 
zespołów piłkarskich, zatem kon-
kurencja była dość duża. Rywa-
lizację prowadzono systemem 
„każdy z każdym”, więc łącznie 
odbyło się 21 meczów. 

W turnieju tym zagrały dwie 
drużyny GKS Bedlno, które wy-
walczyły w zawodach dwa naj-
wyższe miejsca na podium. Dru-
żyna GKS Bedlno Czerwoni 
zajęła I miejsce. 

Natomiast drużyna GKS Be-
dlno Niebiescy zajęła II miejsce. 
Młodzi piłkarze GKS Bedlno wy-
graną dedykowali trenerowi Ka-
milowi Gałązce. Chłopcy wy-
stąpili w specjalnych koszulkach  
z napisem „Gramy dla trenera”, 
życząc trenerowi Kamilowi Ga-
łązce, poszkodowanemu w wy-
padku samochodowym szybkiego 

powrotu do zdrowia i na boisko. 
 mr

Skład GKS Bedlno: Stanisław�
Wachowiak,� Mateusz� Misztal,�
Jakub� kostecki,� Patryk� Szczepa-
niak,� Wiktor� kaczmarek,� Michał�
Myszkowski,� kamil� Moździerzew-
ski,� kacper� kraszkiewicz,� Mikołaj�
klimczak,� Wiktor� kowalski,� Antoni�
Matusiak,�Filip�Ignaczewski,�Domi-

nik�Głuchowski,�Jakub�Piórkowski,�
Jakub� kostusiak,� Marcel� Szad-
kowski,� Michał� Stępień,� Damian�
kaźmierczak.� trenerzy:� Szczepan�
kacprzak,�Marcin�Głogowski�

Wyniki spotkań GKS Bedlno:
n Kujawianka – GKS Bedlno Nie-
biescy 0:3
n unia choceń – GKS Bedlno 
czerwoni 1:1

n Orzeł Służewo – GKS Bedlno 
Niebiescy 0:2
n Orzeł Służewo – GKS Bedlno 
czerwoni 1:1
n GKS Bedlno Niebiescy – Mło-
dy Lubień 2:1
n GKS Bedlno czerwoni – Wiseł-
ka Dobrzyń 2:2
n GKS Bedlno Niebiescy – unia 
choceń 0:0
n GKS Bedlno czerwoni – Kuja-
wianka 3:0

n KS Bedlno czerwoni – GKS 
Bedlno Niebiescy 3:1
n Wisełka Dobrzyń – GKS Bedl-
no Niebiescy 1:3
n Młody Lubień – GKS Bedlno 
czerwoni 0:1

Klasyfikacja końcowa:
1. GKS Bedlno czerwoni 14 pkt. 11:9                                    

2. GKS Bedlno Niebiescy 13 pkt. 11:5                                      

3.�Młody�Lubień� 10�pkt.� 12:5������������������������������������

4.�Orzeł�Służewo� 7�pkt.� 9:7���������������������������������������������

5.�Unia�choceń� 5�pkt.� 2:12�������������������������������������������

6.�kujawianka�Izbica� 4�pkt.� 3:10���������������������������������

7.�Wisełka�Dobrzyń� 4�pkt.� 6:14

Młode Byki GKS Bedlno�zostali�zwycięzcami�turnieju�Piłki�Nożnej��
dla�WOŚP�w�choceniu.�zespoły�GkS�bedlno�zajęły�I�i�II�miejsce.
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Piłka siatkowa�|�kutnowska�Amatorska�Liga�kobiet

Porażka i zwycięstwo na koncie 
siatkarek V Team Żychlin

Za nami 9. kolejka Ekstraklasy 
Kobiet KALS, która odbyła się w 
sobotę 12 stycznia. W sobotnich 
rozgrywkach siatkarki Volley 
Team Żychlin zagrały dwa spo-
tkania: przeciwko Łęczycy Team 
oraz Liderkom Szczawin. 

Podopieczne trenera Piotra 
Wojciechowskiego odniosły jed-
ną porażkę i jedno zwycięstwo. 
W starciu przeciwko Łęczycy 
Team musiały uznać wyższość 
obecnych wiceliderek Ekstrakla-
sy Kobiet, przegrywając mecz 
2:1.  

Siatkarki Volley Team Ży-
chlin w pierwszym secie wygra-
ły z przeciwniczkami 25 do 23. 
Jednak w drugim secie uległy ry-
walkom z Łęczycy do 13. O wy-
niku całego spotkania zadecy-
dował tie-break, w którym VTŻ 
przegrały 13:15. Nasze siatkar-
ki zrehabilitowały się w drugim  
ze swoich sobotnich spotkań – 
przeciwko Liderkom Szczawin. 

Ekipa z Żychlina poradziła so-
bie z rywalkami, wygrywając 2:0, 
w setach 25:19 oraz 25:23. Mia-
no najlepszej zawodniczki meczu 

otrzymała Weronika Ciszewska 
(Volley Team Żychlin).

Następna, 10. kolejka Ekstra-
klasy Kobiet KALS odbędzie się 
w sobotę 19 stycznia 2019, wów-
czas odbędą się mecze: Akademia 
Siatkówki Żychlin – ZS Żychlin/
ALO Kutno; Akademia Siatków-
ki Żychlin – Volley Team Żychlin; 
Łęczyca Team – ZS Żychlin/ALO 
Kutno; Hurt-Pap Kutno – Volley 
Team Żychlin.  mr

n GDS Strzelce – hurt Pap Kutno 
0:2 (8:25,�10:25)

n hurt Pap Kutno – Victoria Koło 
0:2�(10:25,�17:25)
n Łęczyca Team – Victoria Koło 
1:2 (10:25,�25:16,�8:15)
n Łęczyca Team – Volley Team 
Żychlin 2:1�(23:25,�25:13,�15:13)
n Liderki Szczawin – Volley 
Team Żychlin 0:2�(19:25,�23:25)
n Liderki Szczawin – Salos Kut-
no-Woźniaków 2:0�(25:19,�25:17)

Tabela:
1.�Victoria�koło� 9� 24� 18:3

2.�łęczyca�team� 10� 23� 17:6

3. Akademia Siatkówki Żychlin 8 20 15:4

4. ZS Żychlin /ALO Kutno 9 18 14:8

5. Volley Team Żychlin 9 16 12:10

6.�hurt-Pap�kutno� 9� 15� 11:9

7.�Gostynin�team� 9� 9� 6:12

8.�Liderki�Szczawin� 9� 7� 5:14

9.�Salos�kutno-Woźniaków� 9� 0� 0:16

10.�GkS�Strzelce� 9� 0� 0:16

PROGNOZA POGODy�|�17.01.2019�–�23.01.2019

SyTuAcJA  SyNOPTycZNA: 
Pogodę�kształtować�będzie�zatoka�niżowa�
znad�Skandynawii,�w�weekend�klin�wyżowy.�
Napływa�wilgotna,�ale�cieplejsza�masa�
powietrza�polarno-morskiego.

cZWARTeK: 
Pochmurno�z�przejaśnieniami,�
miejscami�opady�deszczu.�Widzialność�
dobra.�Wiatr�zachodni,�umiarkowany,
6-9�m/s,��w�porywach�do�16�m/s.
temp.�max�w�dzień:�+�5�st.�c�do�+�6�st.�c.
temp.�min�w�nocy:�+�1�st.�c�do�-�1�st.�c.

PiąTeK - SOBOTA - NieDZieLA: 
zachmurzenie�duże�do�umiarkowanego,�
bez�opadów,�chłodniej.�Widzialność�
umiarkowane�do�dobrej,�zamglenia.
Wiatr�zachodni,�słaby�i�umiarkowany,�3-6�
m/s.
temp.�max�w�dzień:�+�2�st.�c�do��+�3�st.�c.
temp.�min�w�nocy:��-�3�st.�c�do��-�4�st.�c.

PONieDZiAŁeK - WTOReK - ŚRODA: 
zachmurzenie�duże�do�umiarkowanego,�
bez�opadów.�Widzialność�umiarkowane�
do�dobrej,�zamglenia.�Wiatr�zachodni,�
słaby�i�umiarkowany,�3-6�m/s.
temp.�max�w�dzień:�+�2�st.�c�do��+�3�st.�c.
temp.�min�w�nocy:��-�3�st.�c�do��-�4�st.�c.

bIUrO�MEtEOrOLOGIczNE�cUMULUS

PROGNOZA BiOMeTeOROLOGicZNA:
Pogoda�niekorzystnie�wpływać�będzie�na�nasze�
samopoczucie.�
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Ofi�cyna�Wydawnicza�„Nowy�łowiczanin”
Waligórscy�s.c.�w�łowiczu
99-400�łowicz,�ul.�Pijarska�3a,�tel./fax�46�837-46-57,�
e-mail:�redakcja@lowiczanin.info�
adres�dla�korespondencji:�
99-400�łowicz,�skrytka�pocztowa�68.
Kontakt w sprawie wydania dla Żychlina i okolic:
tel.�796-455-333,�e-mail:�zychlin@lowiczanin.info�
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Piłka nożna |�charytatywny�turniej�Piłki�Nożnej�w�kutnie

Samorządowcy i dziennikarze zagrali dla WOŚP
W ramach imprez towarzyszą-

cych tegorocznemu 27. Finało-
wi Wielkiej Orkiestry Świątecz-
nej Pomocy w Kutnie, w sobotę
12 stycznia, odbył się charytatyw-
ny mecz piłki nożnej z cyklu „Ko-
piemy dla WOŚP” pod hasłem 
„Łączy nas jeden cel”. Miejscem 
rozgrywek była hala sportowa 
przy Gimnazjum Nr 2 w Kutnie. 

Organizatorami charytatywne-
go piłkarskiego turnieju był Miej-
ski Ośrodek Sportu i Rekreacji 
w Kutnie oraz  koordynator akcji 
„Łączy Nas Jeden Cel” – Przemy-
sław Tobolczyk. Naprzeciw siebie 
stanęły drużyny piłkarskie złożo-
ne z dziennikarzy, lokalnych sa-
morządowców oraz drużyn grają-
cych w Kutnowskiej Amatorskiej 
Halowej Lidze Piłki Nożnej. Roz-

grywki dostarczyły wielu sporto-
wych emocji. 

Turniej rozegrano systemem 
„każdy z każdym”. Najlepsi oka-
zał się zespół Hurt-Pap Ego-
lit Kutno, na drugim uplasowała 
się drużyna DS Smith, a ostatnie 
miejsce podium zajął zespół Sklep 
Hurtownia Wilcza. 

W tym przypadku nie chodziło 
o zwycięstwo, lecz o dobrą zaba-
wę w imię szczytnego celu, jakim 
była zbiórka pieniędzy dla WOŚP, 
która w tym roku wspiera specja-
listyczne oddziały pediatryczne. 
Wszystkie sześć zespołów, które 
wzięły udział w zawodach otrzy-
mały pamiątkowe puchary i dy-
plomy. Podczas turnieju nie bra-
kowało również wolontariuszy
i puszek WOŚP.  mr

Zwycięska drużyna hurt-Pap egolit Kutno�w�charytatywnym�turnieju�Piłki�Nożnej�„kopiemy�dla�WOŚP”.

Mecz piłki nożnej�w�ramach�27.�Finału�Wielkiej�Orkiestry�Świątecznej�Pomocy�w�kutnie.
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SOBOTA, 19 STycZNiA:
n 9.00�–�Sala�SP�Nr�6�w�kutnie;�
10. kolejka ekstraklasy Kobiet 
KALS; 9.00: Akademia Siat-
kówki Żychlin – ZS Żychlin/
ALO Kutno; 10.00: AS Żychlin – 
Volley Team Żychlin; 11.00: Łę-
czyca Team – ZS Żychlin/ALO 
Kutno; 12.00: hurt-Pap Kutno 
– Volley Team Żychlin
n 14.00�–�hala�sportowa�w�Żychli-
nie;�Wojewódzka Liga Juniorek; 
Volley Team Żychlin (Juniorki) 
– eKS Skra Bełchatów;
n 16.00�–�hala�sportowa�w�Żychli-
nie;�Łódzka iii Liga Piłki Siatko-
wej Mężczyzn; Volley Team Ży-
chlin – MMKS Lotnik Łęczyca; 

NieDZieLA, 20 STycZNiA:
n 10.30�–�zS�w�Żychlinie,�ul.�Na-
rutowicza�88;�Viii Zawody Strze-
leckie o Puchar Burmistrza 
Żychlina w 156. rocznicę wybu-
chu Powstania Styczniowego;
n 12.00�–�hala�sportowa�w�Żychli-
nie;�Wojewódzka Liga Juniorek; 
Volley Team Żychlin (Juniorki) 
– MuKS Libero Pajęczno.

KALeNDARZ
iMPReZ 
SPORTOWych

Piłka siatkowa�|�Woj.�Liga�Juniorek

Volley Team bez punktu
W sobotę, 12 stycznia, druży-

na Juniorek Volley Team Żychlin 
w ramach Wojewódzkiej Ligi Ju-
niorek, zmierzyła się we własnej 
hali sportowej, przy ZS Nr 1 w 
Żychlinie,  z UKS Ozorków. Pod-
opieczne trenera Tomasza Macia-
ka, mimo dobrej gry na boisku, 
musiały uznać wyższość przy-
jezdnych siatkarek. Obie druży-
ny spotkanie rozpoczęły od wy-
równanej walki, która trwała przez 
pierwszą część seta. Wraz z bie-
giem meczu na prowadzenie za-
częli wychodzić goście. Mimo 
tego, że siatkarki Volley Team Ży-
chlin starały się odrobić straty, to 
zbyt duża ilość błędów własnych 
spowodowała, że w decydującej 
fazie partii przegrały pierwszy 
set do 22. Druga partia rozpoczę-
ła się podobnie, jak pierwsza. Po 
fragmencie wyrównanej walki na 
prowadzenie zaczęły wychodzić 
zawodniczki z Ozorkowa, które 
skrzętnie wykorzystywały błędy 
żychlinianek. Po raz kolejny UKS 
Ozorków przechylił szalę zwycię-
stwa na swoją korzyść w końców-
ce seta i również druga partia pa-
dła ich łupem 23:25.Trzecia partia 

wyglądała podobnie do pozosta-
łych, wyrównana gra w pierwszej 
części gry, końcówka seta należa-
ła jednak do gości. Juniorki UKS 
Ozorków wygrały całe spotkanie 
0:3.

Następne mecze w ramach Wo-
jewódzkiej Ligi Juniorek z udzia-
łem Juniorek Volley Team Ży-
chlin odbędą się 19 stycznia 2019 
(sobota) i 20 stycznia (niedziela). 
W sobotę rywalkami Volley Team 
Żychlin będzie drużyna EKS Skra 
Bełchatów. Zaś w niedzielę Ju-
niorki Volley Team Żychlin zmie-
rzą się z drużyną MUKS Libe-
ro Pajęczno. Obydwa spotkania 
zostaną rozegrane w żychlińskiej 
hali sportowej.  mr

Volley Team Żychlin (Juniorki):�
Aleksandra� Sitkiewicz,� Julia� Żura-
wik,�katarzyna�Markiewicz,�zuzan-
na�tomasik,�Julia�Felczak,�Natalia�
kubica,� Patrycja� Owsik.� trener:�
tomasz�Maciak.

n Volley Team Żychlin – uKS 
Ozorków 0:3�(22:25,�23:25,�20:25)
n eKS Skra Bełchatów – uKS 
Ozorków 3:0 (25:15,�25:17,�25:12)

Piłka siatkowa�|�Liga�Mini�Siatkówki�Województwa�łódzkiego�2019�„2”�i�„3”�chłopców�

Chłopcy z Akademii Volley Team Żychlin 
rywalizowali w Tomaszowie Mazowieckim

W Tomaszowie Mazowiec-
kim odbyły się rozgrywki mini 
siatkówki „2” i „3” chłopców w 
ramach Wojewódzkiej Ligi Mini 
Siatkówki 2019. 

Zawody te odbyły się w nie-
dzielę, 13 stycznia. Wzięły w 
nich udział młodzi siatkarze Vol-
ley Team Żychlin, którzy w ze-
społach „2” wystawili trzy druży-
ny, zaś w zespołach trójek – dwie 
drużyny. Trenerem chłopców jest 
Jarosław Kapes. 

Młodzi siatkarze z Żychlina do-
piero rozpoczynają swoje zma-
gania na polu wojewódzkich roz-
grywek. Liczy się tutaj najbardziej 
możliwość zdobycia doświad-
czeń siatkarskich. Mamy nadzieję,
że ekipa Akademii Siatkówki Vol-
ley Team Żychlin będzie odnosiła 
sportowe sukcesy. mr

Skład drużyn „2” chłopców 
(rocznik 2008 i młodsi): Vol-
ley Team Żychlin i: białkowski�
łukasz,� Markiewicz� Maciej;� VTŻ 
ii: roźniatowski� Maksymilian,�

Walczak� Jakub; VTŻ iii: Iwaniak�
Jakub,� Mrowicki� tomasz.� trener:�
Jarosław�kapes.

Skład drużyn „3” chłopców 
(rocznik 2007): VTŻ i:� Andrzej-
czyk�Szymon,�kaźmierczak�Patryk,�
Lewandowski�Maksymilian,�Urbań-
ski�bartłomiej;�VTŻ ii:�Martofel�Oli-
wier,� Plewa� Mikołaj,� Szczepaniak�
Maksymilian.� trener:� Jarosław�
kapes.

Grupa A „2”:
n Volley Team Żychlin iii – Bzura 
i Ozorków 0:1
n Volley Team Żychlin iii – uKS 
13 Joker Tomaszów Maz. 0:1
n Volley Team Żychlin iii – Bzura 
Vi Ozorków 0:1
n Volley Team Żychlin iii – SP 12 
V Tomaszów Maz. 0:1
n Volley Team Żychlin iii – Juve-
nia i Rawa Mazowiecka 0:1

Grupa B „2”:
n Volley Team Żychlin ii – SP 10 
Lechia i Tomaszów Maz. 0:1 

n Volley Team Żychlin ii – Bzura 
iii Ozorków 0:1
n Volley Team Żychlin ii – SP 12 
iV Tomaszów Maz. 1:0
n Volley Team Żychlin ii – SP 12 
i Tomaszów Maz. 0:1

Grupa c „2”:
n Volley Team Żychlin i – Bzura ii 
Ozorków 0:1
n Volley Team Żychlin i – SP 13 
Lechia ii Tomaszów Maz. 0:1

n Volley Team Żychlin i – Bzura V 
Ozorków 0:1
n Volley Team Żychlin i – SP 12 
iii Tomaszów Maz. 0:1
n Volley Team Żychlin i – Juve-
nia ii Rawa Mazowiecka 1:0

Grupa A „3”:
n Volley Team Żychlin i – Bzura i 
Ozorków 0:2
n Volley Team Żychlin i – Juve-
nia i Rawa Mazowiecka 2:1

n Volley Team Żychlin i – SP 10 
Lechia ii Tomaszów Maz. 0:2

Grupa D „3”:
n Volley Team Żychlin ii – KS 
Lechia SP 12 ii Tomaszów Maz. 
0:2
n Volley Team Żychlin ii – MuKS 
Jedynka i Rawa Mazowiecka 
0:2  
n Volley Team Żychlin ii – Bzura 
iii Ozorków 0:2

chłopcy Volley Team Żychlin i (grupa A "3") podczas�rozgrywek�wojewódzkich�w�tomaszowie�Mazowieckim.
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Juniorki Volley Team Żychlin podejmowały�u�siebie�UkS�Ozorków.
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ODKRYCIA MEDYCZNE 2018:
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Aparat słuchowy przeżytkiem?  
Przełomowe odkrycie naukowców 
z Wielkiej Brytanii rewolucją w walce 
ze wszelkimi wadami słuchu!
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TYLKO do24 stycznia70%taniej!

-

REKLAMOWANE W TV

 81 300 33 01

-70% REFUNDACJA dla osób 
urodzonych w latach 1920-1980


